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TFF, YABANcı FUTBOLcU SAYıSıNı
TOPLAMDA 14 OLArAK DEĞiŞTirDi

YEni Bir
faY haTTı

daha
TEspiT
EdiLdi

GALATASArAY, iKiNci ETAP KAMP
ÇALıŞMALArı iÇiN AVUSTUrYA’DAUĞUr canBOLaT 5’TE

TOZUN BİLE 
HAKKI VAR

sErra KaraçaM 5’TE

HARRIS, TRUMP, 
İSRAİL VE TÜRKİYE

cihan saraç 7’dE

BTC VE BİZDEKİ MEŞHUR
YORUMCULAR

n PolıTıCo’DA yayınlanan makaleye göre, ABD’nin Karolinaeyaletinden Mark Perlmutter ve Kaliforniya’dan FerozeSidhwa, yoksul, yetersiz beslenen insanlara hizmet vermekonusunda tecrübeliydi ve bu tür görevlere alışkınlardı.Ancak Perlmutter ve Sidhwa, “İkimiz de gönüllü cerrahız.Birlikte 57 yıllık gönüllülük hayatımızda, dört kıtadaki ge-lişmekte olan ülkelerde 40’tan fazla cerrahi görevde çalış-tık. Felaket ve savaş bölgelerinde çalışmaya, ölüm, katliamve umutsuzlukla içli dışlı olmaya alışkınız” diye konuştu.
n iki cerrah, şu ana kadar gördükleri hiçbir acının Gazze’dekikadar şiddetli olmadığını belirterek, “UNICEF’in Gazze’yi‘çocuklar için dünyanın en tehlikeli yeri’ olarak ilan etme-sine şaşmamak gerek” ifadesini kullandı. Kafalarından vu-rulmuş çok sayıda çocuk gördüklerini ve onların yavaş ya-vaş öldüklerini belirten doktorlar, “İsrail güçleri tarafındanvurulduklarında çocuklar içeride oynuyordu ya da İsrailgüçleri tarafından vurulduklarında sokakta oynuyorlardı.Gazze’de çocuklar için bir umut kalmadı” dedi. / 7’De

ASırı SıcAK AFETiTürkiye’yi kasıp kavuran sıcak hava dalgası, su kaynaklarını düşürürken bir yandanda orman yangınlarına davetiye çıkarıyor. İstanbul’da barajların doluluk oranı yüzde61’e inerken, Dr. Öğr. Üyesi Güven Özdemir, “Bu yaz afet ölçeğinde sıcak havalar yaşı-yoruz. Sıcaklarla birlikte buharlaşma hat safhada, su yüzeyindeki buharlaşmadandolayı ve su kullanımının artmasından dolayı barajlardaki su miktarı azalıyor” dedi
KURAKLIKLA MÜCADELE

n Türkiye ve dünyada etkili olan sıcak havalar in-san sağlığını önemli ölçüde bozuyor. Tarımda iseaşırı sıcak nedeniyle birçok üründe verim kaybıendişesi yaşanıyor. Bazı bölgelerde su kaynaklarıalarm vermeye başlarken, sıcak hava dalgalarıy-la sayısı artan orman yangınları da ekosistemdeciddi tahribata sebeh oluyor. Çiftçiler bu yıl hemaşırı sıcak hava dalgaları hem de azalan yağışlarnedeniyle kuraklıkla mücadele ediyor. Aydın’dapamuk yetişen Söke ovasında su ve kuraklık sı-kıntısı çekilirken, Trakya’da da ayçiçekleri, çiçekaçma döneminde susuzlukla karşı karşıya.

YAZ 1 AY DAHA UZAYABİLİR
n Dr. Özdemir, “İnanılmaz sıcak havalar var, bu yazmevsimi afet ölçeğinde sıcaklık yaşıyoruz. Geçti-ğimiz haziran, tüm haziran aylarının sıcaklık re-korunu kırdı. Temmuz ayında da aynı şekilde de-vam ediyor, üstüne nem de fazla olmaya başladı.Yaz sanki 1 ay daha uzayacak gibi. Şu an İstan-bul’da su açığımız var gibi gözükmüyor ama ya-ğışsız günler geçirmeye başladık. Mümkün oldu-ğu kadar suyun dikkatli kullanılmasında faydavar. Bu yıl buharlaşmanın çok miktarda olmasıbarajlarımızdaki suyu da etkiliyor, barajlarımızınsu miktarının azalmasına sebep” dedi. / 6’DA

ÜRÜNLERDE BÜYÜK ZARAR
n ADAnA’DA haziran ayından itibaren 40 dereceyiaşan sıcaklar nedeniyle karpuz ve kavunu yanançiftçi, şimdi de mısırda sorunlar yaşıyor. Zeytininüretim merkezlerinden Manisa da aşırı sıcak vekuraklık rekoltenin düşmesinden endişe edilir-ken, Denizli’de de arpa, buğday ve çavdarda za-rar bekleniyor. Uzmanlar da aşırı sıcak ve yüksekneme karşı uyarıda bulunarak, 10.00-17.00 saat-leri arasında mümkün oldukça dışarı çıkılmama-sı gerektiğine dikkat çekiyor. Meteoroloji Mü-hendisi Dr. Öğr. Üyesi Güven Özdemir de buhar-laşma ve İstanbul barajlarına ilişkin konuştu. 

Yanıcılar 
temizlenmeli

uyarısı

n AŞırı sıcaklar orman yangınlarını da tetikliyor. Rekor sıcaklıkların yaşandığı haziran ayında or-man yangını sayısı geçen yıla göre yaklaşık 5 kat artarken yangın ekolojisi uzmanı Prof. Dr. Tun-cay Neyişçi, “Ormanda, eğer rüzgar yoksa sıcaklık ne olursa olsun yangın çıkmaz. Çıksa bile büyü-me olasılığı düşüktür. Bu sebeple perdeleme dediğimiz ağaçlandırmalarla bu rüzgarı engellemeli-yiz. Servi ağaçlarıyla bu çok rahat yapılabilir. Orman içerisindeki, kuru yaprak ve dallar gibi yanı-cıların temizlenmesi halinde orman yangılarının çıkma olasılığı yüzde 70 oranında azalır” dedi.

UNICEF’in ‘çocuklar için dünyanın en tehlikeli yeri’ olarak nitelendirdiğiGazze’ye gönüllü olarak giden iki ABD’licerrah, bölgede gördükleri dehşeti anlat-tı. Perlmutter ve Sidhwa, 57 yıllık gönüllü-lük hayatlarında gördükleri hiçbir acının Gazze’deki kadar şiddetli olmadığını söyledi

Gazze'de çocuklar 
için umut 
kalmadı

Kanında 
boğul İsrail
nTerÖrisT israil ordusunun gazze’ye

yönelik havadan, denizden ve kara-
dan saldırıları devam ediyor. israil’in
gece saatlerinde gazze’nin Han yu-
nus kentinin yanı sıra orta kesiminde
yer alan Deyr el-Belah ve Cibaliya’ya
yoğun saldırılar düzenlediği belirtil-
di. saldırılarda en az 93 Filistinlinin
yaşamını yitirdiği, onlarcasının yara-
landığı bildirildi. israil ordusu Batı
Şeria’da ise 7 Filistinliyi öldürdü.

n Çin, uzun zamandır rakip olan Filistinligruplar Hamas ve El Fetih’in anlaşmaz-lığı bitirmek ve birlik hükümeti öner-mek için anlaşma imzaladığını bildirdi.İsrail’in Gazze’de sürdürdüğü katliamınüzerinden aylar geçti. Bu sürede öldü-rülen Filistinli sayısı 39 bini aştı. Tümdünyanın gözünün önünde yaşanan butrajedide en önemli adımı Pekin attı.

n Pekin’Deki üç günlük görüşmeler son-rası iki grup geçici bir birlik hükümetikurma kararı aldı. Bu gelişme, Çin’inOrta Doğu’daki etkisinin bir göstergesiolarak değerlendiriliyor. Çin DışişleriBakanı Wang Yi’ye göre ise Filistin Kur-tuluş Örgütü’nün Filistin halkının tekmeşru temsilcisi olarak kabul edilmesien büyük başarı olarak görülüyor.

Hukuk zemininde 
hesaplaşacağız
nMHP genel Başkanı Devlet Bahçeli, parti

genel merkezinde basın toplantısı dü-
zenledi. Bahçeli, “Bazı çevreler MHP’ye
karşı çok büyük iftiralarda bulunmuş-
lardır. Bunların toplamı 154 kişidir. Şu
görmüş olduğunuz liste kimin hangi gün,
hangi saatte, hangi programda, kimlerle
konuştuklarının, MHP’ye hangi hakaret-
leri yaptıklarının toplamıdır. Bu dosya
elimizdedir. Bizi hedef gösteriyorlar saç-
malığından da korkaklığından da kendi-
lerini kurtarsınlar. Hukuk zemininde
mutlaka hesaplaşacağız” dedi. / 6’DA

Vicdanınızla hesaplaşın
n CHP Genel Başkanı Özgür Özel, MHP lideriBahçeli’nin “154 kişiyi yakın takipteyiz,hesaplaşacağız” sözlerine yanıt verdi. Si-nan Ateş cinayetini hatırlatan Özel, “Kişi-lik bir listesi yapmışlar, bizimle hesapla-şacaklarmış. Biz 154’ümüze istediğinizgibi hesaplaşın ama siz önce bir kendivicdanınızla hesaplaşın. Bizim vicdanını-mız rahat” açıklamasını yaptı.

ABD'de hedefteki 
isim istifasını verdi
n ABD’De 5 Kasım’da yapılacak başkanlık seçimindeaday Donald Trump’a yönelik suikast girişimininyankıları sürüyor. Trump’ı korumakla görevli olanGizli Servis’in direktörü Kimberly Cheatle Temsilci-ler Meclisi’nde ifade verdi. Sorumluluğu üzerine alıp,“On yıllardır yaşanan en önemli operasyonel başarı-sızlık” itirafında bulunan Cheatle, ilk başta direndiği istifa çağrı-larına daha sonra boyun eğdi. ABD Başkanı Biden, Cheatle’ın ye-rine kısa süre içerinde yeni bir isim atacayacağını söyledi. / 7’De

Etiyopya'da 
heyelan faciası:

229 kişi öldü
n eTiyoPyA’nın güneyindekiGofa’nın dağlık bölgesindeşiddetli yağışlar sonucumeydana gelen heyelandaaralarında kadın ve çocuk-ların da bulunduğu 229 ki-şinin cesedine ulaşıldı. Böl-gede arama ve kurtarma-nın sürdüğü öğrenildi.

FETÖ'nün finans
yapılanmasına

operasyon
n FeTÖ’nün güncel finansyapılanmasına yönelikçalışma başlatıldı. Belir-lenen adreslere düzenle-nen eş zamanlı operas-yonda, biri yurt dışınakaçma hazırlığı içerisin-de olan 11 şüpheli gözal-tına alındı.

islAM DünyAsı seyreDerken, Çin’De Bir ArAyA gelDiler

Hamas 
ve El Fetih 
el sıkıştı

Çin’in arabulu-
culuğunda Pe-

kin’de el sıkışan
Hamas ve el Fe-
tih, geçici birlik
hükümeti kur-
ma kararı aldı

n Merkez Bankası Para Politi-kası Kurulu, temmuz ayı faizkararını açıkladı. Merkez,beklentilerle eş değer şekil-de politika faizini sabit tuttu.Karar sonrası yayımlananmetinde temmuz enflasyo-nunda artış öngörüldüğübelirtilirken, “Temmuzdaaylık enflasyonun, para poli-tikasının görece etki alanıdışında kalan yönetilen-yön-lendirilen fiyat ve vergiayarlamaları ile işlenmemişgıda fiyatlarındaki arz yönlügelişmeler neticesinde geçi-ci olarak artacağına işaretetmektedir” denildi.

Merkez faizi
sabit tuttu

n TBMM Plan ve Bütçe Komis-yonu’nda görüşmeleri sürenvergi ve sosyal güvenlikalanlarına ilişkin kanun tek-lifi, kayıt dışı ekonomiylemücadele ve vergi adaletiniartırma hedefiyle yeni dü-zenlemeleri içeriyor. Komis-yon tarafından kabul edilenteklifin, vergi adaletini sağ-lama ve ekonomik şeffaflığıartırma amacı taşıdığı belir-tiliyor. Yıl boyunca sahada 4binden fazla vergi denetme-ni görev yapacak. / 6’DA

4 binden fazla
vergi denetmeni
sahaya inecek
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BOYUN AĞRINIZIN NEDENİ KLİMAYI YANLIŞ KULLANMANIZ OLABİLİR 

Güneşin cildinize verdiği hasarı onarma zamanı! 

Kalp Hastalarında 
Kilo Sorununa 

Dikkat! 
Aşırı sıcaklarda kalp krizi artıyor! 

Başarılı bir meslek yaşamı için doğru tercih nasıl yapılmalı? 

Havaların iyice ısınmasıyla birlikte klima 
kullanımı da artıyor. Sıcak ortamda kli
manın verdiği soğuk havaya birden ve 
uzun süre maruz kalmak başta serinlik 
hissi verse de kaslarda ve kemiklerde 
ağrılara yol açabiliyor. Bu ağrılar genellikle 
bel, boyun, sırt bölgesinde hissediliyor. 
Terli bir şekilde klima karşısında duran 
kişilerde ortaya çıkan kasılma ve spazmlar 
var olan boyun, bel, bacak kaslarının 
ağrılarını da şiddetlendirebiliyor. Memo
rial Dicle Hastanesi Beyin ve Sinir Cer
rahisi Bölümü'nden Op. Dr. Özgür Baran, 
klimaların zararlı etkileri ve dikkat 
edilmesi gerekenler hakkında bilgi verdi.  

 

Bel, boyun ve sırt ağrılarına dikkat!  
Günümüzde en sık karşılaştığımız sağlık 

problemlerinden biri olan bel, boyun ve 
sırt ağrıları genellikle geçici olmakla bir
likte, ciddi omurga hasarlarına bağlı da 
gelişebilmektedir. İş hayatı içinde uzun 
süre ayakta duran bireylerde ve uzun süre 
oturanlarda sıklıkla boyun ve bel şikayet
leri oluşmaktadır. Yaz sıcaklarının gelme
siyle birlikte bu şikayetlere birde klima 
ağrıları eklenmektedir. Soğuk hava özel
likle omurgasında sorun olan kişilerin 
sağlık problemlerini tetikleyerek, fıtık gibi 
rahatsızlıkların ilerlemesinde etken ola
bilmektedir. Zarar gören omurgayı en ufak 
hareket bile etkileyebilirken, soğuğa 

maruz kalan kaslarda omurgada yıpranma 
ve hasar ortaya çıkabilmekte, hafif bir eğil
menin sonuçları olumsuz olabilmektedir.  

 
Klimanın açısı çok önemli, boyun 

fıtığı yapabiliyor  
Vücudumuzun belirli bir ısı seviyesinin 

üzerine çıkmasına sebep olabilen klimalar, 
oldukça tehlikeli olabilmektedir. Bulun
duğumuz açıya doğru esen soğuk havalar, 
geri dönüşü mümkün olmayan vücut 
ağrılarına sebep olabilmektedir. Araçlarda 
kullanılan klimalarda ise derecelerin 
düşük tutulması gerekmektedir, 
mümkünse 2025 derecelerin altına in
ilmemelidir. Dış mekanın ısısıyla, bu

lunulan ortamın ısısı arasında en az 15 
derece fark olmasına çok dikkat edilme
lidir. Boyun ve kas tutulmalarının sonu
cunda kişilerin yaşam kaliteleri düşmekte, 
iş gücünde kayıplar meydana gelebilmek
tedir. Sağlıklı bir bireyde bile boyun fıtığı 
şiddetli ağrı ile ortaya çıkabiliyorken, kli
madan kaynaklı oluşabilen ağrılar var olan 
boyun fıtığı, kireçlenme, fibromiyalji gibi 
rahatsızlıkları şiddetlendirmektedir. Bu 
durumda önlem almak amacıyla; kli
madan çıkan hava kanallarını vücuda di
rekt temas etmeden, bulunulan ortamdaki 
başka bir yöne yönlendirmek faydalı ola
caktır.  

 

Geçmeyen ağrı zamanla kronikleşiyor  
Klima karşısında uzun süre duran kişi

lerin kaslarında ortaya çıkan kasılma ve 
ağrılar zamanla baş ağrısıyla birlikte 
hareket kısıtlılığı ve kronik ağrıları 
çoğaltabilir. Geçmeyen ağrılarını genellikle 
ağrı kesici ve kas gevşetici ile hafifletmeye 
çalışarak, sıcak ve soğuk havada çalışma 
koşullarına devam eden kişilerin, ihmal 
etmeden doktor kontrolünde uygun tanı 
ve tedavi yöntemlerine başvurmaları 
önemlidir. İlerleyen kireçlenme ve fıtıklar 
zamanla cerrahi tedavi gerektirebilmekte
dir.

Yaz mevsimi, sıcak havası, serin suları ve 
eğlenceli plajlarıyla bizlere güzel anılar 
bırakıyor. Peki ya cildimize bıraktıkları? 

 
Yaz aylarının ciltteki en büyük etkisinin 

nem kaybı ve  güneş lekeleri olduğunu 
söyleyen Medikal Estetik Hekimi Dr. 
Yasemin Savaş, bu durumu tersine çe
virmek için yapılması gerekenleri ve te
davi yöntemlerini anlattı. 

 
Yılın en güzel zamanlarını yaz mevsimini 

yaşıyoruz. Tatillere gidiyor, güneşin ve pla
jların tadını çıkarıyoruz. Sıcak kumlardan, 
serin sulardan enerjimizi alıyor, tazeleniy
oruz. Peki acaba cildiniz bu maceradan 
sizin kadar memnun mu? 

 
Yaz mevsiminin sıcak günleri, parlak 

güneşi cildinizde nem kaybına ve lekelerin 
oluşmasına yol açabilir. Bu dönemde cilde 
özel bir ilgi göstererek neminin artırılması 
ve ihtiyacı olan bakımın sağlanması gerek
tiğini söyleyen Medikal Estetik Hekimi Dr. 
Yasemin Savaş, sıcak günlerde cilt sağlığını 
korumak için yapılması gerekenleri an
lattı. 

 
Yazın cildin kaybı olan nemi geri 

kazandırmak önemli 
 
Yazın cildimiz daha fazla kurur. Bu  kuru

luğun birçok nedeni olduğunu dile getiren 
Dr. Yasemin Savaş, “Sıcak hava, terleme ve 
deniz suyu cildin doğal nem dengesini 
bozabilir. Ayrıca, klimayla serinletilen or
tamlarda uzun süre kalmak da cildin nem
ini kaybetmesine neden olabilir. Kuruyan 
cilt, daha hassas hale gelir ve bu da güneş 
lekelerinin oluşumunu hızlandırabilir. Bu 
nedenle yazın cildinizin nemini koru
manız çok önemlidir.” dedi. Mezoterapi, 6 
nokta tekniği ve redermalizasyon gibi 
medikal estetik tedavileri ile cildin ihtiyacı 
olan nemi sağlamanın mümkün olduğunu 
söyleyen Dr. Yasemin Savaş şöyle devam 
etti: 

 
“Mezoterapi tedavisi, hyaluronik asit ve 

vitaminler enjekte edilerek cildinize nem, 
parlaklık ve canlılık kazandırır. 6 nokta 
tekniği tedavisi de içeriğindeki yüksek 
konsantrasyondaki farklı hyaluronik 
asitler ve beraberinde peptit, aminoasitler 
sayesinde deri, bağ dokuları ve destek yağ 
dokularında elastin uyarısı ve nem 
kazancı sağlar. Redermalizasyon ise cildin 
derin katmanlarını yenileyerek daha 

pürüzsüz ve parlak bir görünmesini 
sağlar.’’ 

 
 Güneş lekeleri sadece estetik bir sorun 

değil, cilt sağlığını da tehdit edebilir 
 
“Güneş ışınları cildimize parlaklık 

kazandırsa da, aynı zamanda cilt lekeler
ine neden olabiliyor.” uyarısında bulunan 
Dr. Yasemin Savaş, bu lekelerin yaz mevsi
minde cildimizin daha fazla güneşe maruz 
kalması sonucu ortaya çıktığını söyledi. 

 
Cilt lekelerinin özellikle yüz, boyun, eller 

ve dekolte gibi hassas bölgelerde daha be
lirgin hale geldiğine vurgu yapan Dr. 
Yasemin Savaş sözlerini şöyle tamamladı: 

 
“Güneş lekeleri sadece estetik bir sorun 

değil, aynı zamanda cildinizin sağlığını da 
tehdit edebilir. Bu lekeler cildin daha hızlı 
yaşlanmasına yol açar. Leke tedavileri için 
kişinin ihtiyacına ve cilt tipine göre  lazer 
sistemleri, peelingler, mezoterapi, PRP, 
iğneli radyofrekans ve kişiye özel medikal 
cilt bakım tedavilerinden faydalanabilinir.  

 
Ayrıca, bu tedaviler dışında mutlaka 

güneş koruyucu kullanılması gerekir. 

Güneş koruyucunuz UVA ve UVB filtreleri 
ve minimum 15 koruma faktörü içerme
lidir. UVA, UVB ve infrared ışınlara karşı 
koruma sağlayan yeni nesil, akıllı güneş 
koruyucu kremleri de bulunmaktadır. 

Güneş koruyucular dışarı çıkılmadan 15 
dakika önce uygulanmalı, terleme ya da 
suyla temas sonrası tekrar sürülmelidir. 
Unutmayın, sağlıklı bir cilt, kendinizi iyi 
hissetmenizi sağlar.” 

Kilo, kalp hastalığı veya kalple ilgili rahat
sızlıkları olan bireyler için önemli bir endişe 
kaynağı olabilir, ancak tüm kalp hastalarının 
kilo ile ilgili aynı sorunlarla karşılaşmadığını 
anlamak önemlidir. Kilonun kalp sağlığı üz
erindeki etkisi, spesifik kalp rahatsızlığı, 
bireyin genel sağlığı ve yaşam tarzı dahil 
olmak üzere çeşitli faktörlere bağlı olarak 
değişebilir.  

 
İşte kilonun kalp hastaları için önemli ola

bileceği bazı yollar:  
 
Obezite ve Kalp Hastalığı: Aşırı kilolu veya 

obez olmak kalp hastalığı gelişimi için bir 
risk faktörüdür. Özellikle karın çevresindeki 
aşırı vücut yağı, hepsi kalp hastalığıyla ilişk
ili olan yüksek tansiyon, yüksek kolesterol 
ve tip 2 diyabet gibi durumların riskini 
artırabilir.  

 
Kalp Üzerinde Artan Baskı: Fazla kilo taşı

mak, vücuda kan pompalamak için daha 
fazla çalışması gerektiğinden kalbe ek yük 
getirebilir. Bu durum, kalbin kanı etkili bir 
şekilde pompalayamadığı kalp yetmezliği 
gibi durumlara yol açabilir.  

 
Koroner Arter Hastalığı (KAH): Obezite, 

kalbi besleyen kan damarları plak birikimi 
nedeniyle daraldığında veya tıkandığında 
ortaya çıkan koroner arter hastalığı için bir 
risk faktörüdür. Bu durum kalp krizlerine 
yol açabilir.  

 
Tedavi Üzerindeki Etkisi: Kilo, kalp hasta

ları için tedavi seçeneklerini ve sonuçlarını 
da etkileyebilir. Örneğin, obezite ameliyatı 
daha zor hale getirebilir ve belirli prosedür
lerle ilişkili riskleri artırabilir.  

 
Yaşam Tarzı Faktörleri: Aşırı kilo, kötü 

beslenme, fiziksel aktivite eksikliği ve sigara 
kullanımı gibi sağlıksız yaşam tarzı faktör
leriyle ilişkilendirilebilir ve bunların tümü 
kalp sağlığını kötüleştirebilir.  

 
Bununla birlikte, tüm kalp hastalarının 

aşırı kilolu veya obez olmadığını ve diğer 
faktörlerin kalp sağlığında önemli bir rol oy
nayabileceğini unutmamak önemlidir. 
Ayrıca, kilo vermek karmaşık bir süreç ola
bilir ve tüm kalp hastaları için tedavinin bir
incil odak noktası olmayabilir. Kalp hastaları 
için tedavi yaklaşımı, özel durumları, genel 
sağlık durumları ve risk faktörleri dikkate 
alınarak bireyselleştirilmelidir.  

 
Siz veya tanıdığınız biri kalp hastasıysa, 

kalp sağlığını optimize etmek için kilo ve 
yaşam tarzı da dahil olmak üzere ilgili tüm 
faktörleri ele alan kapsamlı bir tedavi planı 
geliştirmek için sağlık uzmanlarıyla yakın 
bir şekilde çalışmak çok önemlidir. 

Aşırı sıcakların ve nemin adeta nefes 
aldırmadığı yaz günlerinde özellikle kalp 
hastalarının çok daha dikkatli olması 
gerekiyor. Zira vücut yüksek sıcaklık
larda ısısını dengeleyebilmek için daha 
fazla çalışırken bu durum kalbin iş 
yükünü artırıp kalp krizine yol aça
biliyor! Acıbadem Dr. Şinasi Can 
(Kadıköy) Hastanesi Kardiyoloji Uzmanı 
Dr. Ulaankhuu Batgerel “Yaz aylarında 
kalp krizi vakalarında artış görülmekte
dir. Yüksek sıcaklık ve nem, yeterince su 
tüketilmiyorsa vücudun susuz 
kalmasına neden olabilir. Bu da kanı 
daha yoğun hale getirerek kalbin daha 
fazla çalışmasına sebep olur. Ayrıca, 
sıcak hava kan damarlarının genişleme
sine yol açarak tansiyon düşüklüğüne, 
baş dönmesine ve bayılmaya neden ola
bilir. Bu süreçler, kalbin oksijen ihtiyacını 
artırarak kalp krizini tetikleyebilir” 
diyor. Kalp hastalarının yaz aylarında 
bazı kurallara dikkat ederek sağlıklı bir 

yaz mevsimi geçirebileceklerini vurgu
layan Dr. Ulaankhuu Batgerel, buna 
karşın toplumda bazı hatalı 
davranışların çok sık yapılabildiği ve 
bunun da kalp sağlığını tehlikeye ata
bildiği uyarısında bulunuyor. Kardiyoloji 
Uzmanı Dr. Batgerel yazın kalp sağlığını 
tehdit eden ve en sık yapılan 4 yanlışı 
anlattı, önemli uyarılar ve önerilerde bu
lundu.  

 
Yeterince su tüketmemek: YANLIŞ! 
DOĞRUSU: Özellikle bu aşırı sıcaklarda 

vücutta sıvı dengesini korumak son 
derece önemlidir. Günde en az 22.5 litre 
su tüketmek, dehidrasyonu (vücudun 
susuz kalmasını) önlemeye yardımcı 
olur ve kalp sağlığını korur. Aksi taktirde 
dehidrasyon, kanın yoğunlaşmasına 
neden olarak kalbin iş yükünü artırır ve 
kalp krizine yol açabilir. Bu nedenle, 
düzenli su tüketimi ihmal edilmemelidir. 

 

 
Açık büfede diyeti göz ardı etmek: 

YANLIŞ! 
DOĞRUSU: Yaz aylarında ağır ve yağlı 

yiyeceklerden kaçınmak, sebze, meyve 
ve lif açısından zengin hafif ve sağlıklı 
besinler tüketmek kalp sağlığı için son 
derece önemlidir. Ancak özellikle yaz 
tatilinde açık büfede sunulan sınırsız 
yiyecekler ve içecekler nedeniyle diyet 
göz ardı edilerek tatlı, tuzlu, hamur işi ve 
şekerli/alkollü içecekler derken tehlik
eye davetiye çıkarılabiliyor. Bu nedenle 
kalp sağlığını tehlikeye atmamak için 
dikkatli olmak ve ölçüyü kaçırmamak 
büyük önem taşıyor.  

 
İlaç dozlarını ayarlamamak ve sı

cağa maruz bırakmak: YANLIŞ! 
DOĞRUSU: Kardiyoloji Uzmanı Dr. 

Ulaankhuu Batgerel “Kalp hastalarının 
pek çoğu ilaçların dozunun yaz aylarında 
doktor tarafından düzenlenmesi gerek

tiğini bilmiyor. Oysa yüksek sıcaklıklar, 
ilaçların etkinliğini azaltabiliyor ve kalp 
sağlığını riske atabiliyor. Bu nedenle 
mutlaka ilaçların doktor kontrolünde 
yaz şartlarına göre düzenlenmesi, ayrıca 
uygun koşullarda yani serin ve kuru yer
lerde saklanması büyük önem taşımak
tadır” diyor.   

 
Yoğun fiziksel aktivite yapmak: YAN

LIŞ! 
DOĞRUSU: Sıcak havalarda aşırı efor 

sarf etmek, kalp üzerinde aşırı baskı 
oluşturur ve kalp krizini tetikleyebilir. 
Bu nedenle aşırı efordan ve direkt güneş 
ışınlarından kaçınmak, serin yerlerde 
bulunmak, egzersizi sabah erken 
saatlerde veya akşam geç saatlerde yap
mak hayati önem taşır. Bu kurallara 
dikkat edilerek vücut ısısı kontrol al
tında tutulabilir ve kalp üzerinde oluşan 
stres azaltılarak kalp sağlığı destek
lenebilir. 

Genç üniversite adaylarına meslek 
seçimi sürecinde yardımcı olacak öneril
erde bulunan Üsküdar Üniversitesi Rek
törü Prof. Dr. Nazife Güngör, “Doğru 
tercih için gençlerin öncelikle kendi is
teklerini, ideallerini, hayallerini çok iyi 
analiz etmeleri gerekir.” dedi. 

Adayların tercih hedeflerindeki üniver
site kampüslerine mutlaka uğramaları 
gerektiğini de kaydeden Prof. Dr. Nazife 
Güngör, “Üniversitenin, bölümün, pro
gramın öğretim kadrosuyla tanışmalı, 
konuşmalı, üniversitenin lokasyon ve 
fizik olanaklarını görmeli, incelemelidir.” 
dedi.Üsküdar Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Nazife Güngör, genç üniversite aday
larına meslek seçimi sürecinde yardımcı 
olacak önerilerde bulundu. 

 
Şimdi karar zamanı… 
Üniversite tercihinin, genç bireyler için 

yaşamlarının en zor kararlarından biri 
olduğunu ifade eden Prof. Dr. Nazife 
Güngör, “İlkokuldan başlayarak yoğun 
bir çalışma temposuyla üniversite sı
navına hazırlanan genç bireyler sınava 
girdiler, puanlarını aldılar. Şimdi karar 
anı. Hangi üniversite, hangi bölüm, hangi 
program? Önlerinde uzun bir yaşam 
süresi var ve şimdi bunu nasıl planlaya
caklarının, nasıl yaşayacaklarının karar 
zamanı. Hiç kolay değil. Bir tarafta yıllar
dan beridir aileleri tarafından onlara 
empoze edilen meslekler var, diğer 
tarafta ise kendi istekleri, idealleri, hay
alleri, yetenekleri, beğenileri var. 
İçerisinde yer aldıkları sosyal çevrenin 
onlardan beklentileri, yönlendirmeleri 
de karar sürecinde önemli bir etken. Bir 
de dünyanın gidişatı var elbet. İçerisinde 
yaşanılan dünyanın yol alışı, gereksinim
ler, yönelimler, değişim, gelişim… 
Dolayısıyla da karar vermek zor.” dedi. 

 

Meslek seçiminde kişinin kendini 
tanıması çok önemli 

Genç üniversite adaylarının üniversite, 
bölüm ve program seçimlerini en doğru 
biçimde yapmaları konusunda öneril
erde bulunan Prof. Dr. Nazife Güngör, 
“Doğru tercih için gençlerin öncelikle 
kendi isteklerini, ideallerini, hayallerini 
çok iyi analiz etmeleri gerekir. Çok iyi 
düşünsünler. İstekler, hayaller, idealler 
bir anda oluşmaz, çocuk yaşlardan 
itibaren zihinsel, duyuşsal, bilişsel, ruh
sal zeminde oluşur, biçimlenirler. O ne
denle de program ve de meslek tercih 
aşamasına gelen bireylerin öncelikle 
kendi geçmişlerine, çocukluk yıllarına 
doğru bir yolculuk yaparak yıllar 
içerisinde oluşan, gelişen, değişen istek, 
hayal, ideal ve yönelimlerini dikkatle 
analiz etmeleri doğru tercih açısından 
çok önemlidir. Kendi geçmişimize yolcu
luk, yeteneklerimizi, beğenilerimizi, yap
mak istediklerimizi ve istemediklerimizi, 
yöneliklerimizi, geleceğe ilişkin 
amaçlarımızı, yaşamdan beklentilerimizi 
anlamak ve analiz etmek açısından çok 
önemlidir. Unutmayalım ki herkes her 
mesleği yapabilir, ancak herkesin her 
meslekte aynı başarıyı göstermesi 
mümkün değildir. Aynı şekilde herkes 
her işte çalışabilir, ancak önemli olan şey 
yapacağımız işin bize keyif vermesi, 
yaşam enerjimizi yükseltmesidir. 
Dolayısıyla da üniversite, bölüm, pro
gram ve de meslek seçiminde kişinin 
kendisine dönük analizi, kendisini tanı
ması çok önemlidir.” diye anlattı. 

 
Dünyanın gidişatı ve 
 beklentiler analiz edilmeli 
Diğer yandan doğru tercih için 

içerisinde yaşanılan dünyanın gidişatını, 
gereksinimlerini ve beklentilerini iyi 
analiz etmeninin önemli olduğunu kayd

eden Prof. Dr. Nazife Güngör, “Seçe
ceğimiz üniversite, bölüm veya program 
bizi, geleceğimizi inşa edeceğimiz 
mesleki alana taşıyacaktır. O halde seçe
ceğimiz mesleğin dünyanın gidişatı 
içerisindeki yeri önemlidir. Hangi 
mesleki alanların bizleri yarınlara 
güvenle götüreceğini anlamanın yolu ise 
dünyamızın ve ülkemizin geleceğe yöne
lik gelişme dinamiklerini çok iyi analiz 
etmek gerekir. Dünyanın, ülkenin ve 
toplumun ihtiyaçlarının, sorunlarının, 
gelecek projelerinin, kalkınma hede
flerinin değerlendirilmesi doğru tercih 
için önem taşır.” şeklinde devam etti. 

 
Yaşam biçimi de tercih 
 sürecine etkili 
İçerisinde yaşanılan sosyal çevrenin de 

tercih konusunda çok etkili olduğunu 
dile getiren Prof. Dr. Nazife Güngör, 
“Bireyin, içerisinde yer aldığı toplumsal 
ilişkiler, arkadaş çevresi, okul çevresi, 
aile çevresi, kendisi için hedeflediği 
sosyal konum, yaşam biçimi tercih 
sürecine etkili biçimde dahil olan un
surlardır. O halde bireyin, üniversite, 
bölüm ve program tercihi yaparken 
sosyal çevresine duyarsız kalması da söz 
konusu olamaz. Çevremizdeki insanların 
görüşlerine başvurmalıyız, onları din
lemeliyiz, deneyimlerinden, bilgi
lerinden, birikimlerinden 
yararlanmalıyız, ancak karar anında yine 
de dönüp kendi istek, hedef, hayal ve 
ideallerimize yönelmeliyiz. Kendi istek
lerimizle, toplumsal çevrenin isteklerini 
akılcı biçimde sentezlemek gençleri 
doğru tercih yapmaya yöneltebilir.” dedi. 
 

Anne babalar tercih sürecine  
dayatma yapmamalı 
Tercih ve karar aşamasında ailelerin de 

belirleyici olduğuna işaret eden Prof. Dr. 

Nazife Güngör, “Şurası bir gerçektir her 
aile kendince bir dahi yetiştirme 
peşinde. Çoğu zaman anne babalar 
kendi hayallerini, ideallerini, hedeflerini 
çocuk üzerinden gerçekleştirmeye 
yönelirler. Oysa çocuk ya da genç birey 
ne tam olarak annesi ne de babasıdır. O, 
kendi istekleri, yönelimleri, yetenekleri, 
hedefleri, hayalleri olan onlardan ayrı, 
farklı, kendine özgü bir bireydir. O halde 
anne babalar tercih sürecine elbette 
destek verebilirler, ancak bunun day
atma, zorlama noktasına asla gelmemesi 
gerekir. Genç bireyler de bu açıdan anne 
babalarıyla empati kurmalı, onların, 
çocuklarına ilişkin beklentilerini analiz 
etmeli, buna göre de onların görüşlerine, 
yönlendirmelerine kulak vermeli, saygı 
göstermeli, ancak son aşamada kendi 
yaşamlarına ilişkin kararı kendi sağ
duyularıyla vermelidirler.” diye konuştu. 

 
Her kişinin kendine özgü  
yetenekleri var  
Tercih sürecinde anne babalarla çatış

maya girmeden karşılıklı ikna ile konuyu 
birlikte ayrıntılı değerlendirmenin ilişki
lerin zarar görmemesi açısından önemli 
olduğunu ifade eden Prof. Dr. Nazife 
Güngör, “Örneğin, matematiğe ilgi duy
mayan bir genci ısrarlı biçimde 
mühendislik bölümlerine yöneltmek 
doğru bir tavır değil. Ya da sanatsal 
yetenekleri olmayan bir bireyi sanata 
yöneltmek ona yarar değil, zarar verir. 
Unutulmamalıdır ki her kişinin kendine 
özgü yetenekleri, eğilimleri, yönelimleri, 
hayalleri, beklentileri, yaşama ilişkin 
tasarımları vardır. O halde tercih aşa
masındaki bireylere yardımcı olmak, 
deneyim paylaşımı yapmak, ancak onları 
belli tercihlere, daha doğrusu kendi iste
diğimiz yöndeki tercihlere zorlamamak 
gerekir.” şeklinde önerilerde bulundu.
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İStanbul Bağcılar-Sultangaziyolunda yaşanan kazada adeta canpazarı yaşandı. Refüjü aşarak karşışeride geçen hafif ticari otomobil, se-yir halindeki bir başka otomobileçarptı. Kazada 1'i ağır 7 kişi yaralan-dı. Edinilen bilgilere göre, kaza saat17.30 sıralarında İstoç Bağcılar-Sul-tangazi yolunda yaşandı. Yolda sey-reden 34 GC 9197 plakalı hafif ticariaracın sürücüsü direksiyon hakimi-yetini kaybetti. Kontrolden çıkanaraç, beton refüjü aşarak karşı yön-den gelen 34 TF 015 plakalı otomo-bille kafa kafaya çarpıştı. Kazada ikiaraçta bulunan toplam 7 kişi yara-landı. Olay yerine çok sayıda polis,sağlık ekibi ve itfaiye sevk edildi. Ya-ralı vatandaşlara ilk olarak diğer sü-rücüler yardım ederken, araç içindesıkışan bir kişi ise itfaiye ekiplerininmüdahalesi ile sıkıştığı yerden çıkar-tıldı. Yaralılar, sağlık ekiplerinin ilkmüdahalesinin ardından ambulans-lar ile hastaneye kaldırıldı.Kaza nedeniyle bölgede kilomet-relerce trafik yoğunluğu oluştu.Araçlardan asfalt yola dökülen mo-tor yağı ve akaryakıt nedeniyle farklıbir kaza yaşanmaması için polisekipleri tarafından bölgede güvenlikönlemi alınırken, olayla ilgili soruş-turma başlatıldı.

İstanbul'da feci
kaza: Refüjü 
aşarak karşı 

şeritte seyreden
araca çarptı

adıyaMan’da evlere girerek hır-sızlık yapan çete üyesi 7 kişi, yakala-narak tutuklandı.Edinilen bilgilere göre, Adıyamanmerkezde 10 farklı evden hırsızlıkolayının yaşanması üzerine Adıya-man Cumhuriyet Başsavcılığı koordi-nesinde Asayiş Şube Müdürlüğünebağlı Hırsızlık ve Yankesicilik BüroAmirliği ekiplerince çalışma başlatıl-dı. Yapılan çalışmalar sonucundaolayları gerçekleştiren A.B., B.B.,Ö.F.K., A.Y., M.F.A., M.T. ve Z.A.B. isimlişahıslar takibe alındı. Yaklaşık 2 ayboyunca süren teknik ve fiziki takibinardından şahısların kaldığı 6 farklıadrese eş zamanlı operasyon düzen-lendi. Yapılan operasyonda şahıslartek tek yakalanarak gözaltına alındı.10 evden 10 milyon TL değerinde eveşyası çaldıkları belirtilen 7 şahıs,emniyette tamamlanan işlemlerininardından Adıyaman Adliyesi’ne sevkedildi. Hırsızlık çetesi üyesi 7 şahıs,çıkarıldıkları mahkemece tutuklana-rak cezaevine gönderildi.Konuyla ilgili soruşturma sürüyor.

Hırsızlık çetesi 
çökertildi: 

7 tutuklama

Muğla'nın Milas ilçesinde mey-dana gelen trafik kazasında 1 kişihayatını kaybederken, 1 kişi de yara-landı.Kaza, Milas-Söke karayolundameydana geldi. Edinilen bilgiye göre,Söke'den Milas istikametine seyirhalinde olan 3 motosikletten 2'si tırile çarpıştı. Çarpmanın etkisi ile mo-tosikletlerden biri yolun sağındakirefüje, diğeri ise orta kısımdaki refü-je savruldu. Kazayı görenler durumu112 Acil Çağrı Merkezi'ne bildirdi.İhbar üzerine bölgeye sağlık ve polisekipleri sevk edildi. Kısa sürede olayyerine gelen sağlık ekipleri, kazadamotosikletlerden birinin Rus sürü-cüsünün hayatını kaybettiğini belir-ledi. Yaralanan diğer sürücü ise ilkmüdahalesinin ardından Milas Dev-let Hastanesi'ne kaldırıldı.Kazayla ilgili soruşturma sürüyor.

Muğla'da trafik 
kazası: 1 ölü, 1 yaralı

Bursa'nın Mudanya ilçesihesaba itiraz eden müşteri,büfe sahibini kalbinden bı-çaklayarak ölümüne sebepoldu. Gözaltına alınan vemahkemeye sevkedilenşüpheli tutuklandı.

Hesaba itiraz eden müşteri 
büfe sahibini bıçakla öldürdü

Serinlemek için girdiği nehirden 3 gün sonra cansız bedeni çıkartıldı
aydın'ın Söke ilçe-sinde 3 gün önce serin-lemek için Büyük Men-deres Nehri'ne giren vekendisinden bir dahahaber alınamayan Ra-mazan Yatkın (62) içinarama başlatan ekipler,nehre girdiği bölgedenyaklaşık 15 kilometreuzaklıkta şahsın cansızbedenine ulaştı.Olay, 20 TemmuzCumartesi günü Söke-Bağarası yolu BüyükMenderes Köprüsü ya-kınlarında meydanageldi. Edinilen bilgiyegöre, bölgede bulunanbir çiftlikte 15 TemmuzPazartesi günü işe baş-layan Ramazan Yatkın,serinlemek için BüyükMenderes Nehri'ne gir-

di. Bir süre sonra Yatkıngözden kayboldu. Duru-mun 112 Acil ÇağrıMerkezi'ne bildirilmesiüzerine bölgeye ekiplersevk edildi. Kısa süredeolay yerine gelen ekip-ler Yatkın'ı bulmak içinçalışma başlattı. Su altıarama ekiplerinin dekatıldığı çalışmalar so-nuç verdi. Yatkın'ınsuda sürüklenen cansızbedeni yaklaşık 15 kilo-metre uzaklıkta Akça-kaya Mahallesi altların-da bulundu. BüyükMenderes Nehri'ndeakıntıya kapılarak bo-ğulduğu tahmin edilenYatkın'ın cenazesi ne-hirden çıkartılarak AdliTıp Kurumu'na sevkedildi.
Eski eşini sokak
ortasında darp
edip tehditler 
savuran koca 

tutuklandı
Sakarya’nın Adapazarı ilçe-sinde eski eşini sokak ortasındadarp edip ölüm tehditleri savu-ran şüpheli tutuklandı.Adapazarı ilçesinde meydanagelen olayda iddiaya göre, çocuk-larını görmek isteyen A.T. (36)isimli şahıs, boşandığı eşi T.C.T.(32) ile tartışma yaşadı. Tartış-manın büyümesi üzerine A.T., ka-dını sokak ortasında darp etme-ye başladı. Vatandaşların güçlük-le ayırdığı kavgada A.T., boşandı-ğı eşine, “Senin hakkın ölüm”,“Öleceksin” tehditleri ederkençocuklar ise annelerine darpedilmesin diye adeta siper oldu.T.C.T.’nin ihbarı üzerine saldırganeski koca polis ekiplerince gözal-tına alındı. Emniyetteki işlemlerisonrasında şüpheli tutuklanarakcezaevine gönderildi.

adana'da otomobilin köprü-den baraj gölüne düşmesi sonucuanne, baba ve 2 çocuğunun öldüğükazanın görüntüleri ortaya çıktı.Kaza, 21 Temmuz günü Çuku-rova ilçesine bağlı Topalak Mahal-lesi Çatalan Köprüsü'nde meydanagelmişti. Veysel Aydoğmuş'un kul-landığı ve içinde 16 yaşındaki oğluBatuhan, 13 yaşındaki oğlu Meteve eşi Emine Aydoğmuş'un olduğu

otomobil, Çatalan Batı Köprüsü'negeldiği sırada köprünün demir ba-riyerlerine çarparak Seyhan BarajGölü'ne düşmüştü. Kaza sonrasıdalgıç polislerin başlattığı arama-da 16 yaşındaki Batuhan Aydoğ-muş'un cansız bedenine otomobi-lin dışında ulaşılmıştı. 4 saat sonraanne, baba ve 13 yaşındaki MeteAydoğmuş'un da cansız bedenineotomobilde ulaşılmıştı. 25 metre

derinlikte olan otomobilden sıra-sıyla önce Mete, daha sonra anne,en son da babanın cansız bedeniçıkartılmıştı. Adana Adli Tıp Kuru-mu'nda yapılan otopsinin ardın-dan 4 kişilik aile, Kozan ilçesi Kı-zıllar Mahallesi mezarlığında yanyana toprağa verilmişti.Otomobilin köprüden düştüğüanlara dair yeni görüntüler ortayaçıktı.

Adana'da 4 kişilik ailenin 
yok olduğu kaza kamerada

Olay, saat 00.30 sıralarında Bur-sa'nın Mudanya ilçesi İsmet İnönü bul-varı üzerinde bulunan büfede meyda-na geldi. Büfede çay içen G.G., gelen he-sap üzerine büfe sahibi Rasim Çiçek(63) ile tartışmaya başladı. Çıkan arbe-de sırasında G.G. (50), yere düştü. Du-ruma sinirlenen G.G., yanında getirdiğibıçağı çıkararak Rasim Çiçek'in kalbinesapladı. Olay yerinde bulunan Çiçek'inakrabası N.T. ise yaralandı. Çevredekivatandaşların ihbarı üzerine olay yeri-ne sağlık ve polis ekibi sevk edildi. Po-lis ekipleri çevrede güvenlik önlemialırken, sağlık ekipleri büfe sahibi Ra-sim Çiçek'in olay yerinde hayatını kay-bettiğini belirledi. Yaralanan N.T. iseambulans ile hastaneye sevk edildi.Olayla ilgili soruşturma başlatan ekip-ler, şüpheli G.G.'yi gözaltına aldı. G.G.,emniyetteki işlemlerinin ardındansevk edildiği mahkemece tutuklanarakcezaevine gönderildi.
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Yaptığınız çalıştay basının çeşitli kademele-
rinde değerlendirmelere konu oldu.  Bu itibarla
yankısı büyük oldu. Bu konuda bir değerlendir-
me alarak başlamak isterim…-Elbette. Kısaca MAARİF DÜŞÜNCEMİZ projesiadını verdiğimiz bilimsel çalışmalar dizisinin sun-duğu fırsat ve imkanlar, açılan yeni ufuk bizi heye-canlandırıyor. Bu proje büyük bir uyanışa vesileolabilir. Merhum Prof. Dr. Fuat Sezgin hocamızın ömrü-nü vererek uzun araştırmalar sonunda ulaştığı ta-rihi gerçeklerin, elle tutulur, gözle görülür örnekle-ri ve maketleri, görenleri hayretler içinde bırakı-yor.İslam Bilim ve Teknoloji Tarihi Müzesini gezen-ler, ecdadımızın asırlar boyunca bilim, teknoloji,sanat, kültür ve medeniyette ne kadar ileri olduğu-nu anlayıp düşünmeye başlıyor. İşte Fuat Sezginhocanın yapmak istediği şey, tam da bu uyanıştı!

Bu çalışmayı Fuat Sezgin’in mücadelesi ile
ilişkilendiriyorsunuz. Peki farkı nedir?    -Elbette ilişkisi var. Mücadeleyi kaldığı yerdendevam ettirmek istiyoruz. Fuat Sezgin’in ortaya ko-nulan miras olduğu yerde kaldı. Halbuki bizim bumirastan medeni hukuk, tıp, psikoloji … tüm bilimdallarını yeniden inşa için kolları sıvamız gereki-yordu. Biz bir sivil inisiyatif olarak maarif yönü iti-barı ile konuya sahip çıkmak için kolları sıvadık.Konu bir proje halinde ele alındı. Projenin arkasın-da şimdilik 50-60 kişilik bir ekip var.  Konununönemi ve büyüklüğü şuradan ileri geliyor. Kendikültürünüzle yetiştiğinizde “büyük” düşünebili-yor¬sunuz. O takdirde kendi toplumunuzdan mu-cit insanlar, büyük sanatçılar çıkarabiliyorsunuz.Kendi milli üniversitenizi kurabi¬liyorsunuz, dün-ya çapında üniversiteleriniz oluyor.

Buna engel olan nedir?-Sorun şu: Engellerden dolayı yerli ve milli ola-madığınızdan taklit ve kopya “karikatür taklitleriortaya çıkıyor. Kimliğinizi bulmamışsanız, aşağılıkkompleksi sizin büyük düşünmenize engel oluyor.Bu eziklik içinde Batı kolayca kendi sisteminida¬yatıyor size. Kimliğinizi bulmadan kalkınmakhayal. Önce “ken¬diniz” olacaksınız. Kendi kimliği-nizi bulacaksınız. Sağlam bir bünyeniz olacak.
Bilimi kendimize mal etmek, kendi referans

sistemlerimizi kurmak istiyorsunuz değil mi?-Bilim sizin kültürünüzün, inandığınız değerle-rin, ekonomi¬nizin, sanatınızın emrinde olacak.Bilim evrenseldir, ama hedefleri millidir. Gençlere“ithal” bilimi okutarak onların “milli” ve “yerli” dü-şünmesini, memlekete faydalı olmasını beklemekbir yanılgıdır ve bu yanılgı onlarca yıldır Müslü-manlar bilimler tarihindeki muazzam yerlerini bil-medikleri veya yanlış bildikleri için Avrupalılarkarşısında büyük bir aşağılık duygusu içindeler.Amacımız ecdadımızın maarif, mektep ve muallimtarihindeki muazzam yerlerini göstermek ve öğ-retmektir. Bilindiği gibi Doğuda ve batıda eserleri-ne en çok atıf yapılan kişi Fuat Sezgin'dir. Fuat Sez-gin’in çalışmalarının İslam alemine en büyük kat-kısı özgüvenin inşası oldu. Fuat Sezgin olağanüstügayreti ve çabaları ile İslam medeniyetinin, göz ka-maştıran birikimini ve dünya bilimine yaptığı bü-yük katkıları, bunun farkında olmayan dünyaya ta-nıttı. 
Bu projeye sahip çıkılması geleceğimiz ve

kendimizi bulmamız adına hayati öneme sahip.
Projeye sahip çıkılması için kime ne görev düşü-
yor? -En büyük arzumuz tabi ki sadece yetkililerindeğil ilgili sivil toplum kuruluşlarının da bu hare-kete sahip çıkması ve destek vermesidir. Beklediği-miz şey; bu proje kapsamında ortaya çıkarılan tes-pit ve bulguların öncelikli olarak müfredatta karşı-lık bulması ve gerekleriyle birlikte uygulamaya ge-çilmesi için yeni projeler ve çalışmaların önününaçılmasıdır. Bu vesile ile şunu da belirtmeden ge-çemeyeceğim. Biz Maarif Platformu olarak konuya

sonuna kadar sahip çıkmaya devam edeceğiz. MillîEğitim Bakanlığının ve yetkililerin motive edenyaklaşımları elbette bize şevk veriyor. Bu vesile ileplatformun çabalarını tanıtan basının ve STK’larındestekleri çok değerli bulduğumuzu ifade etmekisteriz.  Bu dava, derdi memleket ve vatan olanherkesin meselesidir. Bu noktadaki iyi niyet, çabave destek buluşması, muvaffakiyetin anahtarıdır.
Çalıştay sonuç raporu yayınladı değil mi? -Evet. Çalıştay sonrası bir de sonuç raporu ya-yınlandı. Raporda konunun ayrıntıları ele alınmak-tadır. Sonuç raporuna şu linkten ulaşılabilir:www.maarifplatformu.com/maarif-dusuncemi-zin-kuramsal-temelleri-calistay-2-on-raporu/Burada kendi öz kültürümüze yer verildi mi?-Elbette. Çalıştay kapsamındaki panellerde, su-nulan bildirilerde ve yapılan müzakerelerde YusufHas Hacib’ten Ahmet Yesevi’ye; İmam Gazali’denİbn-i Arabi’ye; Mevlana’dan Yunus Emre ve Attar’a;Kindi, Sühreverdi, Nizamül Mülk’e kadar dünya bi-lim ve düşünce tarihine mal olmuş birçok düşünürve âlimin maarifle ilgili tespit ve yaklaşımları ma-saya yatırıldı. Diğer yandan Nurettin Topçu ve Be-diüzzaman gibi yakın dönemde Doğu’yu da Batı’yıda iyi bilen mütefekkirlerin fikirleri de gündemegetirildi. 
Bu projenin Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli ile

de ilişkisini kuruyor musunuz? -Evet. Türkiye Yüzyılı Maarif modelinden sözediyoruz, ama içinin nasıl doldurulacağı konusun-da belirsizlik var.  İşte destek verdiğimiz proje, eği-timde kendi referans sistemlerimizin kurulmayabaşlanması, ders kitaplarının ve eğitim materyalle-rinin kendi medeniyet anlayışımızla yeniden yazıl-ması için gerekli olan kavramları bize kazandırabi-lir. Böylece Türkiye Yüzyılı Maarif Modelinin içinindoldurulması konusunda büyük bir fırsat ortayaçıkıyor. Birçok konuda millî hamle başlatan Türki-ye’nin, bundan mevcut ithal eğitim modelleri ileyoluna devam edemeyeceği açık bir şekilde görül-mektedir. Ancak bunun nasıl olacağı ve hangi me-totlarla yoluna devam edeceği konusunda belirsiz-lik sürmektedir. 
Bu proje eğitimin kendi kav-

ramlarımızla buluşturmak için
büyük fırsat sunacağını anlıyo-
ruz. Bu iş nasıl olacak? Bunun için
hangi çalışmaları yapmak gere-
kir?-Her bilim alanı kendine özgükelime ve kavramlardan meydanagelir. Kullandığımız dil, yani kelimeve kavramlar zihin ve his âlemimiz-de çağrışımlar ve izdüşümler mey-dana getirir. Bu şekilde kullandığı-mız kelime ve kavramlarımızla ara-mızda bir bağ vardır. Bu bağ ana dil-de kendiliğinden oluşur. Bu bağyoksa sun’i şekilde teşekkül edenbir dil var demektir ve sentetik dilile düşünce geliştirilemez, ilim yapı-lamaz; kendi maarif sistemini kura-mazsınız, maarif metinleri oluştura-mazsınız, tıp ve hukuk müktesebatı oluşturula-maz. Kendinize ait bir maarif sistemi meydana ge-tirilemez.

Çalıştay boyunca gündemde olan Türkiye
Yüzyılı Maarif Modeli ve onunla bağlantılı yeni
müfredat üzerine değerlendirmeler oldu mu?
Bu konuda hangi konular gündeme geldi?- Bakanlık yeni müfredatla tarihle bağını kur-mak için  alan açarak  bir bakıma görevini yaptı.Bu, atılmış önemli bir adım. Bundan sonra yapıl-ması gereken ne olmalıdır sorusunu kendimizesormalıyız. Yeni müfredat çalışmaları ile bu ihtiya-cın karşılanmasında Millî Eğitim Bakanlığı üzerinedüşen görevi kısmen yaptı ve yapmaya çalışıyor. 

Peki bakanlığın açtığı bu alanı doldurmak
kimin görevi? Üniversitelerin değil mi?  

-Millî Eğitim Bakanlığı, Türkiye Yüzyılı MaarifModeli ile bir irade ortaya koydu. Bu iradenin, yerlive milli maarif fikir, yaklaşım ve desteklerle güç-lendirilmesi gerekir. Ülkemizdeki Milli Eğitim’inçözüm konusunda yetersiz kalmasının ana nedeni,üniversitelerin yani bilim camiasının konuya sahipçıkmaması olduğunu düşünüyorum. Üniversite ilehalk/endüstri/sektör/kültür birbirinden kopukkalması düşündürücüdür.  Buna beyin -beden ay-rıklığı da diyebiliriz. Konunun temeline inersek; 12Eylül İhtilal darbe anayasasının ürünü olan YÖKsisteminin bu ayrıklığı oluşturmak için tasarlandı-ğı düşünülebilir.  Bizim her şeyden önce bir üniver-site reformu yapmaya ihtiyacımız olduğunu düşü-nüyorum. Darbe anayasasından kurtulmak ve üni-versiteleri toplumun hizmetine sokacak reformla-ra ihtiyacımız var.   Millî Eğitim Bakanlığı, Türkiye Yüzyılı MaarifModeli ile bir irade ortaya koydu. Bu iradenin, yerlive milli maarif fikir, yaklaşım ve desteklerle güç-lendirilmesi gerekir. Ülkemizdeki milli eğitimde ol-duğu gibi diğer alanlarda özellikle paket-karma-şık-kronik sorunların çözüm bulamamasının ananedeni üniversitelerin yani bilim camiasının konu-ya sahip çıkmaması ve öncü olmaması olduğunudüşünüyorum.     
Millî Eğitim Bakanlığı, son günlerde bu yeni

model ve müfredattan dolayı, saldırılara maruz
kalıyor.  İlim dünyası bu saldırılar karşısında ne
yapıyor?  -Elbetteki Yeni Müfredatta ve Modelde birçokeksik yön var. Yeni müfredatın geliştirilmesi gere-ken birçok yönü bulunuyor. Ancak bunların tartış-ma ve geliştirme yerleri bilim mahfilleri olmalı.     Bakan hakkında suç duyuruları yapılıyor. İlmîdayanaktan yoksun ve tamamen çarpıtılmış suçla-malar ve saldırılar bunlar. Öze ve köklere dönül-mesi, böylece eğitime kimlik kazandırılması, ülke-miz eğitiminin öncelikli ihtiyaçlarıdır. Müfredatıkendimize göre uyarlamamız Milli Eğitimin asli birgörevidir. Yeni müfredat çalışmaları ile Bakanlıkbu doğrultuda az da olsa bazı kazanımlar elde etti.Şunu açık ve kesin biliyoruz: Bilimi arka bahçelerigören ve çağdaşlığı maske yapan bazı çevreler bugelişmelerden rahatsız oluyor. Her zamanki gibi la-iklik ve çağdaşlık kavramları üzerinden çalışmalarıbaltalamaya ve sabote etmeye çalışıyorlar.   Özel-likle eğitimi rant hale getiren çevrelerin içeridekiyerli işbirlikçileri ile çalışıp faydalı projelerin önü-nü kesmeye çalışıyorlar. Bunların adı konulmamışimtiyazlı halleri ve menfaatleri gereği bu anlamsızinatlarından   cepheyi kolayca vazgeçmeyecekleri-ni biliyoruz. Her şeye rağmen, kendimizi de işin içi-ne katarak söylersek, bizler bu milletin birer ferdive temsilcisi olarak insanımızın ve ülkemizin hay-rına yapılması gerekeni yapıyoruz. Olası tepkilerinvarlığına ve darlığına rağmen bunu yapıyoruz,yapmalıyız da. Buda Milli Eğitim odağında yapılanprojenin doğru yolda olduğunun mühim bir gös-tergesi yabancıların içimizdeki elleri mahiyetindeolan mahfillerde görülen rahatsızlıktır. Burada asılolan yapılan iyi şeyler karşısında duyulan rahatsız-lıkta çok duyulması gereken mem-nuniyet ve verilmesi gereken des-tektir. 

Bahsini ettiğiniz bu çevrelerin
başka konularda da itiraz ve cep-
he açma gayretleri var mı?-Evet. Mesela bu çevreler MillîEğitim Bakanlığı, Diyanet İşleri Baş-kanlığı ve Gençlik ve Spor Ba-kanlığıotaklığında yapılan” Çevreme Du-yarlıyım ve Değerlerime Sahip Çıkı-yorum (ÇEDES)” projesinden de ra-hatsız oluyorlar. Halbuki ÇEDES Pro-jenin amacı milli ve manevi değerle-re bağlı fertler yetiştirmek. Proje ileokullarda açılacak olan ÇEDES ku-lüplerinin manevi ve kültürel değer-leri önceleyerek yapacakları sosyo-kültürel faaliyetler ile öğrencilerineğitim hayatına katkı sağlanmasın-dan büyük rahatsızlık duyuyorlar.Tenkit hakkımız mahfuz kalmakla beraber, SayınBakan’ın haklı çabalarında her zaman yanında vedestekçisi olduğumuzu açıkça belirtmek isteriz.Bakanlık gürültülere aldırmadan yoluna devam et-melidir. 

Bu konularda konuşması gereken kimler
peki?-İlim dünyasıdır. Bilimle çözüm üretme alış-kanlığını elde etmeliyiz. Bu amaçla üniversitelerigöreve davet ediyoruz.  Eksikler insafla ve hak na-mına ele alınmalı; problemlere bilim ve aklın ışı-ğında çözüm bulunmalıdır. Diğer yandan çalıştayboyunca Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli ve Ba-kan-lığın gündemindeki yeni müfredat konularının daBakanlığın Maarif Modeline ilişkin dayanaksızeleştiriler yerine akademik ve epistemolojik de-ğerlendirmelerin yapılması konusunda üniversite-

lerin daha fazla inisiyatif alması gerekliliğine inanı-yoruz. Bu konuda üniversiteleri göreve davet edi-yoruz.
Milli Eğitimde düzeltme adına yapılanlarla

eğitim sistemi yap-boz tahtasına dönüştü. Bu
bir genel bir kanaat. Çözüm yolunda yaptığımız
temel yanlışlık kavramlarda aramayışımız ola-
bilir mi?-Her şeyden önce eğitim sistemimizi millet ola-rak biz tasarlayıp kurmadık. Bu eğitim sisteminindünya görüşü, eğitim, insan ve bilim felsefeleri ile;vizyonu, müfredatı ve ders muhtevaları ve yön-temleri ile bizim değerlerimizi dışlayan bir anla-yışla kurulmuş bir sistem.    Bu sorunlar ortada iken, bunları görmezdengelip, bu eğitim sistemini geliştirme/güçlendirmeçalışmaları yaptık. Bize rağmen, bizi değiştirmek,bozmak ve başkalaştırmak için kurulmuş olan busistemin daha da güçlendirdik. Böyle olunca eği-tim fabrikası   inancı, tarihi, kültürü ve milletindenkopuk, gayr-i milli olarak yetişen ürünler ortaya çı-karmaktadır.  Bu temel sorun görülmeyince şimdi-ye kadar yapılanlar, bizi değiştirmek, bozmak vebaşkalaştırmak isteyenlerin işine yaradı.  

Son olarak çalıştaya kimler katıldı?-İstanbul İl Milli Eğitim Müdürünün, çeşitli üni-versitelerimizden rektörlerin, milletvekillerinin,Cumhurbaşkanlığı Eğitim Öğretim Politikaları Ku-rulu üyesinin, eğitim bilimcilerin, akademisyenle-rin, öğretmen ve okul idarecilerinin ve çeşitli STKtemsilcilerinin katıldığı ve çok yönlü paydaşlarınbuluştuğu bir bilim şöleni halinde geçti. MaarifPlatformunun destek verdiği Çalıştayın Başkanlığı-nı Prof. Dr. Bayram Özer yaptı. Çalıştay İstanbulTÜGVA genel merkezinde icra edildi. Toplantı,TÜGVA Genel Başkan yardımcısı Selim Özaltun, Ça-lıştay Düzenleme Kurulu Başkanı Bayram Özer veilgili protokol konuşmaları ile başladı.  Arkasından1. panel başladı. Rektör Yücel Oğurlu’nun başkanıolarak yer aldığı   oturumda davetli konuşmacılar;Tahsin Görgün, Kemal Tekden, Ömer Özyılmaz,Burhan Akpınar hocalarımız sunumlarını yaptılar.Toplam 7 panel ve sosyal aktiviteli kapanış oturu-mu ile toplantı iki gün sürdü (29-30.06.2024). Birön rapor yayınlandı.  www.maarifplatformu.com/maarif-dusunce-mizin-kuramsal-temelleri-calistay-2-on-raporu/İstanbul’daki çeşitli üniversiteler yanında An-kara, Balıkesir, Diyarbakır, Elazığ, Batman, Eskişe-hir, Iğdır, Erzurum, Kayseri, Samsun, Urfa’dan katı-lan eğitim bilimci akademisyenler çalıştayda su-numlarını yaptılar; müzakerelerde bulundular. Ça-lıştay   basının değişik kademelerinde haberlerekonu oldu.  Köşe yazarları konuyu değerlendirdi.Gazetelerde tam sayfa manşetten değerlendirmeve haberlere konu oldu.

Türkiye Gençlik Vakfı (TÜGVA)
ve Maarif Platformu ortaklığın-
da, 29-30 Haziran 2024 tarihle-
rinde TÜGVA-İstanbul Yerleşke-
si’nde 'Maarif Düşüncemiz Pro-
jesi' ile ilgili çalıştay tarihi bir

görev yaptı.
Millî Maarif Kitap Serisi Projesi-

nin ikinci ürünü için Türki-
ye'nin birçok bölgesinden bilim

adamı ve araştırmacıları bir
araya getirdi. Çalıştayda kita-

bın II. cildinde yer alacak filozof
ve alimlerin, maarife ve eğitime
dair fikirleri, sunulan bildiriler-
le müzakere edildi. Büyük bir

uyanışa vesile olabileceğini dü-
şündüğümüz bu çalışmanın ay-
rıntılarını siz İstiklal Gazetesi

okuyucuları için Maarif Platfor-
mu başkanı Prof. Dr. Osman

Çakmak Hocaya sorduk.  

Maarif Düşüncemiz 
Projesi Çalıştayı
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YALNIZLIĞI severdi. 
Kendi başına takılmaya çalışırdı ama köpeği 

peşinden hiç ayrılmazdı. Gölgesi gibiydi 
neredeyse. 

Hatta aralarındaki sözsüz ve sessiz iletişim 
öylesine güçlü ve derindi ki birbirinin ne his
settiklerini bilirlerdi.  

Buna bir yârenlik denilebilirdi.  
Atalarımızın yoldaş oldukları atlarıyla kur

dukları münasebetin bir benzeriydi araların
daki bağ. 

Hiç ayrı düştükleri görülmezdi. 
Dağda namaz kılarken önüne ağaçtan çak

tığı çubuğun biraz berisinde selam verene 
kadar oda bir sütre gibi kımıldamadan du
rurdu. 

Ne zaman ki soluna selam verir etrafında 
yeniden fır dönmeye başlardı. 

… 
KASABADAKİ evine nadiren inerdi.  
Banyo yapar, esvaplarını değiştirir camide 

birkaç vakit namazını eda ettikten sonra 
yeniden kendini dağlara vururdu. Kasabadaki 
camiye gittiğinden yâreni aynı şekilde kapıda 
onun çıkmasını beklerdi. 

Cemaat bu duruma alıştığından köpeğe mü
dahale etmezlerdi. 

Hatta bazıları zaman zaman “Ona farz değil 
ama neredeyse bizimle içeriye girip divana du
racak” diye söylenir bir tatlı tebessüm 
bırakarak evlerine gider ya da işlerine koyu
lurlardı. 

 
KURTLA kuşla arkadaşlığı da köpeği gibi 

kaviydi. Onlardan hiç korkmaz rahatlıkla ün
siyet kurardı. Uzaktan bakıldığında önündeki 
liderini takip eden bir ordu görüntüsü oluştu
rurlardı. 

… 
YILLAR sonra fark edilen bir hususiyeti 

açığa çıkmıştı. Neler yaptığını merak eden 
birkaç mütecessis adamın gizli takibi sonucu 
ortaya çıkmıştı bu durum. Bu yaşlı adam 
ağaçlara doktorluk yapıyordu. 

Nerede sudan mahrum kalmış veya sürüler 
tarafından zedelenmiş ya da rüzgâra direne
memiş ağaç görse sürekli sırtında taşıdığı ecza 
dolabını indirir içinden bir şeyler çıkartarak 
işleme başlardı. 

Bazılarını budardı. Kiminin dibini kazır su 
getirerek onları beslerdi. Birkaçına da toprağa 
kattığı samanlarla çamur yapar bazı yerlerine 
merhem gibi sürerdi. 

Kendisini izleyenleri hayrette bırakan en 
önemli husus onlara inanılması güç bir se
viyede şefkat duymasıydı. Adeta yaralanmış 
dalları okşayıp sever, onlara çocuk muamelesi 
yapardı. 

TAKİPÇİLERİN iz sürmesi kısa sürmedi. 
Akıllarına üşüşen onlarca soruyu cevapla

madan bu işin peşini bırakacak gibi değillerdi. 
Uzaktan sadece havalandırdığı türküleri duya
biliyorlardı. Bu onlara kâfi gelmemişti. 
Dolayısıyla bu ajanlık faaliyetine biraz daha 
devam etmeye ortaklaşa karar verdiler. Fark 
edilmemek için nöbet listesi oluşturmuşlardı. 
Sırası gelen artık bir izci dikkatiyle sürünerek 
yaklaşmaya çalışıyor daha fazla neler duyup 
göreceklerine odaklanmışlardı. 

Âşık Veysel’in, Karacaoğlan’ın, Kul Him
met’in, Pir Sultan Abdal’ın, Sefil Selimi’nin, 
Yunus Emre’nin, Âşık Emrah’ın, Neşet Ertaş’ın, 
Abdurrahim Karakoç’un, Mahsuni Şerif’in, 
Muhlis Akarsu’nun hepimizin bildiği deyiş ve 
türkülerinin söylerdi. En çok dağdan, taştan, 
kuştan bahsedenler olurdu bunlar. “Avcıyım 
dağ gezerim / Bülbülüm bağ gezerim / Yüz 
yerimde yârem var / El sanır sağ gezerim” 
türküsü her nedense daha torpilliydi. Bir de 
bunların arasına “Çırpınırdın Karadeniz / 
Bakıp Türk’ün Bayrağına” marşını da eklerdi.  

Akşamları konuyu müzakere için bir araya 
gelen ekipten günlük nöbetin sahibinin ak
tardıklarını ilk defa duymuşlardı. İnternette 
tarama yaptıklarında bu deyişin Âşık Sefai’ye 
ait olduğunu buldukları şu dizeler onları çarp
mıştı: “Bastığın toprağı tanı, tozun bile hakkı 
var / Dağın, taşın, kurdun, kuşun bile hakkı var 
/ Bu toprakta yaşayandan, bu vatanda 
yaşayanda tuzun bile hakkı var / Özü hain 
olanlara, özü namert olanlara bu yeryüzü dar 
olsun / Çalkalansın Karadeniz, Türk’e yâr 
olsun.” 

Herkes birbirine bakıp kalmıştı. Aslında bu 
dizeler onun misyonunu ifade etmeye yetiy
ordu.  

Belli ki o bu hakkı ödemeye çalışıyordu. 
BİZLER bu vatan toprağının, bu bayrağın, 

minarelerden gönlümüze doğru hârelenip 
gelen ezanın hakkını ne kadar düşünebildik 
dersiniz?  

Konunun aktarıldığı mecliste en çok beni 
vurup yerimden eden dize ise “Tozun bile 
hakkı var” oldu. 

Kendi haklarımızı düşünüp sonuna kadar 
savunmaya çalışıyoruz. Ki, bu en tabi 
hakkımız, yapmalıyız. 

Peki, kurdun kuşun hakkı ne olacak? 
Kendimizi tatmin etmek için sahiplenip heves
imizin geçmesinden sonra ortalara saldığımız 
bu kedilerin, köpeklerin hakkı ne olacak? 

Kirlettiğimiz toprağın, israf ettiğimiz suyun 
hakkı ne olacak? 

Bu yaşanmışlıktan benim kendi payıma 
çıkardığım ders tozun bile hakkını hesaba kat
mak gerektiğidir.  

Tozun hakkını verebilenler yozun da hakkını 
verirler. Her bir şeyin hatta. 

Bunları bir defa daha düşünmeye ne der
siniz? 

Ya selâm.

Bakan Uraloğlu, TÜRASAŞ'ın İSO 500 listesinde 64 basamak yüksel
erek, sanayinin devleri arasında yerini sağlamlaştırdığını belirtti. 

Bakan Uraloğlu: TÜRASAŞ, sanayi devleri 
arasında yerini sağlamlaştırdı 

1968'den beri  ilk kez bir demokrat 
başkan ikinci dönem yarışmama kararı 
verdi. 

Biden çekildi. 
ABD seçimlerine Türklerin bakış açısı 

Türk Amerikan ilişkilerine dair olası etk
ilere yönelik bir merak üzerinden şekil
leniyor. Hangi aday kazanırsa ne olur?  

Eski Başkan ve Cumhuriyetçi Partinin 
başkan adayı Trump "bildiğimiz" 
Trump. 

Büyük bir Amerikan siyasi partisin
den aday gösterilen ilk Siyah kadın ve 
Güney Asya kökenli ilk kişi olacak olan 
Başkan Yardımcısı  Harris'in ise Biden'
dan farklı olup olmayacağı merak 
ediliyor.  

Suriye'de bir şeyler değişir mi? Trump 
gelirse Suriye'den çekilmeyi başarabilir 
mi?  

PKK/YPG desteği sona erer mi?  
Türkiye'ye sözü verilen imzalanan 

F16 tedariği hızlanabilir mi?  
Yaptırımlar sona erer mi? 
 Halkbank olayı çözülür mü...  
Gibi. 
 
*** 
Harris Pazartesi günü Beyaz Saray'da 

kameraların karşısına geçti. Atletlere 
yönelik zaten günler öncesinden belir
lenmiş bir programdı bu.  

Biden'ı övdü ve bir dönemde çoğu 
başkanın iki dönemde yapacağı işlere 
imza attığını vurguladı.  

Akşam ise Delaware'de bir kampanya 
etkinliğinde konuştu. 

Şu an öne çıkan, Harris'in geçmişte bir 
yargı mensubu olarak suçla mücadelesi; 
Trump'ın ise bir suçlu olduğu üzerinden 
ilerleyen konuşma başlıkları.  

Biden'ın çekilmesi ardından Harris 
kampanyasına bağışlarda artış var. 
Delege desteğini alabileceği sözünü aldı. 
Yani Kurultayda yarışabilecek durumda.  

Harris'in şu an 2.579 delegesi taahhüt 
verdi. 19 Ağustos'ta DNC'de sözlerini 
oya dönüştürmeleri gerekiyor.  
Delegeler yeni adayı bu kurultaydan 
önce seçme hakkına da sahip. 
Cumhuriyetçilerin Harris'in adaylığına 
itirazını yazımın sonuna sakladım.  

 
*** 
Gazze Savaşı  
 
Harris Gazze Savaşı sonrası İsrail'e 

destek konusunda mesafe koydu. Bunun 
Demokratlar içerisinde Biden'a yönelik 
tepkilerden sonra Müslüman Arap oy
ları açısından olumlu sonuç getirmesi 
mümkün. Demokrat Parti'ye yakın 
medya organlarında yer alan yorumcu
lar da bunu hatırlatma peşinde. 

ABD Başkan Yardımcısı ve Demokrat

ların olası başkan adayı 
olarak Kamala Harris, bu 
hafta Beyaz Saray'da 
Başbakan Benjamin Ne
tanyahu ile görüşecek.  

Burada ileteceği mesajın 
ise "savaşın İsrail'in 
güvende olacağı, tüm re
hinelerin serbest bırakıla

cağı, Filistin halkının onur, özgürlük ve 
kendi kaderini tayin etme hakkından 
yararlanabileceği bir şekilde sona er
mesinin zamanının geldiği" şeklinde ola
cağı açıklandı.   

Başkan Yardımcısı, Netanyahu'nun 
Kongre'deki konuşmasına başkanlık et
meyecek! 

Biden'ın ise Perşembe günü Ne
tanyahu ile görüşmesi bekleniyor.  

Netanyahu'nun Trump ile de 
görüşmek istediği ancak Trump'ın 
henüz cevap vermediği biliniyor. 

*** 
Diğer yandan Harris'in California'dan 

gelen siyasi tabanı Ermeni lobisiyle ilgili 
bir takım girişimlere kalkmasını da 
zorunlu kıldı. ABD Senatosu'na sunulan 
1915 olaylarına dair önergede imzası 
vardı. Tasarı Trump tarafından geri 
çevrilmişti.  

Türkiye yani Erdoğan yönetimi Gazze 
konusunda sesli itirazlarını ve HAMAS'a 
bakışlarını açık dile getiriyorlar.  

HAMAS'a bakış Biden yönetimi için de 
bir kırmızı çizgi olmakla, Trump'ın 
"barış yanlısı" ve muhtemel "içine ka
panık Amerika" duruşu İsrail söz 
konusu olduğunda Ukrayna gibi bir 
çizgide olmayacak. Trump'ın "işi bitirin" 
diyebileceğine dair inanç fazla. 

Erdoğan Trump'ı suikast girişimi son
rası arayan birkaç liderden biri. Başkan
lığı döneminde açık bir iletişimleri oldu.  

Yinede ikili ilişkilerde top her zaman 
Kongreye atılır. 

 
*** 
Potansiyel Başkan Yardımcısı Adayları 

ve Kurallar 
 
Harris Biden'ın başarılarından çok ne

malanamayacak olsada başarısızlıklarda 
paydaş görülebilir. 

Parti içi beklenen kavgaya gelirsek, 
Biden bir dönem başkanlık yaptığı için 
ikinci dönem başkan adaylığı; yaşı ne
deniyle eleştirilmesi dışında  geleneksel 
olarak kazanılmış bir pozisyondu. Harris 
şimdi bu pozisyonu delege nezdinde 
kazanarak adaylığı hak etmiş olacak. 

Harris'in arkasında durmaya karar 
veren olası diğer adaylar şimdi Harris'in 
kampanyasında başkan yardımcısı 
olarak yer alıp almayacaklarını öğren
meyi bekliyor. 

Bu isimler içerisinde California valisi 
Newsom, Kuzey Carolina valisi Cooper, 
Michigan valisi Whitmer, Pennsylvania 
valisi Shapiro, Kentucky valisi Beshear, 
Arizona Senatörü asker kökenli eski As
tronot Kelly ve ABD'de en zengin 
siyasetçi olarak bilinen İllinois valisi 
Pritzker gibi isimler vardı. 

Gavin Newsome'un da milyarlara er
işimi var.  

Ancak Anayasa, dolaylı olarak, Başkan 
ve Başkan Yardımcısı adaylarının aynı 
eyaletten olmamalarını zorunlu kılıyor 
çünkü aynı eyaletteki 2 adaydan yal
nızca biri oy alabiliyor.  

Yorum ikisinin farklı eyaletlerden ol
ması gerektiği şeklinde.  

Kelly partisinin yasadışı göçmen poli
tikasını eleştiren bir isim ve Trump 
kampanyasının yasadışı göçmenlerle 
mücadele konularında verdiği güçlü 
mesaja yakın bir katkı sağlaması 
mümkün Demokratlara.  

 
*** 
Bu arada Gizli Servis Direktörü 

Trump'a Pennsylvania'da gerçekleştir
ilen suikast girişimine müdahaleye dair 
Temsilciler Meclisi'nde 4 saatten uzun 
süre ifade verdi. Kimberly Cheatle'ye is
tifa çağrıları yapılıyor. Cheatle 
suikastçinin çatıya nasıl çıktığından 
tutun gizli servisin müdahalesinin 
neden uzadığına kadar pek çok soruya 
cevap vermekte zorlandı. 

 
*** 
Kurultay şekil tartışmaları ve sanal 

temayül yoklaması 
 
Harris veya başka bir aday, görevdeki 

partinin adayının yarışı kazanma şan
sına dair çeşitli algoritmalarla ölçümler 
yapılmakta. Ancak bunlardan tahminleri 
tutmakla önce çıkan Profesör Lichtman, 
Biden'a "bırak" çağrısı yapılmasının ve 
Biden'ın bırakmasının Demokratlar için 
risk olduğu görüşünde. Birkaç hafta 
önce Profesör Lichtman, Biden'ın çek
ilmesinin stratejik bir hata olacağını ve 
bunun yerine Başkanlıktan istifa ederek 
Harris'in göreve başlamasına izin ver
mesini önermişti. 

 
“Çok daha genç olan ve zihinsel ke

skinliği konusunda hiçbir sorun ol
mayan Kamala Harris Başkan olacak, 
Biden, parti içi bir kavgadan kaçınmak 
için kongrede Harris'i desteklemek 
üzere tüm delegelerini serbest bırak
malı" ifadelerini kullanmıştı. 

 
Cumhuriyetçiler Demokrat Parti'nin 

kurallarına göre aday belirlenmesine 
dair bazı düzenlemeleri öne sürerek 
Biden'ın görevi bırakması Harris'in 
başkanlığı üstlenmesi, bu adaylığın yasa 
dışı olduğu çağrılarını yapıyorlar.  

"Biden sadece adaylığı değil görevi de 
bırakmalı ve zorunda, Harris Başkan 
olmak durumunda" diyen 
Cumhuriyetçiler de mevcut. 

 Oysa 36. ABD başkanı Johnson yarışı 
bıraktığında dönemini tamamlamıştı.  

 
Cumhuriyetçilerin Harris'in aday ol

masına yönelik hukuki muhalefeti, Geor
gia, Wisconsin, Nevada vb. eyaletlerdeki 
eyalet hukuku açısından ilgi çekici bazi 
duzenlemelere dayanıyor. 

Pusulada olmak için açık bir kongre 

ile gelmek tek seçenek.  
 
Lichtman, tartışmalı adaylık kaosu

nun Demokratların zaten zayıf olan şan
sını daha da zayıflattığını düşünüyor.  

Biden seçmenlerinin Kamala ön 
seçimlerine atanmasının iyi bir fikir 
olup olmadığı da tartışmalı. Bu da sasal 
olarak sallantılı olurdu. 

Demokrat Parti ise, kongre 
delegelerinin önümüzdeki ay Chicago'da 
toplanmadan önce başkan adayını seçe
bilecekleri sanal bir yoklama ile ilerliyor. 

Kurultay kuralları komitesi, sanal yok
lamanın nasıl işleyeceğini onaylamak 
için Çarşamba günü toplanacak, ancak 
planın taslağı hazır.  

 
Sanal temayul yoklamasının kuralları, 

Harris'in ve isteyen diğer potansiyel 
isimlerin, en fazla 50'si aynı eyaletten 
olmak üzere, delegelerden 300 elek
tronik imza sunmasını gerektiriyor. 

Başkan yardımcısı ve hak kazanan 
diğer adayların birkaç günü olacak.  

Bir adayın, partinin adaylığını kesin
leştirilmesi için toplam 3.936 DNC 2024 
delegesinden 1.976'sına ihtiyacı var.  

Bu 739 sözde süper delegeyi içer
miyor bu ağır toplar ilk turda oy kullan
mıyorlar.  

Ancak Harris ilk tur delege oylarına 
dair açıklamayı yayınladı bile: 

 
"Bu seçim iki farklı vizyon arasında 

net bir seçim sunacak. Donald Trump, 
ülkemizi çoğumuzun tam özgürlüklere 
ve eşit haklara sahip olmadığı bir za
mana geri götürmek istiyor. 
Demokrasimizi güçlendiren, üreme 
özgürlüğünü koruyan ve herkesin 
sadece geçinmekle kalmayıp ilerleme 
fırsatına sahip olmasını sağlayan bir 
geleceğe inanıyorum." 

 
*** 
Oysa kimi stratejistlere göre Biden 

"yaralı, topal bir ördek. Harris'i başkan 
olan Biden'a bağlamak ikisini de batıra
bilecekken "başkanlığı bıraksın" çağrısı 
Cumhuriyetçilerin lehine değil. 

Harris 2020 kampanyasında parti 
çizgisinden genel olarak çok uzak ol
mayacağı düşünülen bir isimdi. Zayıf 
olduğu ve hangi parti pozisyonlarını 
desteklediğini ifade etmekte zorlandığı 
yorumlarıyla karşılaştı. Başkan Yardım
cısı olduktan sonra ise ağırlığı 
Cumhuriyetçilere zarar verebilecek kür
taj gibi konularda güçlü mesajlara verdi.  

Göç konusunda görevlendirildi ancak 
başarılı olamadı.  

Yeterince hazırlık yapmadığını ve itici 
olduğunu düşünenler de var.  

Ancak örneğin Cumhuriyetçi Ted Cruz 
" hafife almayın" uyarısında bulundu.   

Cumhuriyetçiler "Harris kariyerine 
evli bir adam olan Kaliforniyalı politikacı 
Willie Brown ile ilişki yaşayarak 
başladı." gibi bel altı tezlere sarıldı.  

Brown'ın ilişki sırasında eşinden 
ayrıldığı savunuluyor. 

 

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir 
Uraloğlu, yaptığı yazılı açıklamada, İstan
bul Sanayi Odası'nın (İSO) "Türkiye'nin 
500 Büyük Sanayi Kuruluşu 2023" 
araştırması sonuçlarını değerlendirdi. 

 
Türkiye Raylı Sistemler AŞ'nin 

(TÜRASAŞ) listede yer alan 9 kamu kuru
luşundan biri olduğunu belirten Uraloğlu, 
"TÜRASAŞ, önceki yıla göre 64 basamak 
yükselerek sanayinin dev şirketleri 
arasındaki yerini sağlamlaştırdı. 
TÜRASAŞ 3 bölge müdürlüğündeki yak
laşık 4 bin personelle toplam 370 bin me
trekare kapalı alanda milli ve yerli 
teknolojiler geliştirip üretiyor. Demir yol
larımızı modern yerli araçlarımızla do
natmayı sürdürüyoruz. Türkiye'nin 
üreten gücü olmaktan gurur duyuyoruz." 
ifadelerini kullandı. 

 
Uraloğlu, yeni koşullara hızla uyum 

sağlayan fabrikalarda yerli ve milli ürün
lerin imalatını sürdürdüklerini vurgula
yarak, tasarım hızı saatte 176 kilometre 
olan Milli Elektrikli Tren setinin ulus
lararası standartlarda üretildiğini bildirdi. 

 
Setlerin, sadece Türkiye'de değil diğer 

ülkelerde de kullanılmak için 
üretildiğinin altını çizen Uraloğlu, şu bilgi

leri verdi: 
 
"Avrupa Birliği Demiryollarında 

Karşılıklı İşletilebilirlik Sertifikasına sahip 
(TSI) setler, ihtiyaca göre bölgesel ve şe
hirlerarası çalıştırılmak üzere 3'lü, 4'lü, 
5'li ve 6'lı araç sayısına sahip olarak 
üretiliyor. 5 araçtan oluşan her setimiz 
324 yolcu taşıyor. İlk üç seti şu an yolcu 
taşımacılığına devam eden tren setlerim
izin dördüncüsünün de montaj işlemleri 
ve fabrika testleri de devam ediyor. 
TÜRASAŞ tarafından üretilen demir yolu 
intermodal yük taşımacılığında en çok 
tercih edilen vagonlardan olan milli yük 
vagonu ise Avrupa'da sınıfının darası en 
hafif ve en fazla yük taşıyan vagondur, 3 
bojili ve iki şaseli TSI sertifikasına sahip 
son teknoloji ürünü vagon yerlileşme ve 
millileşme hareketi doğrultusunda oluş
turuldu." 

 
Milli Elektrikli Hızlı Tren 2025'te ray

lara iniyor 
Bakan Uraloğlu, saatte 225 kilometre 

hıza uygun ve 8 araçlı olarak üretilecek 
Milli Elektrikli Hızlı Tren Seti'nin tasarım 
çalışmalarının final aşamasında olduğunu 
belirtti. 584 yolcu taşıma kapasiteli trenin 
tasarım sürecinin yüzde 90'ını tamamla
yarak prototip üretimine yönelik süreç

leri de başlattıklarını aktaran Uraloğlu, 
şunları kaydetti: 

 
"İlk prototip montajını 2024 sonunda 

bitireceğiz ve Milli Elektrikli Hızlı Treni
mizi 2025 yılında raylarda göreceğiz. İlk
lerin ve 'en'lerin projesi Eskişehir  5000 
kapsamında, TCDD Taşımacılık AŞ'nin 
ihtiyaçlarına uygun yerli ve milli yeni 
nesil elektrikli anahat lokomotifini 
geliştirdik. Montajı ve fabrika içi statik 
testleri tamamlanan lokomotifin dinamik 
testleri devam ediyor. 5 megavat 
gücünde, TSI sertifikasına sahip, yük ve 
yolcu taşımacılığı yapabilecek, saatte 140 
kilometre hıza sahip TÜRASAŞ marka 
yeni nesil bir elektrikli anahat lokomo

tifini geliştirdik. Eskişehir5000 projem
izin öne çıkan birçok özelliği de bu
lunuyor. Örneğin cer motorlarının her biri 
bin 280 kilovat gücünde ve bugüne kadar 
ülkemizde tasarlanan en yüksek güçlü cer 
motoru özelliğini taşımaktadır. Cer kon
vertörlerinin her biri 2,5 megavat 
gücünde olup bir raylı sistem aracı için 
ülkemizde tasarlanan en yüksek güçlü 
yüksek gerilim cer konvertörü, ayrıca 
anahat lokomotifler için yerli olarak 
tasarlanmış ilk araç gövdesi, ilk boji ve ilk 
tren kontrol ve yönetim sistemi bu pro
jemizle hayat buldu. Lokomotifte yaklaşık 
115 malzeme yerli tedarikçiden temin 
yapılarak, ekonomiye ve cari açığın 
azaltılmasına büyük katkı sağlandı."

Harris, Trump, 
İsrail ve Türkiye 

SERRA KARAÇAM

Tozun Bile 
Hakkı Var

UĞUR CANBOLAT
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türkiye Büyük Millet Meclisi (TBMM)Plan ve Bütçe Komisyonu'nda görüşmelerisüren vergi ve sosyal güvenlik alanlarınailişkin kanun teklifi, kayıt dışı ekonomiylemücadele ve vergi adaletini artırma hede-fiyle yeni düzenlemeleri içeriyor. Komisyontarafından kabul edilen teklifin, vergi adale-tini sağlama ve ekonomik şeffaflığı artırmaamacı taşıdığı belirtiliyor. Yeni düzenlemeile kayıt dışı ekonomiyle mücadele güçlen-dirilirken, cezaların artırılması öngörülü-yor. Yıl boyunca sahada 4 binden fazla vergidenetmeni görev yapacak. Ayrıca, başkası-na ait IBAN veya POS cihazı kullananlaracaydırıcı idari para cezaları uygulanacak.Teklifte öne çıkan düzenlemeler ise şöyle:Asgari Kurumlar Vergisi: Yurt içi asgarikurumlar vergisi oranı yüzde 10 olarak be-lirlenirken, uluslararası şirketlerden Türki-ye'den elde ettikleri kardan yüzde 15 vergitahsil edilecek.Emekli Aylığı: En düşük emekli aylığı 12bin 500 liraya yükseltiliyor.Yurt Dışına Çıkış Harcı: Yurt dışına çıkışyapan vatandaşlardan alınacak harç tutarı500 liraya çıkarılacak ve her yıl yeniden de-ğerleme oranında artırılacak.Deprem Yardımları: Yabancı devlet ku-rum ve kuruluşları tarafından deprem ne-deniyle yapılacak yardımlara KDV istisnasısağlanacak.

nüfuS ve Vatandaşlık İşleri Genel Mü-dürü İbrahim Taşyapan, TBMM DışişleriKomisyonu'nda yaptığı sunumda bu yenidüzenlemeyi açıkladı. Taşyapan, Türk va-tandaşlığı verilmesi konusunda en önemliaşamalardan birinin Emniyet ve MİT'inyaptığı güvenlik araştırması olduğunu be-lirtti. Bu kurumların olumlu kanaat bildir-memesi durumunda vatandaşlık işlemleri-nin yürütülmeyeceğini vurguladı.
'SÜREÇLER DAHA 
SIKI TAKİP EDİLİYOR'Son zamanlarda uluslararası organizesuç örgütü üyelerinin Türk vatandaşlığı al-dığına dair tartışmalar nedeniyle süreçlerdaha sıkı takip ediliyor. Başvuru aşama-sında ve başvurunun sonuçlanmasına kısasüre kala Interpol'den iki defa doğrulamaisteniyor. Taşyapan, Emniyet ve MİT so-ruşturmalarının üzerinden beş altı ay gibibir süre geçtiğinde tekrar Interpol'e sora-rak ikinci bir doğrulama yaptıklarını be-lirtti. Bu uygulama, güvenlik riskleriniazaltmak için yapılıyor.
EVLİLİK BAŞVURULARIAyrıca, İçişleri Bakanlığı, Türkiye'de ka-nuni kalış hakkı olmayan yabancıların ni-kah başvurularını kabul etmemeleri için va-liliklere bir yazı gönderdi. Kaçak göçmen-lerle mücadele için bu kural yeniden hatır-latıldı. Yasal olarak Türkiye'de kalma hakkıolmayan yabancıların evlilik başvurularıkabul edilmeyecek. Bu yeni düzenlemeler,Türk vatandaşlığı almak isteyen yabancılariçin süreçleri daha titiz ve detaylı hale geti-riyor. Güvenlik risklerinin minimize edilme-si ve vatandaşlık verilme kriterlerinin dahasıkı hale getirilmesi amaçlanıyor. Bu du-rum, vatandaşlık almak isteyen bazı yaban-cılar için zorluk yaratabilir. Ancak, uzman-lara göre bu tür sıkılaştırma işlemleri, Tür-kiye Cumhuriyeti vatandaşlığının değerinive önemini korumak için gerekli.

Son günlerde İstanbul ve Türkiyegenelinde etkili olan yüksek sıcaklarve nem, uzmanlardan uyarılara yolaçtı. Özellikle sabah 10.00 ile akşam17.00 saatleri arasında dışarı çıkılma-ması gerektiği vurgulanıyor. İstanbulAydın Üniversitesi Meteoroloji Mü-hendisi Dr. Öğr. Üyesi Güven Özdemir,aşırı sıcakların ve nem oranlarının ya-rattığı etkiler hakkında önemli bilgilerpaylaştı. Özdemir, bu yaz mevsimininafet ölçeğinde sıcak havalar sunduğu-nu belirterek, geçen haziran ayındatüm zamanların sıcaklık rekorununkırıldığını ve temmuzda da bu trendindevam ettiğini ifade etti. Denizlerin sı-cak olması, poyraz rüzgarla-rının Karadeniz’den getirdi-ği nem ve metropoldekiyüksek binaların rüzgarı ya-vaşlatması, bu sıcaklıklarınartmasına neden olan fak-törler arasında yer alıyor.Dr. Özdemir, İstanbul’da-ki barajların doluluk oranla-rının genel olarak yüzde61.03 seviyesinde olduğunubelirtti. Barajların dolulukoranları ise şu şekilde sıra-lanıyor: Ömerli Barajı yüzde67.42, Darlık Barajı yüzde62.41, Elmalı Barajı yüzde63.6, Terkos Barajı yüzde74.07, Alibey Barajı yüzde29.98, Büyükçekmece Barajıyüzde 57.67, Sazlıdere Bara-jı yüzde 54.4, Kazandere Ba-

rajı yüzde 33.51, Istrancalar Barajıyüzde 38.52, Pabuçdere Barajı iseyüzde 43.48 olarak ölçüldü. Meteoro-loji uzmanı Dr. Güven Özdemir amandikkat diyerek uyardı. Sıcak hava veyüksek nemin, tropikal gecelere yolaçtığını belirten Dr. Özdemir, şehirle-rin aşırı sıcaklıkları daha belirgin birşekilde hissettiğini ve bunun yaz bo-yunca devam edeceğini söyledi. Özde-mir, İstanbul’daki barajların dolulukoranının geçen yıl bu zamanlarda yüz-de 20 civarında olduğunu belirterek,şu anda su açığı görünmemesine rağ-men su kullanımının arttığını ve budurumun buharlaşmayı hızlandırdığı-

nı vurguladı.
SU KULLANIMI VE 
SAĞLIK İÇİN ÖNERİLERYaz mevsiminin eylül ayında da de-vam edeceğini öngören Özdemir, suyundikkatli kullanılmasının önemine dik-kat çekti. Özellikle suyun geri dönüşü-müne ve yağmur suyunun biriktirilme-sine vurgu yaptı. Sıcak havalarda yaşlı-lar, hamile kadınlar ve kronik hastalığıolan kişilerin evde veya kapalı alanlar-da zaman geçirmeleri, bol sıvı tüketme-leri ve uyku düzenlerine dikkat etmele-ri önerildi. Ayrıca, orman yangınlarınakarşı dikkatli olunması ve en küçük biryangın olayının bile ilgili ku-ruluşlara bildirilmesi gerek-tiği belirtildi. Dr. Özdemir, buyılki yüksek buharlaşmanınbarajların su miktarını hızlaazalttığını ifade ederek, va-tandaşları su tasarrufu konu-sunda bilinçli olmaya çağırdı.Konuyla ilgili olarak Özdemir,"Bu yıl buharlaşmanın çokmiktarda olması barajları-mızdaki suyu da etkiliyor, ba-rajlarımızın su miktarınınazalmasına sebep. Müthiş birbuharlaşma var, rüzgar, sı-cakla birlikte buharlaşma hatsafhada, su yüzeyindeki bu-harlaşma yüzünden, kulla-nım da arttığı için barajları-mızdaki su miktarı hızlı birşekilde azalıyor” dedi.

izMir’in Konak ilçesinde iki kişininelektrik akımına kapılarak ölümüne ilişkinsoruşturmada gözaltına alınan şüphelilerinifadeleri ortaya çıktı. 12 Temmuz'da sağa-nak sırasında su birikintisine basan ÖzgeCeren Deniz ve İnanç Öktemay'ın elektrikakımına kapılarak ölmesiyle ilgili İzmirCumhuriyet Başsavcılığı'nın yürüttüğü so-ruşturma devam ediyor. Soruşturma kapsa-mında gözaltına alınan şüphelilerin ifadele-ri ortaya çıktı. Mazgal yapımında çalışanZ.T; kazı çalışması yaparken bölgede elek-trik hattı fark ettiklerini, bunun üzerinekepçeyi durdurup kürek yardımıyla çalışıl-ması talimatı verildiğini söyledi. NTV'nin aktardığına göre, Z.T; ifadesin-de şunları söyledi: "Mazgal yapım işi esna-sında genel olarak mazgalın altına 50 santi-metre bağlantı betonu konulur ancak çalış-ma yaptığımız yerde yeterli alan olmadığıiçin bu çalışmada bu betonları koymadık vegetirmiş olduğumuz betonları şantiyeyegeri getirdik. Betonun konulup konulma-ması konusunda karar İZSU'nundur ancakçalışma yaptığımız saat gece geç saat oldu-ğu için İZSU ile görüşme yapılmadı. Şirketyetkilisi, yeterli alan olmadığı için 300'lükplastik borunun kesilerek mazgalın altınayerleştirilip beton atılması talimatını verdi.B.S. bu talimata uygun olarak boruyu kestive mazgal altına yerleştirerek beton attı veüstüne mazgal yerleştirdi."Şüphelinin ifadesinde söz ettiği B.S; iş-lem sırasında hiçbir elektrik hattına ya daaltyapıya zarar vermediklerini ileri sürdü.Gdz Elektrik’te arıza onarım personeli ola-rak görev yapan F.A. ise mazgalın yanındakikaldırımdan duman geldiğini öğrenince kab-loya ulaşana kadar kazma işlemi yaptıklarınıaktardı. “Koruyucu borunun tahrip olduğudoğrudur. Kimin yaptığını bilemem. Elimiz-de malzeme olmadığı için boruyu değiştirmegibi bir işimiz yoktur. Kim bu tesisatı döşedibilemem, benim işim sadece arıza gidermek-tir. Bu kontrolü kablo test ekipleri yapar.”Akıma kapılarak ölen iki kişiden ÖzgeCeren Deniz’in babası olay yerine gitti. So-rumluların hak ettikleri cezayı almasını is-tediklerini söyleyen baba, “Olayda kusuruolan bütün kişi, kurum, kuruluşların hepsi-nin yargılanmasını istiyorum.” dedi.

Milliyetçi Hareket Partisi GenelBaşkanı Devlet Bahçeli, parti genel mer-kezinde basın toplantısı düzenledi. Bah-çeli basın toplantısında gündemdeki ko-nulara ilişkin açıklamalarda bulundu.ABD Başkanı Joe Biden’ın başkanlık se-çimi yarışından çekilmesini değerlendi-ren Bahçeli, “Muhalefetin umut bağladı-ğı, bölücülerin ve teröristlerin kukla ola-rak hizmet ettiği Joe Biden’ın başkanlıkyarışından çekilmesi etkileri olacak birgelişmedir. Sayın Cumhurbaşkanımız veiktidarını devirme planları yapanlarınkendileri tasfiye olmaktadır.” dedi. MHPlideri açıklamasında, CHP Genel BaşkanıÖzgür Özel’e tepki gösterdi. Bahçeli,“CHP Genel Başkanı’nın ‘Kürtler ben eşithissetmiyorum diyorsa onlar eşit hisse-dene kadar hep birlikte mücadeleye de-vam edeceğiz’ açıklaması yakından tanı-dığımız bölücü bir ağızdır.” diye konuş-tu. Bahçeli’nin gündeminde görüşmelerisüren sokak hayvanları yasa tasarısı davardı. “Türk milleti hayvanları sever, kö-pekleri dost kabul eder. Köpeklere karşıuygulanacak her türlü yanlışın karşısın-da durur.” diyen Bahçeli, “MHP de üzeri-ne düşeni yapacaktır.” şeklinde konuştu.Bahçeli’nin açıklamaları şöyle:"Yeni yüzyıl Türkiye için emsalsizfırsatlarla doludur. Milli birlik ve bera-berlik içinde bu fırsatları yakalayacağı-mız düşüncesindeyim. Milletimizin has-sasiyetleri üzerinde oynama yapanlar,çok tehlikeli provokasyonları birer birersahneye sürmektedir. Muhalefetin umutbağladığı, bölücülerin ve teröristlerinkukla olarak hizmet ettiği Joe Biden’ınbaşkanlık yarışından çekilmesi etkileriolacak bir gelişmedir. Sayın Cumhurbaş-kanımız ve iktidarını devirme planlarıyapanların kendileri tasfiye olmaktadır.
"TERÖR ÖRGÜTÜ 
NEFES ALAMAYACAK"Güney sınırlarımız boyunca kurul-

mak istenen bağlantı noktaları kahra-man Türk Silahlı Kuvvetleri’nin müca-delesi ve iktidarın dirayetiyle berhavaedilmiştir. Açılan kilidin kapatılmasıylahiçbir terör örgütü nefes alamayacaktır.
ÖZGÜR ÖZEL'E TEPKİBölücülüğü sokağa taşıma gayretle-ri son günlerde hızlanmıştır. Bu tahrik-leri dikkatle takip ettiğimiz herkes ta-rafından bilinmelidir. Kapalı devre iş-birliği halinde olan ve siyasi ortaklıkkuran CHP ile DEM ateşle oynadığı ma-lumlarınızdır. Tam bu günlerde CHPGenel Başkanı’nın ‘Kürtler ben eşit his-setmiyorum diyorsa onlar eşit hissede-ne kadar hep birlikte mücadeleye de-vam edeceğiz’ açıklaması yakından ta-nıdığımız bölücü bir ağızdır. Dezenflas-yon süreci her geçen gün tesirini gös-termekte, büyüme, istihdam, yatırım vecari fazla hedefleri iyimser beklentilerikamçılamaktadır. Kredi derecelendir-me şirketlerinin ekonominin pozitif iv-mesini teyit etmesi sevindirici bir geliş-

medir. Yumuşama dayatması altındaTürkiye’nin Türk siyaset ve demokrasisisteminin ilkelerinden uzaklaşması,ihanetin aklanma ve temize çıkarmauğraşları stratejik bir tuzak olarak kar-şımızdadır. Bu tuzağın kurnaz mimarıdış güdümlü zillet çephesidir. Politika-sızlık içinde kıvranan CHP yönetimininyumuşama veya normalleşme çağrılarızemzem diye ikram edilen baldıranzehrinden başka bir şey değildir.
"KIBRIS'TA BARIŞTAN 
ÖDÜ KOPANLAR VAR"Kıbrıs Barış Harekatı’nın 50’nci yıl-dönümü nedeniyle Kıbrıs Türk halkıylakucaklaşmak kuşkusuz milli bir heyecanyaratmıştır. Kıbrıs Türklüğünün zulüm-den kurtuluş gününde soydaşlarımızlabirlikte olmaktan şahsım adına büyükbir memnuniyet duyduğumu açıklamakboynumun borcudur. Kıbrıs Türk mille-tinin kardeşlik anıtıdır. Kıbrıs, bölgeninkilit taşıdır. Tüm dikkatlerin odağı Kıb-rıs’tır. Kıbrıs Türklüğünün egemenlik

haklarını yok sayan tacizler bitmemiştir.Kıbrıs’ta barıştan ödü kopanlar var.Bir Yunan şarkıcının Çeşme’de Türkbayrağına ve Atatürk posterlerine karşısergilediği saygısızlık ile egemenliğimizaltındaki bazı adalarda fiili durum ya-ratması sabrımızı zorlayan ilkel ahlak-sızlığa bir başka örnektir. Bu kafa yapısıile iyi komşuluk hukuku ilişkisi kurma-nın ne kadar mümkün olduğu ayrıca elealınmak durumundadır. Türk milletihayvanları sever, köpekleri dost kabuleder. Köpeklere karşı uygulanacak hertürlü yanlışın karşısında durur. MHP deüzerine düşeni yapacaktır. Köpekleridost olanlar, sokaklara dökülere köpek-leri taşlamaya devam etmesinler.
"HUKUK ZEMİNİNDE 
HESAPLAŞACAĞIZ"Bazı çevreler MHP’ye karşı çok bü-yük haksızlıklar, iftiralarda bulunmuş-lardır. Bunların toplamı 154 kişidir.MHP olarak basın mensupları olan de-ğerli kardeşlerime bu gerçeği hatırlat-mak istiyorum. Sizlerle çok zaman bera-ber oluyoruz. Televizyonlarda ayrıldığı-mız şahsiyetler var. Onları kabul etmek-te zorlanıyoruz. Ama yakın takip altın-dayız. Şu görmüş olduğunuz liste kiminhangi gün, hangi saatte, hangi program-da, nasıl, kimlerle konuştuklarının,MHP’ye hangi hakaretleri yaptıklarınıntoplamıdır. Bu dosya elimizdedir. Günügeldiğinde bu dosya eyleme de geçecek-tir. Eylem hukuki nitelikli olacaktır. Bizihedef gösteriyorlar saçmalığından dakorkaklığından da kendilerini kurtar-sınlar. Hukuk zemininde mutlaka hesap-laşacağız. Bizlere her türlü hakareti ya-pıyorlar, saldırıyorlar. Olayları saptırı-yorlar. Konuşmaması gerekenleri ko-nuşmaya mecbur ediyorlar. Sizler cevapverdiğiniz taktirde, ‘bizi hedef gösteri-yor’ diyorlar. Bizim hedefimiz adalettir,kendileri muhatabımız dahi değildir.

Bahçeli’den sokak
hayvanları açıklamasıMHP lideri Bahçeli, Joe Biden’ın ABD’deki başkanlık seçiminden çekilmesinin bölgesel ve küresel etki-leri olacağını söyledi. Gündemdeki konulara ilişkin basın toplantısı düzenleyen Bahçeli, sokak hayvan-ları düzenlemesine de değindi. Bahçeli, “Türk milleti hayvanları sever, köpekleri dost kabul eder. Kö-peklere karşı uygulanacak her türlü yanlışın karşısında durur. MHP de üzerine düşeni yapacaktır.” dedi

İstanbul barajları 
için korkutan uyarıİstanbul’da rekorlar kıran sıcaklar ile birlikte baraj doluluk oranı yüzde 61.03 ola-rak ölçüldü. Meteoroloji Mühendisi Dr. Güven Özdemir, İstanbul’daki barajlar için‘buharlaşma’ alarmı vererek, “Bu yaz afet ölçeğinde sıcak havalar yaşıyoruz” dedi
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UzUn bir zaman-dır kripto piyasasınıtakip ediyorum.BTC bunun başın-da geliyor.ABD’de Biden hükümetinin BTC'yenegatif baktığını açıkça gözlemliyo-rum.Trump’ın BTC’yi açıktan destekle-diğini de izliyorum.Hatta Trump’a yapılan suikast giri-şimine BTC anında tepki vererek 6-7bin dolar  yükseldiğini geleceği satınaldığını izliyoruz.***“Boğa sezonu geliyor, geliyor” diyeYou Tube’da her gün yayın açan yo-rumcuları short ve long izliyorum.Ama bu alanın bence biraz kumartahtasına dönüştüğünü de görmüyordeğilim.Bu kadar yorumcular “yatırım tav-siyesi değildir, yönlendirme değildir”gibi ifadeleri yayınlarının başında söy-lüyor ama baştan aşağı da akıl cambaz-lığı yaparak (herkesi tenzih ediyorum)insanları paralarından edilmesine san-ki sebep oluyorlar.***BTC çıkıyor alt coinlerde hareketyok. 2 ileri 5 geri, 3 ileri 6 geri resmenmilletin paralarını burada hiç ediliyorgibime geliyor.Benden söylemesi, “burada boğagelecek ABD faiz indirmen ETF yayın-lanacak” hikayeleri ile bunları söyleyengrafik yorumcularına inanarak parala-rınızı kaybetmeyinBurası resmen kumar tahtasınadönmüş durumda.Tabii ki sadece Türkiye değil Avru-pa, ABD, uzak doğuda Çinliler bu BTCpiyasasında varlar.Ben boğa sezonu olacak şeklindeyönlendirmelere inanmıyorum.***Kripto piyasası özellikle BTC 100bin dolara, 120 bin dolara belki çıkabi-lir ama alt coinlerin bu şekilde hareketedeceğine inanmıyorum.Bunlar benim görüşlerim.Bu yorumcu arkadaşların her gececanlı yayın açarak “insanları yönlendir-miyoruz ama” ki bence bal gibi yapı-yorlar inanmamaları hususunda dik-katli olmalarını istiyorum.Herkesi göstere göstere zenginyapmazlar arkadaş. Aracı kurumlarınbile ellerinde aritmetikler var. Kiminelinde ne kadar ne coin olduğunu gö-rüyorlar.Benden size dostane bir uyarı;uzun vadeli evet ama kısa vadeli bu iş-lerden uzak durun derim.Sağlıcakla kalın.

CİHAN SARAÇ

BTC ve 
bizdeki meşhur

yorumcular

"İkİmİz de gönüllü cerrahız. Birlik-te, 57 yıllık gönüllülük hayatımızda,dört kıtadaki gelişmekte olan ülkelerde40'tan fazla cerrahi görevde çalıştık. Fe-laket ve savaş bölgelerinde çalışmaya,ölüm, katliam ve umutsuzlukla içli dışlıolmaya alışkınız" diyen Perlmutter veSidhwa, şu ana kadar gördükleri hiçbiracının Gazze’deki kadar şiddetli olmadı-ğını belirtti. Politico'da yayınlanan ma-kaleye göre iki cerrah da yoksul, yeter-siz beslenen insanlara hizmet verme ko-nusunda tecrübeliydi ve bu tür görevle-re alışkınlardı. Ancak, Perlmutter veSidhwa, "Buna bir de inanılmaz nüfusyoğunluğu, çok sayıda ağır sakat çocukve ampute, insansız hava araçlarının ke-sintisiz uğultusu, patlayıcı ve barut ko-kusu eklenince UNICEF'in Gazze Şeri-di'ni 'çocuklar için dünyanın en tehlikeliyeri' olarak ilan etmesine şaşmamak ge-rek" ifadelerini kullandı. Mart ayında Fi-listin-Amerikan Tabipler Birliği aracılı-ğıyla Dünya Sağlık Örgütü ile çalışmakiçin gönüllü olarak bölgeye giden ikicerrah, Kahire'ye indikten sonra diğer10 gönüllüyle buluştuklarını söyledi.Çeşitli insani yardım programlarıkapsamında Gazze'ye gönderilen yar-dımların bulunduğu konvoya katıldıkla-rını anlatan cerrahlar, uzun bekleyiştensonra şu anda kapalı olan Refah SınırKapısının nasıl verimsiz işlediğini şusözlerle anlattı: "(Refah Kapısı'nın) tekbir bagaj tarayıcısı, tuhaf prosedürler veasgari düzeyde imkanları var. Düzine-lerce yardım ekibinden gelen tıbbi ve in-sani yardım malzemelerini teker tekertaramak son derece verimsiz bir uygula-maydı. Ancak Gazze'ye herhangi bir şeysokmanın tek güvenilir yolu buydu."
'ÖLÜM YOLUNDA' SEYAHATYardımların transferi için İsrail ma-kamlarından izin alma sürecinin şeffafolmadığını ve tutarsız olduğunu anlatanDemokrat Partili Oregon Senatörü JeffMerkley'in açıklamasına atıf yapan dok-torlar, "'Bir gün izin verilen ürünler er-tesi gün geri çevrilebiliyor.' Bu nedenle,herkes kişisel bagaj olarak getirebildiğiher şeyi, cerrahi ekipmanı bile toplunakliye ücretleri yerine fahiş havayolubagaj ücretleri ödeyerek getirdi. Re-fah'ın kapatılmasıyla birlikte Gazze'dekihastanelere ikmal sağlayan bu yol bile

kesilmiş oldu" ifadelerine yer verdi.'Ölüm yolu’ olarak nitelendirilen Se-lahaddin Yolu'ndan geçerken İsrail'in"çatışmadan arındırma" (deconfliction)uygulamasına göre hareket etmek ge-rektiğini belirten Perlmutter ve Sidhwa,İsrail Savunma Bakanlığı'nın yönettiğibu sürece "itimat edilmediğini" söyledi.Deconfliction sistemi, insani yardım ku-ruluşlarının İsrail yetkililerine yaptığıbaşvuru üzerine 'ölüm yolunu' belli birsüre için belli bir güzergaha kadar aç-ması olarak tanımlanıyor. Akıllı telefonüzerinden de geçiş izni için başvuru ya-pılabildiği belirtilen makalede, izin veri-len güzergahta yalnızca 15 dakika yolalınabildiği ve sonraki izin talebinin üçsaat sonra edilebildiği belirtildi. GazzeAvrupa Hastanesi'ne vardıklarında kar-şılaştıkları manzarayı anlatan doktorlar,kalabalık bir çocuk grubu tarafındankarşılandıklarını, onların sevinç çığlıkla-rına rağmen "tepelerinde uğuldayan İs-rail insansız hava araçlarının sesini du-yabildiklerini" söyledi. Tecrübeli cerrah-lar, "İlk gecemizi sürekli, odayı sarsanbombardıman altında uyuyarak geçir-dik, orada bulunduğumuz süre boyuncaİsrail'in hastaneyi işgal edeceği korku-suyla yaşadık" ifadelerini kullandı.Bölgeye vardıklarında Gazze'dekitüm hastane yataklarının yüzde59'unun yok edilmiş olduğunu; kısmençalışan hastanelerde de gerçek yatakkapasitelerinin yüzde 359'u ile çalıştığı-nı belirten doktorlar, İsrail'in bombala-dığı hastanelerden sonra Avrupa Hasta-nesi'nin 1,5 milyondan fazla insan içintek travma merkezi olarak kaldığını veen iyi koşullarda bile bu hizmetin veril-mesinin imkansız olduğunu savundu.Perlmutter ve Sidhwa, gördüklerinişu ifadelerle anlatmaya devam etti: "İlkolarak hastanedeki yığılmayı fark ettik:220 yataklı hastaneye bin 500 kişi kabuledilmişti. Dört hastanın kalması gere-ken odalarda genellikle 10 ila 12 hastakalıyordu ve hastalar radyoloji bölümü,ortak alanlar dahil bütün boş yerlereyerleştirilmişti. Daha sonra, hastanearazisinde ve hastane içinde barınan 15bin kişiyi gördük. Koridorlarda, servis-lerde, banyolarda ve dolaplarda, merdi-venlerde, hatta steril işleme ve gıda ha-zırlama tesislerinde ve ameliyathaneler-de bile sıraya dizilmiş ve hatta buraları

tıkamışlardı. Hastanenin kendisi yerin-den edilmiş insanların kampı gibiydi."Sadece ameliyathanelerin 'nispeten'temiz olduğunu belirten doktorlar, "Yo-ğun bakım üniteleri adeta çürüme veölüm kokuyordu; koridorlar pislikledolu bir mutfak gibi kokuyordu; hastanearazisi lağım ve kullanılmış patlayıcı ko-kuyordu. Sanki bir zombi istilası olmuşve onun ilk haftalarını yaşıyorduk. Has-tanedeki manzara tıpkı öyle görünüyorve hatta öyle kokuyordu" dedi.Çoğunluğu ergenlik çağında olan ka-falarından vurulmuş çok sayıda çocukgördüklerini ve onların yavaş yavaş öl-düklerini belirten doktorlar, çocuklarınailelerinden iki tür hikaye duyduklarınıanlattı: "İsrail güçleri tarafından vurul-duklarında çocuklar içeride oynuyorduya da İsrail güçleri tarafından vurulduk-larında sokakta oynuyorlardı." Filistinli sağlık çalışanlarının fizikselve zihinsel olarak iyi durumda olmadığı-na dikkat çeken Perlmutter ve Sidhwa,doktorların ve hemşirelerin vahim duru-munu şu cümlelerle aktardı: "Personelinçoğunda aciliyet duygusu ve hatta ço-cuklar için bile empati yoktu. Başlangıç-

ta bu durum bizi şaşırttı, ancak kısa sü-rede Filistinli sağlık çalışanlarımızınGazze Şeridi'ndeki en travmatize insan-lar arasında olduğunu öğrendik. Gaz-ze'deki tüm Filistinliler gibi onlar da aileüyelerini ve evlerini kaybetmişlerdi. Ger-çekten de neredeyse hepsi şu anda ha-yatta kalan aileleriyle birlikte hastaneiçinde ve çevresinde yaşıyordu. Hepsitam zamanlı olarak çalışmaya devametse de 7 Ekim'den bu yana maaş alamı-yorlardı; sağlık sektörü maaşları FilistinYönetimi tarafından ödeniyor ve İsrailsaldırıları sırasında her zaman kesiliyor."
SADECE ÖLMEYİ BEKLİYORUZŞifa ve Endonezya Hastanelerine ya-pılan saldırılardan sağ kurtulan Filistinlisağlık personellerinin başlarına gelenle-re değinen Amerikalı cerrahlar, esaretaltındayken çok az beslendiklerini, sü-rekli tacize uğradıklarını ve sonundaçıplak bir şekilde yol kenarına atıldıkla-rını belirtti. Bazı doktorların hayattanümidi kestiğine dikkat çeken ABD'li cer-rahlar, bazılarının sadece ölmeyi bekle-diklerini ve İsrail'in bu işi bir an önce bi-tirmesini umduklarını söyledi.

ABD’ye ulaşmak isteyen yüzlercegöçmen, pazar günü Meksika'nın güneysınırından yaya olarak yola çıktı. Farklıülkelerden gelen bu göçmenler, kasımayında yapılacak ABD başkanlık seçim-leri öncesinde sınıra ulaşmayı umuyor.Göçmenlerin korkusu, Donald Trump’ınseçimi kazanması durumunda sınırı sı-ğınmacılara kapatma vaadini yerine ge-

tirmesi.VOA Türkçe'de yer alan habere göre;El Salvadorlu göçmen Miguel Salazar,yeni bir Trump yönetiminin göçmenleriçin tehlike oluşturabileceğini belirtiyor.Salazar, "Sınırı geçme izinlerinin engel-lenmesi riskiyle karşı karşıyayız" diye-rek endişelerini dile getirdi. Salazar,özellikle CBP One adlı uygulama üzerin-

den göçmenlere verilen randevularındurdurulabileceğinden korkuyor. CBPOne uygulaması, sığınmacıların ABD'yeyasal yollardan girmek için kullandıklarıönemli bir platform olarak biliniyor.
MEKSİKA'DAN KUZEYE 
ZORLU YOLCULUKGöçmen grubu, pazar günü Meksi-ka'nın güneyinde yer alan Ciudad Hidal-go şehrinden yola çıktı. Bazı göçmenler,daha kuzeydeki şehirlere gitmek içinhaftalardır Ciudad Hidalgo'da izin bek-lediklerini ifade etti. Yolculuk, hem fizik-sel hem de psikolojik olarak zorlu birsüreç olarak nitelendiriliyor.Son yıllarda Meksika’dan ABD’yegeçmeye çalışan göçmenler, çetelerinsaldırısına uğrama ya da Meksikalı göç-menlik yetkilileri tarafından durdurul-ma riskini azaltmak için büyük gruplarhalinde hareket ediyor. Ancak, göçmengrupları uzun mesafeler yürümektenyoruldukları için Meksika'nın güneyin-

de dağılma eğilimi gösteriyor.ABD-Meksika sınırında uygulanankota sistemi ve diğer göçmenlik politi-kaları, sınırda tutuklamaların Joe Bidenbaşkanlığında en düşük seviyeye inme-sine neden oldu. Meksika, göçmenlerinABD sınırına otobüs ve trenlerle ulaş-masını zorlaştıran önlemler aldı.Meksika'ya vizesiz giren göçmenler,nadiren seyahat izni alabiliyor. Binlercegöçmen, Meksika'nın merkezinde ve ku-zeyinde bulunan kontrol noktalarındagöçmenlik bürosu memurları tarafın-dan gözaltına alınarak, ülkenin güneyin-deki kasabalara geri gönderiliyor. Budurum, göçmenlerin ABD'ye ulaşma ça-balarını daha da zorlaştırıyor. Göçmen-ler, ABD’deki siyasi belirsizlikten etkile-nerek seçim sonuçlarına göre stratejile-rini belirlemek zorunda kalıyor. DonaldTrump'ın başkanlık seçimlerini kazan-ması halinde, sınır politikalarının dahada sıkılaştırılacağı endişesi göçmenlerarasında yaygın.

Gazze'de çocuklar 
için umut kalmadıUNICEF'in 'çocuklar için dünyanın en tehlikeli yeri' olarak nitelendirdiği Gazze Şeridi'negönüllü olarak giden iki ABD'li cerrah, bölgede gördükleri dehşeti anlattı. ABD'nin Ka-rolina eyaletinden Mark Perlmutter ve Kaliforniya'dan Feroze Sidhwa, 57 yıllık gönüllü-lük hayatlarında gördükleri hiçbir acının Gazze'deki kadar şiddetli olmadığını söyledi

Göçmenler Trump korkusuyla 
ABD sınırına doğru yürüyorYüzlerce göçmen Meksika’nın güneyinden yola çıkarak ABD sınırına ulaşmaya çalışıyor. Göçmenler,kasım ayında yapılacak seçimlerden önce sınıra varmayı umut ediyor. Çünkü aday Donald Trump'ınkazanması halinde, sınırı sığınmacılara kapatma vaadini yerine getireceğinden endişe ediyorlar

İŞGALCİ İsrail ordusunun Gazze'ye ha-vadan, denizden ve karadan saldırıları de-vam etti. Filistin resmi haber ajansı WA-FA'da yer alan haberde, İsrail'in gece saatle-rinde Gazze Şeridi'nin güneyindeki Han Yu-nus kentinin yanı sıra kuzeydeki Gazze ken-ti ve orta kesiminde yer alan Deyr el-Belahve Cibaliya'ya yoğun saldırılar düzenlediğibelirtildi. İsrail ordusunun Gazze Şeridi'ninHan Yunus bölgesine düzenlediği saldırılar-da 77 kişinin hayatını kaybettiği, 200 kişi-nin yaralandığı, 30'dan fazla kişinin ise halaenkaz altında olduğu aktarıldı. İsrail ordu-sunun Gazze kenti ve Cibaliya bölgelerinihedef alan saldırılarında ise 16 Filistinlininhayatını kaybettiği açıklandı. (AA)

İsrail Gazze'de 
93 Filistinliyi
daha katletti
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GençlİK ve Spor Bakanlığının, yurt-larda ücretsiz konaklama imkanı sağlayanprojesinden yararlanan gençler, 5 gün bo-yunca Kedi Villası, Akdamar Adası, Mura-diye Şelalesi, Van Kalesi ve Müzesi'ni ziya-ret ediyor.Gençlik ve Spor Bakanlığının (GSB)yurtlarında ücretsiz konaklama imkanısağlayan "Seyahatsever" projesinden ya-rarlanan gençler, Van'ın tarihi ve doğal gü-zelliklerini geziyor.Ülke genelinde 8 Temmuz'da başlayanve 25 Ağustos'ta son bulacak proje kapsa-mında yaz tatilini seyahat ederek değer-lendirmek isteyen gençler, ülkenin dörtbir yanını gezme fırsatı buluyor.Projeden faydalanmak isteyen ve rota-sını Van'a çeviren 18-30 yaş aralığındakiziyaretçiler, konaklamaları için hazırlananyurtlara günler öncesinden talepte bulu-nuyor.Şehir dışından gelen ve yurtlarda 5gün boyunca ücretsiz konaklayan gençler,Kedi Villası, Akdamar Adası, Muradiye Şe-lalesi, Van Kalesi ve Van Müzesi'ni ziyaretediyor.Misafirler, Van Gölü'nün mavi bayraklıplajı ve koylarının yanı sıra tarihi mekan-ları, temiz ve serin havasıyla farklı tatil se-çeneklerini bir arada sunan kenti gezme-nin tadını çıkarıyor.Batman'dan gelerek yurtta kalan Şev-val Çınar, AA muhabirine, projeyi Bakanlı-ğın sosyal medya hesaplarında gördüğü-nü ve değerlendirmek istediğini söyledi.5 gün boyunca gezdiği Van'ı çok sevdi-ğini belirten Çınar, "Projeyi iyi ki değer-lendirmişim. Daha önce Van'a hiç gelme-miştim. Doğunun incisi olarak anılıyor.Çok güzel bir şehir, geze geze bitireme-dim. Son günüm, hala da geziyorum. Her-kesin buraya gelmesini tavsiye ediyorum.Proje kapsamında kentteki üniversiteleride tanımış oluyorum. Farklı şehirleri tanı-ma fırsatımız oluyor. Başka illere de gide-ceğiz." dedi.

"Seyahatsever"
gençler Van'ın 

güzelliklerinin ve
serin havanın 

tadını çıkarıyor

türKİye'nİn önemli sarımsaküretim merkezlerinden Kastamo-nu'nun Taşköprü ilçesinde üreticilerhasat yaptıkları sarımsakları tarladanöbet tutarak koruyor.Avrupa Birliği (AB) nezdinde coğ-rafi işaret alarak tescillenen Taşköprüsarımsağı, bu yıl yaklaşık 24 bin dekaralanda üretiliyor. Sarımsak hasadı ya-pan çiftçiler, hava şartlarına göre de-ğişmekle birlikte, "Beyaz altın" dedik-leri ürünlerini kuruması için ortalama10 gün tarlada bırakıyor.Bu süre zarfında çiftçiler de sarım-saklarının çalınma riskine karşı ve ya-ban hayvanlarından korumak için tar-ladan ayrılmıyor. Traktörün römorku-nun üzerini çadırla kapatan üreticiler,10 gün boyunca burada yaşıyor.Römorkta dinlenip, yemeklerinitarlada yapan çiftçiler sık sık etrafıkontrol ederek gece gündüz nöbet tu-tuyor.Uzunkavak köyünden sarımsaküreticisi Engin Uysal, AA muhabirine,çocukluğundan beri sarımsak üretimiyaptığını söyledi.Dededen, babadan gördükleri usul-lerle tamamen doğal olarak bu işi yap-tığını anlatan Uysal, "Hasadımızı busene de yaptık ve tarlamızın üzerineserdik. Sarımsaklarımız şu anda kuru-ma evresinde. Kurumadaki amaç sa-rımsağın raf ömrünün yerine gelmesi.Yaklaşık 10 günlük kurutmadan sonrasarımsaklarımızı köye götürüp, temiz-leme ve boylarına göre ayrıştırma işle-mini yapacağız." dedi.

Taşköprü'de "Beyaz
altın"ı 24 saat nöbet
tutarak koruyorlar

İstanbulluları bunaltan 
sıcaklıklar en çok ocakbaşında

çalışanları zorluyor
İstanbullular, yaklaşık 1haftadır mevsim normallerinin üze-rinde seyreden ve yükselen nemleetkisini daha da artıran sıcak hava-dan şikayet ediyor.Bunaltıcı havanın etkisini hafif-letmek isteyenler ise çareyi kentinsahilleri ve plajları ile park ve bahçe-lerdeki gölgelik alanlarda arıyor.Megakentte yüzmek isteyenlerBeşiktaş'ın Aşiyan ve Arnavutköy sa-hillerini tercih etti.Kimileri İstanbul Boğazı'nın serinsularında ferahlamaya çalışırken ki-mileri de yeşil alanlardaki ağaç göl-gelerinde oturarak vakit geçirdi.Vatandaşlar güneşten korunmakiçin kafe gibi işletmeleri tercih etti.Sıcak havaya rağmen Arnavutköy sa-hilinde balık tutanlar ise dikkati çek-ti. Serinlemek isteyen birçok kentsakini Beylikdüzü Gürpınar sahilininyolunu tuttu. Denizden çıkanlar plaj-daki şemsiyelerin altında dinlenipgüneşlendi.Üsküdar'da Salacak ve Kuzgun-cuk sahilleri ile ilçe meydanının,özellikle sıcağın etkisini artırdığıöğle saatlerinde sakin olduğu görül-dü. Az sayıda kişi buralardan denize gi-rerken, yerli ve yabancı turistler gölge-lik alanlarda vakit geçirmeyi tercih etti.

"Suya 1 saat girmek 
bile rahatlatıyor"Ailesiyle Arnavutköy'de denize girenÖmer Karaçam, sıcaktan bunaldıklarınıdile getirdi.Karaçam, "Bu sene farklı bir sıcakvar. Deniz olmasa yandık. Haftada 1-2kere geliyorum. Suya 1 saat girmek bilerahatlatıyor." dedi.Aşiyan sahilinde denize giren Eren

Samur, çok fazla nem olduğuna dikkatiçekerek, "Evimiz buralara yakın. Moto-sikletle geliyoruz, serinlemek için deni-ze atlayıp yüzüyoruz. Yaklaşık 10 sene-dir buraya geliyoruz ama 20 senedir ge-len abilerimiz var. Onlarla beraber yüzü-yoruz. Boğaz tehlikeli ama buranın sı-kıntısını bilen insanlar için tehlike yok."diye konuştu.Gürpınar sahiline gelen Yaşar Kut-lubaş, sıcaklardan evde duramadıkları-nı, daha serin olduğu için deniz kenarı-na gelmeyi tercih ettiklerini söyledi.Denizde yüzen Murat Yalnız ise ha-vanın aşırı sıcak, nem oranının da yük-

sek olduğunu anlatarak, serinlemekiçin Esenyurt'tan geldiğini kaydetti.İstanbullular, sıcak ve nemli havay-la mücadele için çeşitli çareler ararkenateş başında çalışmak zorunda olandönerciler, pide ve kebap ustaları ile fı-rıncılar bu durumdan daha çok etki-lendi. Mesailerini zor şartlar altındasürdürmeye çalışan esnaf, mesleklerigereğince buna alışkın olsalar da aşırısıcağın etkisiyle zor anlar da yaşadı.Döner ustası Raşit Kaya, sıcak havanedeniyle zaman zaman zorlandıkları-nı ancak bu duruma alıştıklarını belir-terek, "Burada yanıyoruz. Dışarısı 30-

35 dereceyken burası herhalde 60 de-rece vardır. İster istemez zorlanıyo-ruz." ifadelerini kullandı.Kebap ustası Hasan Demir de ço-cukluğundan beri çalıştığını söyledi.Kışın sıcakta çalışmanın şans oldu-ğunu, yazın bu durumun değiştiğinidile getiren Demir, "Ne yapayım, ek-mek kavgası. Sıcak soğuk bizi dinle-mez. Açık hava daha güzel. 30-35 dere-ce diyorlar ama nemle birlikte 45 de-receyi buluyor. Burada nem yok, daharahatım." dedi. Demir, yanındaki bezisoğuk suyla ıslatıp serinlemeye çalıştı-ğını ifade etti.

İstanbul'da, sıcak ve nemli havadan bunalanlar serinlemek için sahilleri ve yeşilalanları tercih ederken ateş başında çalışmak zorunda kalan dönerciler, pide vekebap ustaları ile fırıncılar mesailerini zor şartlar altında sürdürüyor.

Baba kız, çizdikleri resimlerle il il gezip
İsrail'in Filistin'e soykırımını anlatıyor

Küçüklüğünde oluşan yüzme
fobisini yenip dalgıç oldu

KüçüKKen serinlemek için girdiğiçayda boğulma tehlikesi yaşadığı içinsuya giremeyen 35 yaşındaki FıratÖnerge, hobi amaçlı başladığı balık av-lama sayesinde korkusunu yenerek dal-gıç oldu.Bitlisli Fırat Önerge, henüz 12 ya-şında serinlemek için arkadaşlarıylaDestumi Çayı'na girip boğulma tehlikesiatlatınca yüzme fobisi oluştu. Bir süresonra ailesiyle İzmir'e yerleşen Önerge,denize kıyısı olan kentte yıllarca sudanuzak durdu. Sonrasında 18 yaşındaykenoltayla balık tutarak denizle tanışanÖnerge, yakınlarının desteği ve izlediğivideolarla yüzmeyi öğrendi. Yüzmeyebaşlayınca şnorkelle deniz altına da me-rak salan genç, profesyonel dalgıç tanı-dıklarından destek alıp, bu alanda ken-dini geliştirdi. Arkadaşlarıyla tekne tu-runa giden ve kendisine hediye edilenzıpkınla balık avlama isteği oluşanÖnerge, denize dalış yaparak fobisini,hobiye dönüştürdü. Karabağlar ilçesin-deki iş yerinde ev tekstili işiyle uğraşanÖnerge, her fırsatta uygun noktalardaki

sahillere gidip dalış yapıyor.Denizi bile görmek istemediği za-manları geçmişte bırakan Fırat Önerge,artık yaptığı nefes egzersizleriyle 3 da-kika suyun altında kalıp tek nefeste 30metreye kadar inebiliyor.Önerge, AA muhabirine, küçük yaş-larda yaşadığı tehlikenin uzun yıllarcazihninde kaldığını belirterek, "O boğul-ma korkusundan sonra bir daha kafamıduşun haricinde suya sokamayacağımızannediyordum." dedi. Çeşme'deki tek-ne turunda, anlık cesaretle ilk dalışınıyaptığını vurgulayan Önerge, şunlarıkaydetti: "Teknenin ucunda biraz ken-dimle muhakeme yaptıktan sonra bircesaretle suya girdim ve isteseniz debatmadığınızı görüyorsunuz o anda. Ye-ter ki sakin kalın, içinizdeki hava bitme-sin. O korkuyu yendikten ve maske ta-kıp suyun altını keşfettikten sonra deni-ze sevgim çok farklı bir boyuta geçti.Haliyle bu aşamaları atlatarak, şu ankiduruma geldim. Su altını keşfederkenbaşka bir gezegende dolaşıyorum gibihissediyorum."

İstanbul'dan yola çıkan EyüpGüzel ve 18 yaşındaki kızı Şüheda, İs-rail'in Gazze'ye yönelik saldırılarını ilil dolaşıp çizdikleri resimlerle anlatı-yor. İstanbul'da yaşayan 3 çocuk ba-bası Eyüp Güzel, kızı Şüheda ile İsra-il'in Gazze'ye yönelik saldırılarınıtablolara çizdi.İsrail'in Gazze'ye yönelik saldırı-larını protesto etmek ve bu zulmüherkese göstermek amacıyla Türkiyeturu yapmaya karar veren Güzel vekızı, 13 Temmuz'da Gebze'de ilk ser-gisini açtı.Baba kız, daha sonra Kocaeli,Düzce, Zonguldak, Kastamonu, Sinop,Samsun ve Trabzon'a gidip buradaresimlerini sergiledi.Bu illerde birer gün kaldıktansonra Erzurum'a gelen baba kız, Filis-tin'in tarih boyunca kahramanları ile7 Ekim'den bu yana İsrail'in Gazze'yesaldırılarını anlatan görsellerin bu-lunduğu sergiyi Yakutiye Kent Mey-danı'nda açtı.Baba kızın Erzurum'dan sonrakidurağı ise Ağrı, Van, Siirt, Batman, Di-yarbakır, Mardin, Şanlıurfa, Gazian-tep, Adıyaman, Elazığ, Malatya, Kay-

seri, Konya ve Ankara olacak.Hucurat Harekatı Derneği Başka-nı da olan Eyüp Güzel, AA muhabiri-ne, Kudüs Seferberliği Projesi kapsa-mında 13 Temmuz'da İstanbul'danyola çıktıklarını söyledi.Yaklaşık 1 ay boyunca Türkiye tu-runda olacaklarını, İç Anadolu Bölge-siyle turu tamamlayacaklarını anla-tan Güzel, "Şehir şehir dolaşıyoruz.Her gittiğimiz şehirde 1 gün kalıp Ku-düs ve Filistin ile ilgili resim sergisiaçıyoruz. Kendimize ait resimlerlegörsel hafıza oluşturmaya çalışıyo-ruz. İnsanlar gelip soru soruyor, bilgisahibi oluyor." dedi.Güzel, serginin, Filistin'in tarihboyu fatihleri, sanatsal çizimler ve İs-rail'in Gazze'ye karşı soykırımı gibi 3kategoriden oluştuğunu aktardı."7 Ekim'den sonra dünyanın gözüönünde yaşanan soykırım süreci var.Biz resimler üzerinden bu soykırımsürecinde yaşanmış olan, hafızaları-mızda kalan bazı kareleri çizerek in-sanlara bunu görsel hafızayla ulaştır-maya çalışıyoruz" diyen Güzel, gittik-leri şehirlerde genelde olumlu tepki-ler aldıklarını ifade etti.
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Bursa'da açılan Karagöz veHacivat gölge oyunu tasvir yapım veoynatım kursuna vatandaşlar yo-ğun ilgi gösteriyor.İl Kültür Turizm Müdürlüğü, Yıl-dırım Halk Eğitimi Merkezi ve İlHalk Kütüphanesi katkılarıyla, kü-tüphanenin konferans salonundadüzenlenen kursun ilkine katılanher meslekten 12 kursiyer, hem tas-vir yapımını hem de perdede bu ka-rakterleri oynatmayı öğreniyor.Yurt içi ve dışındaki bazı etkin-liklerde yıllardır "Hacivat" karakte-rini de canlandıran sanatçı Akay,kursiyerlere, geleneksel yöntemler-le tasvir yapımının inceliklerini öğ-retiyor.Kursiyerler tabaklanmış deve,manda, keçi, sığır ve eşek derisinigeleneksel aletlerle kesip, üzerinenevregan bıçakları ile ışığı geçirme-sini sağlayan delikleri açıyor, sonaşamada özel boyalarla boyadıklarıtasvirleri misina benzeri iplerle bir-leştirerek oynatmaya hazır hale ge-tiriyor.Karagöz oyunlarında yer alanKaragöz, Hacivat, Rum, Ermeni,Frenk, Arnavut, Laz, Rumelili, Kas-tamonulu, muhacir, pehlivan, çelebi,cazular, Tuzsuz Deli Bekir, tiryaki,zenne, hamamcı, bozacı, Boluluaşçı, kahveci, ciğerci, çalgıcı, dansözgibi tiplemelerin tasvirleri kursiyer-lerce yapılıyor.Kursiyerler ham deriden perde-ye oyunu ayrıntılarıyla öğreniyorSanatçı Akay, AA muhabirine,yaklaşık bir buçuk aydır devam

eden kursa vatandaşlardan yoğuntalep geldiğini söyledi.Kursun ilk duyurulduğunda vebaşlamasından sonra gelen taleple-rin yoğunluğu nedeniyle farklı dö-nemlerde tekrarlanacağını belirtenAkay, Karagöz ve Hacivat geleneğinikendi memleketinde yaşatmaktanmutluluk duyduklarını belirtti.Ağustos'un 5'ine kadar sürecekkursun ilk döneminde 12 kişinineğitim aldığını vurgulayan Akay,"Burada 12 kursiyerimiz var, 1-2 ar-kadaşımız iş yoğunluklarından do-layı katılıma devam edemediler.Çoğu arkadaşımız emekli, bazılarıöğrenci. Bu arkadaşlarımız Karagözsanatına çok büyük saygı ve sevgibesledikleri için kursu kaçırmak is-temediler." diye konuştu.Akay, kursiyerlere Karagöz oy-natmanın inceliklerini de aktardığı-na değinerek, şunları söyledi:"Kursun bu kadar ilgi göreceğinitahmin etmiyorduk. Bursa halkı Ka-ragöz'e sevgisinden dolayı yoğuntalepte bulundu, katılamadığı için

üzülenler oldu. Bakanlık yetkilileri-miz talep olduğu sürece kursun de-vam edebileceğini söyledi. Kursi-yerlerimiz benden memnun olduk-larını söyledi, onların bu memnuni-yeti de bizleri mutlu etti. Bir taraf-tan da hem Hacivat'ı canlandırmayahem de perdeden oynatmaya de-vam ediyorum, çeşitli festivaller vegünlerde. 20 yılı aşkındır Karagözoyunu performanslarım sürüyor, bi-liyorsunuz benim partnerim olanKaragöz'üm vefat etti, başka Kara-gözler de yetişmeye devam ediyor."Kursiyerlerden Jülide Uluçay isebabası Hüseyin Ulusoy'un da ustaAkay'dan gördüğü eğitimin ardın-dan "hayali" olduğunu, bir süre busanata emek verdiğini söyledi.Karagöz sanatına duyduğu sevginedeniyle kursa katıldığını vurgula-yan Uluçay, şunları dile getirdi:"Sağolsun hocamız BülentAkay'ın da enerjisi muhteşem, bilgi-si, tekniği çok çok üstün. Ben bu ka-dar faydalanacağımı düşünmemiş-tim. İnşallah hobiden de öte olur

benim için. Tasvir yapımının heraşaması çok zevkli. Özellikle deriyidelip çubuklarını takıp da oynatın-ca hele ona bir can katmış gibi his-sediyorsunuz, muhteşem bir duy-gu."Kurstaki öğrencilerden BursaŞehir Tiyatroları oyuncu ve yönet-meni Kutlay Akbal da yıllardır Kara-göz'le ilgili olduğunu zaman zamanda oynatmaya çalıştığını söyledi.Geleneksel Karagöz oyunu içinbir ustadan eğitim almanın en doğ-ru yol olduğuna dikkati çeken Ak-bal, şunları kaydetti:"Kursu duyar duymaz, özelliklede tasvir yapımı da olduğu için ko-şarak geldim. Atölyenin çok büyükfaydaları var, oynatmak ayrı bir hü-ner tasvirleri yapmak da ayrı birhüner. Milletlerarası Kukla Birliği(UNİMA) Bursa şubesi sayesindekurstan haberim oldu. Hocamız çokemek verdi bize, işin sırlı taraflarınıda bize öğretti sağ olsun. Bu bizimgeleneksel bir sanatımız, bize, Türk-lere ait bir sanat."
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üzerinden çıkarmadığı yeleğiylegenç dergiciler arasında "derviş babası"diye tanınan gazeteci, eğitmen ve yazarAsım Gültekin'in vefatının ardından 4 yılgeçti.Gültekin, Amasya'nın Taşova ilçesin-de 1975'te dünyaya geldi. Kartal Anado-lu İmam Hatip Lisesinin ardından Mar-mara Üniversitesi Türk Dili ve EdebiyatıÖğretmenliği bölümünü bitiren Gülte-kin, farklı illerdeki birçok okulda edebi-yat öğretmeni olarak görev yaptı.Kültür-sanat alanında gösterdiği gay-retleri sebebiyle 2008'de İstanbul Gö-nüllü Eğitimciler Derneği tarafından "Yı-lın Öğretmeni" seçilen Gültekin, her git-tiği şehirde gençleri teşkilatlandırdı.Vefatına kadar birçok derginin yayınhayatına başlamasına öncülük eden Gül-tekin, uzun yıllar Türkiye Dergiler Birliğibaşkanlığı görevini üstlendi.Gültekin, Dünya Dergiler Birliği ileDünya Türkçe Dergiler Birliğini kurdu.Bugün halen devam eden ve bir gelenekhaline gelen "Dergi Günleri" etkinliğiyledergi fuarlarını başlatan öncü isim oldu.Kosova'dan Azerbaycan'a, Pakis-tan'dan Fas'a, İslam coğrafyasının çeşitlibölgelerinden yüzlerce derginin fuarakatılımını sağlayan Gültekin, gençlerleyetişkinlerin, okur ile yazarın, şairle öy-kücünün, dergicilerle dergicilerin ara-sında köprüler inşa etti.Gültekin, dil ve etimolojiye ilgisindenötürü Dil Evi Etimoloji Topluluğunu kur-du. Topluluk, Dede Korkut, Saltukname,Muhammediye ve Yunus Emre Divanıokumaları gerçekleştirdi.Çeşitli yayınevlerine ve dergilere edi-tör, danışman ve yayın kurulu üyesi ola-rak da katkı sağlayan Gültekin, "Biat","Seher", "Kitap Postası", "Cafcaf" ve "CF"dergilerini çıkardı.Asım Gültekin, kültür sanat haberle-rinin derlendiği "Dünya Bizim" sitesininkurucuları arasında yer aldı ve uzun yıl-lar sitenin genel yayın yönetmenliğiniüstlendi."Yörünge", "Yedi İklim", "Yeni Şafak","Sağduyu", "Milli Gazete", "Karar", "Va-kit", "Şehrengiz", "Düş Çınarı", "Kırklar","Gerçek Hayat" ve "Genç" adlı dergi vegazetelerde kültür yazıları kaleme alanGültekin, katıldığı seminer ve konferans-larda gençlerle bir araya geldi.Gültekin, İz Yayınları'ndan çıkan"Alışmak Ölümüne Karşı" ve "BirdenBine Türkçe'de Sayıların Kökeni ÜzerineDenemeler" kitaplarını yazdı. Vefatınınardından, yazılarından derlenen "UçtunYine Deli Gönül" isimli eseri okuyucuylabuluştu.Evli ve 2 çocuk babası olan Gültekin,22 Temmuz 2020'de 45 yaşındayken Ya-lova'da vefat etti.

Dergi ve kitap 
sevdalısı: Asım Gültekin

BayBurT'Ta 28'incisi düzenlenen"Bayburt Dede Korkut UluslararasıKültür ve Sanat Şöleni", Dede Kor-kut'un Masat köyündeki türbesinin zi-yaret edilmesiyle başladı.Bayburt Valisi Mustafa Eldivan, AKParti Bayburt Milletvekili Orhan Ateş,Belediye Başkanı Mete Memiş, kurummüdürleri, siyasi parti temsilcileri, di-ğer ilgililer ve vatandaşlar, Dede Kor-kut'un merkeze bağlı Masat köyündebulunan türbesini ziyaret etti.Ardından Genç Osman MahallesiAkşemsettin Caddesi'ndeki Dede Kor-kut Anıtı'na çelenk bırakıldı.Vali Eldivan, Saray Bahçesi'ndekiaçılış töreninde yaptığı konuşmada,Türk dünyasıyla özdeşleşmiş DedeKorkut'un kültürümüz ve tarihimizdeçok önemli yer tutan, Türk edebiyatın-da adeta köşe taşı olarak nitelendire-bilecek eserler ortaya koyduğunu söy-ledi. Dede Korkut'un verdiği mesajla-rın sadece düne ait olmadığını, evren-sel mesajlar içerdiğini aktaran Eldivan,"Bu bağlamda 28 yıldır büyük biremek ve hizmetle, ulusal ve uluslarara-sı bir hüviyet kazanan Dede KorkutUluslararası Kültür ve Sanat Şölenlerisadece Bayburt'un kültür ve sanat ha-yatına katkı sağlamakla kalmayıp, aynızamanda sıla ile gurbet arasında birköprü kurmaktadır." diye konuştu.Belediye Başkanı Mete Memiş dehem tasarruf tedbirleri hem de Filis-tin'de yaşanan olaylardan dolayı şö-lenlerin eğlence kısmını iptal ettikle-rini belirterek, katılımcılara teşekküretti.

Bayburt Dede 
Korkut Uluslararası

Kültür ve Sanat 
Şöleni başladı

Kültür ve TurizmBakanlığı sanatçı-sı Bülent Akay'danders alan katılım-cılar, gelenekselKaragöz ve Haci-vat gölge oyununumemleketinde ya-şatıyor.

Ham deriden perdeye, 
ustasından öğrendikleri Karagöz

sanatını yaşatıyorlar

Türkiye Gençlik Filarmoni
Orkestrası, Türkiye ve 

Avrupa turnesine çıkacak
Türkiye Gençlik Filarmoni Orkes-trası (TUGFO), 23 Temmuz-10 Ağus-tos'ta Türkiye, Hollanda, İtalya ve Al-manya'da toplam 6 konser verecek.Sevda-Cenap And Müzik Vakfındanyapılan açıklamaya göre, Sabancı Vak-fı'nın ana destekçisi olarak kuruluşun-da büyük rol oynadığı TUGFO üç yıldırçalışmalarını vakfın çatısı altında sür-dürüyor.Türkiye'de konservatuarlarda oku-yan 16-22 yaş arasındaki sınavla seçi-len 80 genç müzisyenden oluşan ŞefCem Mansur yönetimindeki orkestra,genç müzisyenlerin yurt içi ve yurt dışıfestivallerde konser verme ve orkestra-lar arası değişim programlarından ya-rarlanmalarını da sağlıyor.Turne kapsamında 7 Temmuz'daSabancı Üniversitesi'nde kamp dönemi-ne giren orkestra, 23 Temmuz-10 Ağus-tos'ta Türkiye, Hollanda, İtalya ve Al-manya'da toplam 6 konser verecek.İlk konserine yarın Bursa UludağÜniversitesi Devlet Konservatuarı Salo-nu'nda çıkacak TUGFO, 24 Temmuz'daİstanbul Atatürk Kültür Merkezi'ndesanatseverlerle buluşacak.Orkestra Daniel Ciobanu ve CemBabacan solistliğinde Fransız besteciHector Berlioz, Rus besteciler SergeyRahmaninov ve Sergey Prokofyev ilegenç bestecilerden Ege Gür'ün eserleri-ni yorumlayacak.Orkestranın yurt dışı turnesinin ilkdurağı ise 26 Temmuz'da Hollanda'nınbaşkenti Amsterdam'daki Concertgebo-uw Konser Salonu olacak.

Türkçeye olan tutkusuyla kendikendine bu dili öğrenen İranlı edebiyatçıRukiye Nazarluy, Türk edebiyatının klasikve modern eserlerinden ilham alarakTürkçe şiirler kaleme aldı.İranlı edebiyatçı Nazarluy, 1974'teGonbed kentinde doğup büyüdü ve küçükyaşlardan itibaren dillere ve edebiyata bü-yük ilgi duydu.Üniversitede Fars Dili ve Edebiyatıokudu fakat Türk kültürüne olan merakıonu Türkçe öğrenmeye sevk etti.Resmi bir dil kursuna katılma şansı ol-mayan Nazarluy, internet kaynakları ve ki-taplarla kendi kendine Türkçe öğrendi. Busüreçte Türkçeyi akıcı şekilde konuşmayıve yazmayı başaran Nazarluy, edebi yete-neklerini bu yeni dilde ifade etmeye kararverdi.Türkçeyi öğrendikten sonra modernTürk edebiyatından bazı eserleri Farsçayakazandıran Nazarluy, babasının vefatındansonra Türk edebiyatının klasik ve moderneserlerinden ilham alarak kendi şiirleriniyazdı. Daha sonra şiirlerini bir kitapta top-layan Nazarluy'un "Nadirane Gönül Sözü"adını verdiği şiir kitabı, manevi aşk, insanilişkileri ve yaşamın çeşitli yönleri üzerineyazılmış duygusal şiirlerden oluşuyor.Kitap, yazarın özellikle vefat eden ba-basına duyduğu derin sevgi ve özlemi dile

getiren şiirlerle dikkati çekiyor. Kitap ya-yımlandıktan sonra özellikle İran'dakiTürkçe bilenler tarafından yoğun ilgi gör-dü. Türkçeye olan tutkusunu ve hikayesiniAA muhabirine anlatan Rukiye Nazarluy,"Çocukluktan itibaren Türk dili ve kültürü-ne meraklıydım, hiçbir kursta eğitim gör-medim. Üniversitede Fars Dili ve EdebiyatıBölümünü bitirdim fakat özellikle Türkçe-ye ve edebiyatına çok meraklıydım." dedi.

Türk diliyle ilgili ilk çalışmasına üni-versitede İran Türkü ünlü şair Şehriyar is-miyle bilinen Muhammed Hüseyin BehçetTebrizi'nin Türkçe şiir kitabını Farsçaya çe-virip eser üzerinde inceleme yaparak baş-ladığını anlatan Nazarluy, "Daha sonra daTürk edebiyatından eserleri incelemeyedevam ettim. Bu süreçte babamdan büyükdestek gördüm. Babam edebiyat çalışma-larımı sürdürmemi ve bir kitap yazmamıistedi." diye konuştu.

Türkçeyi kendi kendine 
öğrenen İranlı edebiyatçı,

Türkçe şiir kitabı yazdı
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Heyeti kabulünün ardından görüşmeyle 
ilgili değerlendirme yapan İmamoğlu, 
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanı Murat Kurum’un da yer aldığı pro
tokol masasından Yeniden Refah Partili 
(YRP) Şanlıurfa Büyükşehir Belediye 
Başkanı Kasım Gülpınar’ın isminin 
kaldırılmasıyla yaşanan protokol krizine 
de değindi. Gülpınar’a yapılan davranışı 
kınayan İmamoğlu, “Kim vesile olmuşsa 
yanlıştır. Kim sebep olmuşsa yanlıştır, 
hesabı sorulmalıdır. Sayın Bakan belki bir 
davranışa maruz kalmış olabilir. Adı 
üstünde Çevre ve Şehircilik Bakanı. 
Dolayısıyla bizim beklentimiz Sayın Ku
rum’dan, Çevre ve Şehircilik Bakanı’ndan, 
yerel demokrasiye en güçlü şekilde sahip 
çıkmasıdır. Oradaki manzara beni bu
radan üzmüştür” dedi. Geçmişte bu ben
zer pek çok olayın yaşandığını belirten 
İmamoğlu, “Bunun bu ülkeye hiçbir fay
dası yok. Yani bugün ülkemizde ekstra 
vergi getirerek, büyük paketler hazırla
yarak ya da memleketin insanlarının 
‘bugünkü ekonomik zorluklarını düzeltiy
oruz’ diye ekonomik paketler hazırlayarak 
memleketin ekonomisini düzeltemezsiniz. 
Memleketin ekonomisini ancak hukuka 
inanışınızla yani hukukun üstünlüğüyle, 
yerel yönetimlerin güçlendirildiği yani 
demokrasinin güçlendirilişiyle düzelte
bilirsiniz. O da kalıcı bir ekonomik 
düzelme olur. O bakımdan yarınlarda bu 
krizlerin büyümemesi, bu krizlerin olma
masını istiyorsanız hukukun üstünlüğüne,  
adalete ve aynı zamanda demokrasiye 
inancınızı gözden geçireceksiniz” 
ifadelerini kullandı. 

 
Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İs

tanbul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, Romanya’nın Köstence 
şehrinin Belediye Başkanı Vergil Chitac’ı, 
Romanya Belediyeler Birliği İcra Başkanı 
ve Romanya’nın Buzau şehrinin Belediye 
Başkanı Costantin Toma’yı ve beraber
lerindeki heyeti Beyaz Köşk'te kabul etti. 
2001 yılından beri İstanbul’un kardeş 
şehri olan Köstence ile ilişkilerin ele 
alındığı buluşmada iki ülke şehirleri 
arasındaki iş birliği imkanları konuşuldu. 
Görüşmeye ilişkin değerlendirmesini 

konuk belediye başkanları Chitac ve 
Toma’yı uğurladıktan sonra yapan 
İmamoğlu şunları söyledi: 

 
“DİYALOĞU GELİŞTİRMEK İÇİN BU 

KONUDA GÜÇLÜ ADIMLAR ATMAK İS
TİYORUZ” 

 
“Romanya Belediyeler Birliği Başkanı ve 

aynı zamanda ona eşlik eden Köstence 
Belediye Başkanımızla birlikte verimli bir 
sohbet yaptık. Her iki ülkenin yerel yöne
timleri arasındaki diyaloğu geliştirmek 
için bu konuda güçlü adımlar atmak istiy
oruz. Zaten yerel yönetimin güçlü olması 
bütün dünyaya çok büyük fayda sağlar. Bu 
eksende Karadeniz'e kıyısı olan ülkeleri 
de ayrıca önemsiyorum. B40’ı kurduğu
muzda benzerinin, Karadeniz'e kıyısı olan 
şehirler için de konuşmuştuk ama ne 
yazık ki yaşanan savaş bütün bu duygu
muzu şimdilik ertelememize sebep ol
muştu. Umarım barışın tesis edildiği bir 
ortamda yine böylesi bir diyaloğun iyi ola
cağını ve hatta inanıyorum ki ülkeler 
arasındaki bazen olası gerginliklerin ilk 
giderecek olan şeyin, şehirler arasındaki o 
geçişlerin ve kardeşlik bağlarının çok 
değerli olduğu bir dönemi yaşayacağız. 
Dünyanın artık yüzde 80’i neredeyse şe
hirlerde yaşıyor. Kaldı ki Köstence'yle sen
eye 25. kardeş şehir ilişkimizi kutluyor 
olacağız ve o kutlamada inşallah ben Kös
tence'yi de ziyaret etmek istiyorum.” 

 
“ORADAKİ MANZARA BENİ BU

RADAN ÜZMÜŞTÜR” 
 
“Tabii bütün bunları konuşurken 

ülkemizde de yerel demokrasinin güçlen
mesi adına çok  önemli adımlar atmak is
tiyoruz ve şehirlerin tamamının en güçlü 
şekilde yetkiye sahip olabilmeleri, 
hemşerilerine daha iyi hizmet sun
abilmeleri noktasında hak ettiği evreye 
evrilmesi adına yerel yönetimlerin 
güçlendirilmesi, bütçe olarak 
güçlendirilmesi irade olarak 
güçlendirilmesi bizim belediyeler birliği 
görevimiz dönemindeki en önemli konu
muz. Tam da bu açıdan baktığımızda 
Sayın Şanlıurfa Büyükşehir Belediye 

Başkanı Gülpınar’a yapılan bu davranışı 
elbette ki kınıyorum. Kim vesile olmuşsa 
yanlıştır. Kim sebep olmuşsa yanlıştır, 
hesabı sorulmalıdır. Sayın Bakan belki bir 
davranışa maruz kalmış olabilir. Adı 
üstünde Çevre ve Şehircilik Bakanı. 
Dolayısıyla bizim beklentimiz Sayın Ku
rum’dan, Çevre ve Şehircilik Bakanından, 
yerel demokrasiye en güçlü şekilde sahip 
çıkmasıdır. Oradaki manzara beni bu
radan üzmüştür. Aynı zamanda encümen 
üyemiz olan değerli belediye başkanı, 
halkın seçtiği, Şanlıurfa Büyükşehir 
Belediye başkanımızın en olgun biçimiyle 
bunu orada kendilerine aktarmasını da 
kıymetli buluyorum.” 

 
“BUNUN BU ÜLKEYE HİÇBİR FAYDASI 

YOK” 
 
“Bu ve buna benzer çok şey yaşadık. 

Toplantılara yok sayılma, davet edilmeme 
vesaire... Bunun bu ülkeye hiçbir faydası 
yok. Yani bugün ülkemizde ekstra vergi 
getirerek, büyük paketler hazırlayarak ya 

da memleketin insanlarının bugünkü 
ekonomik zorluklarını düzeltiyoruz diye 
ekonomik paketler hazırlayarak mem
leketin ekonomisini düzeltemezsiniz. 
Memleketin ekonomisini ancak hukuka 
inanışınızla yani hukukun üstünlüğüyle, 
yerel yönetimlerin güçlendirildiği yani 
demokrasinin güçlendirilişiyle düzelte
bilirsiniz. O da kalıcı bir ekonomik 
düzelme olur. O bakımdan yarınlarda bu 
krizlerin büyümemesi, bu krizlerin olma
masını istiyorsanız hukukun üstünlüğüne,  
adalete ve aynı zamanda demokrasiye 
inancınızı gözden geçireceksiniz. Bu 
yönüyle Sayın Bakan, Sayın Kurum 
umarım bu davranışın gereğini yapar ve 
bundan sonra bir daha böylesi bir 
davranışla, tutumla karşı karşıya kalmaz 
diye düşünüyorum. Hiçbir belediye 
başkanımız bunu hak etmez, edemez. Biz 
bu tür davranış ve bu uygulamaların 
takipçisi olacağız.”

İstanbul Büyükşehir Belediyesi iştiraki Kültür AŞ, İs
tanbul’un en köklü ve prestijli etkinlik mekânlarından 
olan Harbiye Cemil Topuzlu Açık Hava Tiyatrosu’nda, 
birbirinden değerli isimlere ev sahipliği yapmaya 
devam ediyor. 

 
24 Temmuz 2024, Saat: 21.00  
Karsu 
Ülkemizde ve dünyada başarılı performanslarıyla 

adından her geçen gün daha fazla söz ettiren; caz, 
blues, pop, funk ve elektronik müziği modern tınılarla 
buluşturan Karsu, zengin sahne performansıyla Har
biye’de benzersiz bir gece yaşatacak. 

 
25 Temmuz 2024, Saat: 21.00  
Aziza Mustafa Zadeh  
Piyano çalışı ve güçlü sesi ile dinleyicileri her zaman 

büyüleyen; caz ve fusion türündeki eserlerini mugam 
ve avantgarde esintiler ile harmanlayan Aziza Mustafa 
Zadeh, Harbiye’de müzikseverlerle buluşacak.  

 
26 Temmuz 2024, Saat: 21.00  
Gipsy Kings feat Tonino Baliardo  
Grammy ödüllü Gipsy Kings, kurucularından “El 

Maestro” Tonino Baliardo öncülüğünde, İstanbullu 
müzikseverlere unutulmaz bir gece yaşatmak için Har
biye sahnesinde!  

 
27 Temmuz 2024, Saat: 21.00  
Yıldız Tilbe 
Yıldız Tilbe sevilen şarkılarıyla Harbiye Açık Hava’da 

müzik ziyafeti yaşatacak.  
 
28 Temmuz 2024, Saat: 21.00  
Nilüfer 
Nilüfer, unutulmaz şarkılarıyla Harbiye Açık Hava’da 

hayranlarıyla buluşacak.  
 
 KOLTUK SENİN 
24 yaş ve altı İstanbullular için kültür sanat etkinlik

lerine ücretsiz katılma imkânı sunan “Koltuk Senin” ile 
boş koltuk kalmıyor! Koltuk Senin şu anda Harbiye 
Cemil Topuzlu Açık Hava Tiyatrosu’nda gerçekleşen 
etkinlikler ile BtcTurk Vadi Açıkhava ve Maximum 
Uniq’deki belirli konserlerde uygulanıyor.  

 
Nasıl Yararlanılır? 
Koltuk Senin standı etkinlik saatinden 1 saat önce 

açılır. 
Girişte bulunan “Koltuk Senin” bilgilendirici totemi 

üzerinde yer alan QR kod ile Radar Türkiye uygulaması 
indirilir. 

Bekleyen katılımcılar kendi oluşturdukları sıraya 
göre işleme alınır. 

Etkinlik başladıktan sonra boş koltuk olması duru
munda alınan sıra numarasına göre 24 yaş ve altı İs
tanbullu gençler içeri alınır ve görevliler tarafından 
uygun koltuklara yönlendirilir. 

Dikkat Edilmesi Gerekenler 
Koltuk Senin, sahipleri tarafından kullanılmayan ve 

boş kalan koltukları 24 yaş ve altı İstanbullularla bu
luşturduğu için, etkinliklerde oturma garantisi verile
memektedir. Her etkinlik öncesi sahipleri tarafından 
kullanılmayan ve boş kalan koltuklar tespit edilir ve 
buna göre Koltuk Senin misafirleri boş koltuklara yön
lendirilir. 

Koltuk Senin uygulamasından yararlanmak için 
Radar Türkiye uygulaması indirilmiş olmalıdır. 

Koltuk Senin uygulamasından 1 kişi 1 ayda 3 kez 
yararlanabilir. 

 
RED BULL SOUNDCLASH İÇİN GERİ SAYIM 

BAŞLADI! 
Gelmiş geçmiş en büyük müzik karşılaşmalarından 

biri olan Red Bull SoundClash, 2 Ağustos 2024’te 
müzikseverlerle buluşuyor. İBB Kültür AŞ'nin destek
leriyle, Sneaks Up sponsorluğunda gerçekleşecek bu 
etkinlikte, son dönemin önde gelen isimlerinden Uzi ve 
Güneş, Volkswagen Arena'da iki farklı sahnede kapışa
cak ve kazanan seyirciler tarafından alkışmetre ile be
lirlenecek. 

2006 yılından bu yana dünyanın dört bir yanında 
onlarca sanatçı ve binlerce seyirciyi ağırlayan Red Bull 
SoundClash, Türkiye’de uzun bir aradan sonra Volk
swagen Arena'da düzenlenecek. İBB Kültür AŞ'nin 
desteğiyle hayata geçirilen bu etkinlik, İstanbul’un 
kültürel zenginliklerine ve müzik dünyasındaki yerini 
güçlendirmeye katkıda bulunuyor. Sanatçılar, farklı 
konseptlerde birbirlerine meydan okurken her perfor
mans alkışmetre ile puanlanacak. 

Uzi ve Güneş, yıllar sonra tekrar düzenlenen bu ben
zersiz etkinlikte yer alacakları için çok heyecanlı olduk
larını belirterek, “Daha önce görülmemiş bir konser 
deneyiminde yer almak çok heyecan verici. İzleyici
lerin de bu konserin bir parçası olması bizim için çok 
değerli, müzikseverlerle buluşmak için şimdiden 
sabırsızlanıyoruz. Bu heyecan dolu kapışmanın sonu
cunda önce müzik sonra ise dostluk kazanacak,” şek
linde duygularını paylaştı. 

Dream Medya partnerliğinde gerçekleşecek bu 
konser için biletler Biletix'ten; Red Bull SoundClash ile 
ilgili detaylara ise https://www.RedBull.com/sound
clash adresinden ulaşabilirsiniz. 

  

FESTİVAL PARK YENİKAPI’DA GERÇEKLEŞECEK 
İSTANBUL FESTİVALİ’NİN BİLETLERİ SATIŞTA! 

Türkiye’nin en sevilen sanatçılarının konserleri ve 
sahne şovları İstanbul Festivali’nin görkemli sah
nesinde! 

Türkiye’nin en sevilen sanatçılarının konserleri ve 
sahne şovları, birbirinden sürprizli gösteriler, en 
yaratıcı çocuk atölyeleri, heyecan dolu espor turnu
vaları ve benzersiz lezzetler seni bekliyor. Hepsi ve 
daha fazlası 17 gün boyunca saat 16.00’dan itibaren İs
tanbul Festivali’nde! 

218 Ağustos tarihleri arasında her gün 16.00’dan 
itibaren kapılarını açacak olan İstanbul Festivali’nde 
sahne alacak yıldızların konserlerinin yanı sıra bir
birinden sürprizli gösteriler, en yaratıcı çocuk atö
lyeleri, heyecan dolu espor turnuvaları, 3x3 basketbol 
turnuvaları ve benzersiz lezzetler sizi bekliyor. Hepsi 
ve daha fazlası 17 gün boyunca saat 16.00’dan itibaren 
İstanbul Festivali’nde! 

 
MİNİK KÂŞİFLER: ÇOCUKLAR İÇİN ARKEOLOJİ 

ETKİNLİĞİ BAŞLIYOR! 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi iştiraki Kültür AŞ, 

Miniatürk’de çocuklar için özel olarak hazırlanan 
“Minik Kaşifler: Çocuklar için Arkeoloji” etkinliği ile 
küçük ziyaretçilerine unutulmaz bir deneyim sunuyor. 
Bu etkinlikte çocuklar, kendilerine özel olarak tasarlan
mış alanlarda arkeoloji çalışmalarını deneyimleme fır
satı bulacaklar. Minik kâşifler, toprak altında gömülü 
olan tarihi objeleri keşfederken, geçmiş medeniyetler 
hakkında bilgi edinecekler. Etkinlik boyunca, çocuklara 
arkeolojinin temel prensipleri, kazı teknikleri ve bu
luntuların incelenmesi gibi konularda bilgi verilecek. 
Bu sayede, çocukların hem eğlenmesi hem de öğren
mesi sağlanacak. Çocukların hayal gücünü ve tarih bil
incini geliştirmek amacıyla düzenlenen bu etkinlik, yaz 
tatilinin en eğlenceli aktivitelerinden biri olacak. Etkin
liğe katılmak için Radar Türkiye üzerinden kayıt oluş
turabilirsiniz. Miniatürk bileti alan ziyaretçilerimiz için 
bu etkinlik ücretsizdir. Her seans sınırlı kontenjanla 
gerçekleştirilmektedir.  

 
Etkinlik Takvimi: 
  26 Temmuz Cuma 
 2 Ağustos Cuma 
 9 Ağustos Cuma    
 
“GENÇ BULUŞMALAR” SERGİSİ, 31 TEMMUZ’A 

KADAR TAKSİM SANAT’TA 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi iştiraklerinden 

Kültür AŞ, Türkiye’nin 20 farklı üniversitesinden 41 
sanatçı adayının yaklaşık 80 eserinin yer aldığı “Genç 

buluşmalar” sergisi, 31 Temmuz’a kadar Taksim 
Sanat’ta sanatseverlerle buluşturacak. 

İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) Kültür AŞ’nin 
kamusal sergi alanı Taksim Sanat, ev sahipliği yaptığı 
farklı sanat disiplinleri sayesinde çok çeşitli izleyici 
profiline kapılarını açan öncü mekânlar arasında yer 
alıyor. Şehrin kalbinde, en işlek ulaşım noktalarından 
biri olan Taksim’de bir kültür sanat durağı olarak kon
umlanan Taksim Sanat, modern sanat dünyasına ve 
özellikle genç sanatçılara öncelik vererek dinamik bir 
kürasyonla hizmet vermeye devam ediyor. “Genç Bu
luşmalar” sergisi de bu anlayışın bir yansıması olarak 
öne çıkıyor. Şırnak’tan Tekirdağ’a Türkiye’nin dört bir 
yanında 20 üniversitenin güzel sanatlar fakültesinde 
okuyan lisans ve yüksek lisans öğrencilerinin resim, 
heykel, seramik, fotoğraf, dokuma gibi farklı malzeme 
ve disiplinlerden oluşan 80’i aşkın eseri bu sergide bir 
araya geliyor. Küratörlüğünü Meriç Aktaş’ın üstelendiği 
sergide, toplumsal değerlere değinen ve hayatla ilişk
isini ön plana çıkaran eserler arasında atık, iklim krizi, 
doğa, ölüm, yaşam, metamorfoz, su, toplumsal ilişkiler, 
kadın ve şiddet gibi konuları temel alan çalışmalar bu
lunuyor. Toplumsal değerlere dokunarak hayatla ilgili 
kaygılarını ifade eden sanatçı adayları, toplum içindeki 
bireyselleşme, hayatın akışı ve kendi duruşlarını Genç 
Buluşmalar ile sanatseverlere yansıtıyor. Çeşitli disi
plinlerde, birbirinden farklı vizyona sahip özgün çalış
maları bir araya getiren Genç Buluşmalar sergisini 31 
Temmuz 2024 tarihine kadar Taksim Sanat’ta geze
bilirsiniz. 

 
İBB KÜLTÜR AŞ İLE REHBERLİ SERGİ TURU İS

TANBUL MODERN'DE! 
Kültür AŞ’nin İstanbul Modern’de düzenleyeceği 

ücretsiz sergi turlarında sanatseverler için, hem keyifli 
hem öğretici bir sanat rotası hazırlandı. 19 Temmuz’da 
başlayan rehberli turlar haftada bir gün, Radar Türkiye 
üzerinden kayıt olan sanatseverlerin katılımıyla 
düzenlenmeye devam edecek. Bu özel turlarla katılım
cılar sanat dünyasında keşfe çıkacak. Haftada bir gün 
düzenlenecek ücretsiz sergi turları, katılımcıları İstan
bul Modern’de kültürel bir yolculuğa çıkarıyor. Rehber 
eşliğinde 19 Temmuz’da başlayan sergi turunun 
ilkinde, İstanbul Modern’de yer alan dünyaca ünlü 
sanatçı Olafur Eliasson’un Türkiye’deki ilk kişisel ser
gisi “Senin beklenmedik karşılaşman” incelendi. Sergi 
turunda katılımcılar, Eliasson’un 30 yılı aşkın kariy
erinde odaklandığı temalar keşfetti. Sanatçının yaratıcı 
sürecine ve sanatsal vizyonuna dair derinlemesine 
bilgi edinen katılımcılar, rehber eşliğinde gerçekleştir
ilen bu sergi turunda Eliasson’un eserlerine dair yeni 
perspektifler kazandı.

“EKONOMİK PAKETLER HAZIRLAYARAK  
MEMLEKETİN EKONOMİSİNİ DÜZELTEMEZSİNİZ”

HARBİYE AÇIK HAVA’DA BU HAFTA!

TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Köstence Belediye Başkanı Vergil Chitac, Romanya Belediyeler 
Birliği İcra Başkanı ve Buzau Belediye Başkanı Costantin Toma ile İstanbul’da görüşme gerçekleştirdi. 

AKOM’DAN 
YAĞMUR 
MÜJDESİ 

İBB Afet İşleri Dairesi Başkanlığı 
AKOM, İstanbul'da öğle saatlerinden 
itibaren yerel gök gürültülü sağanak 
yağmur geçişlerinin yaşanmasının bek
lendiğini açıkladı. Yağışların, geçtiğimiz 
iki haftadan beri yaşanmakta olan sıcak 
ve bunaltıcı havanın etkisini azaltacağı 
tahmin ediliyor. 

İstanbul, güne 28 derece civarında 
seyreden hava sıcaklığı ve az bulutlu 
bir gökyüzü ile başladı. 

Rüzgârın poyrazdan orta kuvvette 
aralıklarla kuvvetlice esmesi bek
lenirken, öğle saatlerinde sıcaklıkların 
33 derece civarında seyredeceği tah
min ediliyor. 

Öğle saatlerinden itibaren yerel gök 
gürültülü sağanak yağmur geçişlerinin 
yaşanacağı öngörülüyor. Yağışların, 
geçtiğimiz iki haftadan beri yaşan
makta olan sıcak ve bunaltıcı havanın 
etkisini azaltacağı,  hafta boyunca sı
caklıkların mevsim normalleri civarı ve 
12 derece üzerinde seyredeceği tah
min ediliyor. 

İstanbul'da hava sıcaklıklarının 5 
Ağustos'a kadar mevsim normalleri 
civarı ila 13 derece üzerinde 
seyretmesi bekleniyor.
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GalaTaSaray, Avusturya takımıLASK'ın ev sahipliği düzenlenenSummer Series Upper Austria turnu-vasında iki maç yapacak.Galatasaray Futbol Takımı, yenisezon hazırlıkları kapsamında yapa-cağı kamp için Avusturya'ya geldi.Linz kentine gelen sarı-kırmızılıkafile, otobüsle kamp yapacağı Ste-iermark eyaletinin Liezen bölgesin-deki Irdning'e ulaştı. Takımı konak-layacağı otelde az sayıda taraftarkarşıladı.Irdning'de 27 Temmuz'a kadarkalacak Galatasaray, Avusturya takı-mı LASK'ın ev sahipliği düzenlenenSummer Series Upper Austria turnu-vasında iki maç yapacak.Sarı-kırmızılı ekip, İtalya temsil-cilerinden Lecce ile 24 Temmuz Çar-şamba günü, Parma ile 27 TemmuzCumartesi günü hazırlık maçındakarşılaşacak.
Kamp kadrosuSarı-kırmızılı takımın Avusturyakamp kadrosunda şu futbolcular bu-lunuyor:Fernando Muslera, Eyüp Aydın,Kerem Aktürkoğlu, Kerem Demirbay,Mauro Icardi, Dries Mertens, YunusAkgün, Batuhan Şen, Wilfried Zaha,Leo Dubois, Derrick Köhn, BerkanKutlu, Günay Güvenç, Mateus Tete,Halil Dervişoğlu, Hakim Ziyech, KaanAyhan, Victor Nelsson, Sergio Olivei-ra, Yusuf Demir, Lucas Torreira, Gök-deniz Gürpüz, Atakan Ordu, EminBayram, Abdülkerim Bardakcı, MichyBatshuayi, Barış Alper Yılmaz, Ali Ye-şilyurt, Efe Akman, Metehan Baltacı.

Galatasaray Futbol 
Takımı, kamp 
çalışmaları 

için Avusturya'da

Sezon hazırlıklarını Sloven-ya'nın Bled kentinde sürdürenTrendyol Süper Lig ekiplerindenGöztepe'nin oyuncularından DoğanErdoğan, lige en iyi şekilde hazırlan-dıklarını bildirdi.Doğan Erdoğan, kampta gazeteci-lere yaptığı açıklamada, İzmir'dekiçalışmaların ardından Slovenya'dakamp yaptıklarını söyledi.Kampı çok güzel bir atmosferdeyaptıklarını aktaran Doğan Erdoğan,"Güzel bir yerdeyiz, gölün etrafında,doğanın içinde. Kulübümüz bize gü-zel fırsatlar sağladı. Hazırlık maçları-na gelirsek de ilk maçta istediğimizsonucu alamasak da bu bir hazırlıksüreci, üçüncü maçta yavaş yavaşkendimize gelmeye başlıyoruz. Sezo-na iyi bir şekilde ilerliyoruz diyebili-rim." diye konuştu.Doğan Erdoğan, geçen sezon enbüyük avantajlarının takım oyununusergilemek olduğunu belirterek,şunları kaydetti:"Bizim gücümüz birebir oyuncu-lardan gelen bir güç değil, takım ola-rak oynama başarısı diye düşünüyo-rum. Biz bu sene de bunu devam et-tirmek istiyoruz. Onun için çalışıyo-ruz. Bu takımın bir parçası olduğumiçin ve sözleşme uzattığım için mut-luyum. Takım olarak bir şeyler ba-şarmak için güzel bir sene olacakdiye düşünüyorum."Ligde ilk hedeflerinin sezonun ilkhaftasında Antalyaspor karşılaşmasıolduğunu vurgulayan Doğan Erdo-ğan, "Bizim geçen sene yaptığımız dabuydu şampiyonluğa giderken. Önü-müzdeki maç en önemli maç." ifade-lerini kullandı.

Göztepeli futbolcu
Doğan Erdoğan, 

Slovenya kampını 
değerlendirdi

SivaSSpor Teknik Direktö-rü Bülent Uygun, kulüp başkanıMecnun Otyakmaz'ın TürkiyeFutbol Federasyonu (TFF) yöne-tim kuruluna seçilmesi dolayı-sıyla veda mesajı yayımladı.Uygun, sosyal medya hesa-bından yaptığı paylaşımda, Mec-nun Otyakmaz'ın TFF yöneti-minde görev almasından mutlu-luk duyduğunu belirtti.Hizmetlerinden dolayı Otyak-maz'a teşekkür eden Uygun,şunları kaydetti:"Türk futbolunu hep ileri gö-türerek her kesimin takdirinikazanacağından adım gibi emi-nim. Mecnun başkanın sürdürü-lebilir bir başarı modelini oluş-turması adına yapacağı çalışma-

lar, Türk futbolunun geleceği,gençlerin gelişimini güvence al-tına alacaktır. Bilimsel çalışma-lara spor akademisyenlerine veengin yönetici vasfı ile adaletli,dürüst, hak edenin hakkını ala-cağı, gençlerde Avrupa, dünyaşampiyonluğu yaşayacağımız birneslin önünü açacaksın. Teknikdirektör olarak 25 senelik abikardeş ilişkisinde tanıdığımböyle özel bir adamın orada ol-ması Türk futbolu adına büyükbir şanstır. Başarılar her daimseninle olsun. Gururla taşıdığınSivasspor formasını çıkardın veTürk Milli Takım formasını giy-din. Yolun, bahtın açık olsun.Adalet kantarın hassas, kılıcınkeskin olsun."

14-23 Temmuz 2024 ta-rihleri arasında Tayvan'ın Tai-pei kentinde düzenlenen 5.Dünya İşitme Engelliler Atle-tizm Şampiyonası'nda Millisporcu Alperen Akbulut ciritatmada dünya 3.'sü oldu.Tayvan'ın Taipei kentinde14-23 Temmuz 2024 tarihleriarasında düzenlenen 5. Dünyaİşitme Engelliler AtletizmŞampiyonası'nda Milli sporcuAlperen Akbulut cirit atmadadünya 3.'sü oldu. Türkiye İşit-me Engelliler Spor Federasyo-nu Başkanı Kerim Vural yaptı-ğı açıklamada federasyon ola-rak katıldıkları tüm organi-zasyonlarda büyük başarılarelde ettiklerini belirterek "Ci-rit atmada dünya 3.'sü olmakkolay bir başarı değil. Bizlergöreve geldiğimiz ilk günden itiba-ren tüm dallarda başarılı olmak içindüğmeye bastık. Geldiğimiz noktadailkleri yaşıyoruz. Bu da bizleri gurur-
landırıyor. Ben başta sporcumuz Al-peren Akbulut olmak üzere bu başa-rıda emeği geçen herkesi yürektenkutluyorum. İşitme Engelliler Spor

Federasyonu olarak bundan sonrada katıldığımız tüm şampiyonlardaadımızdan söz ettirmeye devam ede-ceğiz" şeklinde konuştu.

TFF'den profesyonel 
liglerdeki futbolcu 

uygunluklarında 
değişiklik

Türkiye Futbol Federasyonu (TFF),Trendyol Süper Lig'de kulüplerin A Takımkadrolarında 14 yabancı, maç kadrosunda ise12 yabancı futbolcunun yer alabileceğini açık-ladı. TFF'den yapılan açıklamada, TFF Yöne-tim Kurulu'nun bugün yaptığı toplantıda pro-fesyonel liglerdeki futbolcu uygunluklarındadeğişiklikler yapılmasının kararlaştırıldığı be-lirtildi. Profesyonel liglerdeki futbolcu uygun-luklarıyla ilgili alınan kararlar şöyle: - Trend-yol Süper Lig'de, A Takım listesindeki futbol-cu sayısı 26'dan 28'e çıkarılırken, Türkiye AMilli Takımı'nda oynama uygunluğu olmayan14 futbolcunun A Takım listesine yazılabilme-sine imkan sağlandı. Müsabaka isim listesinebu futbolculardan 12'sinin yazılabilmesi uy-gulamasına devam edilmesi kararlaştırıldı. -Trendyol 1. Lig'de, A Takım listesine yazılacakTürkiye A Milli Takımı'nda oynama uygunlu-ğu olmayan futbolcu sayısı 8 olarak belirlendi.Bu futbolculardan müsabakaya devam edenkadroda sahada aynı anda en fazla 6'sının bu-lunabilmesine imkan sağlandı. - TFF 2 ve TFF3. Lig'de 2023 - 2024 sezonunda uygulananfutbolcu uygunluklarının yaş düzeltmeleri ya-pılmak suretiyle bu sezon da aynen devam et-mesi kararlaştırıldı.

Milli takım antrenörü Suat Tor-gay, AA muhabirine, Erciyes'te 5Temmuz'da yüksek irtifa kampınabaşladıklarını, 26 Temmuz'a kadarburada olacaklarını söyledi.Eylül ayında arka arkaya düzen-lenecek Avrupa ve dünya şampiyo-nalarına takımı hazırlamak için bu-rayı tercih ettiklerini ifade edenTorgay, "11-15 Eylül tarihleri ara-sında Belçika'da Avrupa Şampiyo-nası var, ilk hedefimiz orası. Hemenakabinde eylülün üçüncü, dördüncühaftası arasında İsviçre'de DünyaŞampiyonası var. Her iki müsabakabizim için sezonun en önemli yarış-ları. Ülkemizi en iyi şekilde temsiletmek için hazırlıklarımızı buradasürdürüyoruz. Burada 16 sporcu-muz var, çalışmalarımız devam ede-cek. Bir de Çin'de bir ekibimiz var.Onlar yeni döndü. Onlar da dahil ol-duğunda 23 kişilik bir potansiyeli-miz var. Bunlar şu anda Türkiye'ninen iyi bisiklet sporcuları." diye ko-nuştu.Bisiklet sporunun çok kombinebir branş olduğuna dikkati çekenTorgay, koordinasyonun öneminidile getirdi.Birçok parametrenin birbiriyleuyumlu şekilde, sağlıklı çalışmasıylabaşarı elde edilebilen karmaşık bir

branşta mücadele verdiklerini vur-gulayan Torgay, sözlerini şöyle sür-dürdü:"Avrupa'nın ve gelişmiş bazı ül-kelerin artık ata sporu gibi yerleş-miş durumda. Biz belirli bir dönemboyunca olimpiyat konusunda sı-kıntı yaşıyorduk. 2012'den itibarenolimpiyatlara tekrar gidebilir halegeldik. O tarihten bugüne kadar dayükselişimizi devam ettiriyoruz. He-deflerimiz bundan sonraki süreçteAvrupa, dünya şampiyonası gibi enüst müsabakalarda ülkemize puangetirmek. Bu yönde halihazırda cid-di adımlar atıldı. Az bir süreye dahaihtiyaç olacak. Daha sonra dünyagenelinde inşallah ülkemizin adınıyol bisikleti branşında da duyuraca-ğız."Paris 2024 Olimpiyat Oyunla-rı'nda "yol bisikleti" kategorisinde

mücadele edecek Burak Abay'ın daErciyes'te kendileriyle birlikte çalış-malarını sürdürdüğüne işaret edenTorgay, sporcusunun ülkeyi en iyişekilde temsil edeceğine inandığınıkaydetti.Olimpiyatlara katılacak sporcusayısını artırmayı hedefledikleriniaktaran Torgay, "2028 Los Angelesiçin şimdiden mastır planı oluştur-maya başladık. 3 Ağustos'taki müsa-bakada eksikliklerimizi görüp, biti-minde, 'Neler yapabiliriz, yol harita-mızı nasıl revize edebiliriz?' diyehemen startımızı vereceğiz inşal-lah." ifadelerini kullandı.Milli sporculardan Ahmet Maral,10 yıldır uğraştığı bisiklette 5 yıldırmilli sporcu olarak yarıştığını ve bu-güne kadar çok sayıda Türkiye şam-piyonluğu elde ettiğini söyledi.Ortaokulda okurken bir antrenö-

rün yönlendirmesiyle bu branşabaşladığını aktaran Maral, "O dö-nem benim akrabalarımdan da sporyapanlar varmış. Bilmiyordum, son-radan öğrendim. Onun sayesindebir hevesle başladım. Bir daha dakopamadım. 10 yıl oldu. Yakın za-manda Avrupa ve dünya şampiyo-naları var. En iyi dereceleri almayaçalışacağız. Türkiye'de yine birkaçhedef yarışımız var. Takım olarakdereceyi zorlayacağız. 2028 için deolimpiyat kotası almaya ve ülkemizien iyi şekilde temsil etmeye çalışa-cağız." şeklinde konuştu.Emir Uzun da 7 yıldır gönül ver-diği sporda geçen yıl Türkiye şampi-yonluğu elde ettiğini ifade etti. He-definin dünya şampiyonasında ilk10'a girmek olduğunu vurgulayanUzun, bunun için takım olarak ha-zırlıklara devam ettiklerini anlattı.

Bisiklet Milli Takımı, Avrupa ve dünya
şampiyonasına Erciyes'te hazırlanıyor

Milli sporcu Alperen Akbulut, cirit 
atmada dünya üçüncüsü oldu

Sivasspor Teknik Direktörü Uygun'dan
Mecnun Otyakmaz'a veda mesajı

Bisiklet Milli Takımı, ey-lül ayında düzenlene-cek Avrupa Şampiyona-sı ve Dünya Şampiyona-sı öncesi Erciyes'te güçdepoluyor.
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Tüzgen, AA muhabirine, 
Fransa merkezli ve yazılım 
alanında global bir ağa sahip "42 
Türkiye Okulları"na ilişkin 
değerlendirmelerde bulundu. 

Okulların, dünyada 31 ülke ve 
54 kampüsü bulunduğunu ifade 
eden Tüzgen, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih 
Kacır'ın dünyadaki eğitim mod
ellerini incelediğini ve 
Türkiye'de iyi yazılımcılar 
yetiştirmek için ne yapılabile
ceğine dair araştırma yaptığını 
anlattı. 

Tüzgen, İstanbul ve Doğu Mar
mara kalkınma ajanslarının 
ortak fonlamasıyla Bilişim Vadisi 
tarafından Kocaeli ve İstanbul'da 
bu okulların kurulduğunu dile 
getirerek, "Halihazırda öğrenci 
sayımız 600'e yaklaştı. Şimdiye 
kadar 100'ün üzerinde mezun 
verdik. Bunların bir kısmı ikinci 
basamak eğitimlerine devam ed
erken, 70'ten fazlası da bir işe 
yerleşti." diye konuştu. 

Milli Teknoloji Hamlesi vizy
onuyla Türkiye'nin teknoloji 
üreten ve geliştiren bir ülke 
olarak tanınır hale gelmesinin 
amaçlandığını bildiren Tüzgen, 
Türkiye'deki 42 Türkiye 
Okullarının da bu doğrultuda 
gençlere iyi yazılımcılar olarak 
yeni kariyer fırsatları sun
duğunu söyledi. 

Tüzgen, Bilişim Vadisi olarak 
girişimcilik ve teknoloji 
geliştirme ekosistemini uçtan 
uca desteklemeye gayret ettik
lerine işaret ederek, sözlerini 
şöyle sürdürdü: 

"42 okullarıyla teknoloji 
geliştirmek isteyen firmaların 
yüksek kabiliyetli, iyi yetişmiş 
insan kaynağına erişimini kolay
laştırmayı hedefliyoruz. Bu 
okullarda dünya standartlarında, 
global eğitim alan yazılımcılar 
yetiştiriyoruz. Öğrencilerimize 
arzu ederlerse girişimci ola
bilmeleri için ihtiyaç duydukları 
bütün yetenekleri, bilgiyi ve 
tecrübeyi edinme imkanı sunuy
oruz. Ayrıca, oluşturduğumuz 
girişimcilik ekosistemiyle işi bir
likte kuracağı iş ortağını, ilk 
müşterisini ve ilk yatırımcısını 
bulma imkanı da sunuyoruz." 

 
"Alternatif kariyer imkanı 

sunuyoruz" 
Bu okullarda AB tarafından 

kabul görmüş uluslararası stan
dartta yazılım eğitimi verdik
lerini belirten Tüzgen, buradaki 
21 seviyeyi tamamlayanların 
yüksek lisans mezunu 
düzeyinde mesleki yeterlilik 
edindiğine dikkati çekti. 

Tüzgen, Türkiye'deki mesleki 
yeterlilik standartlarına 42 
okullarının dahil edilmesi için 
çalışmalarının devam ettiğini 
bildirerek, şu değerlendirmede 
bulundu: 

"Artık, 'iyi bir yazılımcı ol
manın yolu üniversiteden 
geçiyor' diye bir şey söz konusu 
değil. 42 okulları pek çok üniver
site standardının üzerinde 
yazılımcı yetiştiriyor. Yazılımcı 
olmak isteyen öğrencilerimiz, 
puanları tutmadığı için is
temedikleri bir üniversitenin is
temedikleri bir bölümüne 
muhtaç değil. Biz öğrencilerim
ize 42 okullarında ücretsiz 
eğitim aldıkları bir model sunuy
oruz. Ayrıca dünya hızla 
dönüşüyor, 10 yıl önce olan bazı 
meslekler bugün yok, bugünkü 
bazı meslekler 10 yıl sonra ol
mayacak. Dolayısıyla biz aslında 
halihazırda iş sahibi olan kişilere 
de alternatif kariyer imkanı 
sunuyoruz. Bizim bünyemizde 
liseyi yeni bitirmiş üniversite 
yerine burayı tercih etmiş öğren
cilerimiz var. Üniversiteye 
devam ederken bölümünden 

memnun olmayıp 42'yi tercih 
edenler var. Üniversiteyi bitirmiş 
ancak o mesleği icra etmek is
temediği için bizi tercih eden 
öğrencilerimiz var. Hatta hali
hazırda üniversiteyi bitirmiş, bir 
işte kendi alanında çalışan ancak 
kariyerini değiştirmek istediği 
için 42'yi tercih eden öğrenciler
imiz var." 

 
"18 yaş üstü herkes 

başvurabilir" 
Bilişim Vadisi 42 Türkiye 

Okulları Direktörü Meltem Ak
bulut Yıldırmış da bu eğitim ku
rumunun, dünya genelinde 21 
binden fazla öğrencisiyle 
faaliyetlerini sürdürdüğünü kay
detti. 

 
42 okulları öğrencilerinin 

global düzeyde eğitim aldığını 
aktaran Yıldırmış, "Bizim kam
püslerimizde öğrencilerimiz 
oyunlaştırılmış, proje temelli ve 
akran öğrenmeye dayalı bir 
müfredata sahip. Müfredatımız 
temel ve gelişmiş olmak üzere 
ikiye ayrılıyor. Temel müfredat 
bölümü yaklaşık iki yılda 
tamamlanıyor. Bu, öğrencinin 
hızına bağlı olarak 8 ayda da 
tamamlanabilir. Ardından öğren
cilerimiz isterse AB'de geçerli, 
lisans ve yüksek lisans denkliği 
için devam edebilir. Eğer iste
mezse temel müfredatı tamam

ladıktan sonra yine bulundukları 
seviyeyi gösterir, uluslararası 
alanda ve AB'de geçerli serti
fikayı almaya hak kazanırlar. 
Buna ek olarak bizim şu anda 
Türkiye'de de lisans denklik 
sürecimiz başarılı şekilde 
yürüyor." diye konuştu. 

Yıldırmış, Türkiye'deki 42 
okullarının renkli, dinamik, ino
vatif ve farklı olduğunu be
lirterek, 18 yaş üstü, yazılım 
öğrenme tutkusu olan herkesin 
bu okullara başvurabileceğini 
dile getirdi. 

Adayların bazı aşamalardan 
geçtiğini anlatan Yıldırmış, "İlki, 
adaylarımızın yazılımcı olma 
yetkinliklerini ölçümlemeyen, 
mantık testlerine dayalı oyun
laştırılmış çevrim içi testlerdir. 
Bu aşamayı geçerlerse, onları 
tanışma toplantısına davet ed
eriz ve eğitim sistemimizi an
latırız. Hala 42 Türkiye'de eğitim 
almak isterlerse, açtığımız ikinci 
seçim aşaması olan havuz eğitim 
sürecine dahil olabilirler. Burada 
adaylarımız 26 günlük havuz 
eğitim sürecine girer." ifadelerini 
kullandı. 

 
"Türkiye'nin önde gelen şir

ketleriyle çeşitli işbirlikleri 
kuruyoruz" 

Yıldırmış, okullarının öğren
cilere farklı bir alternatif yük
seköğretim modeli sunduğuna 

işaret ederek, şunları söyledi: 
"Mevcut yükseköğretim sis

temi içerisinde aradığını bula
mayan, kendini geleneksel 
sistem içerisinde bir yere koya
mayan ve yazılım öğrenme 
tutkusu olan kişiler varsa biz
imle bu yolu yürüyebilirler. 
Çünkü biz yükseköğretim ve 
sanayi işbirliğini güçlendirerek 
nitelikli insan kaynağı 
yetiştirmeyi amaçlıyoruz. 
Türkiye'nin önde gelen şirket
leriyle çeşitli işbirlikleri kuruy
oruz. Bu partnerliklerimiz 
aracılığıyla eğitim programları 
tasarlıyoruz. Sadece öğrenciler
imiz değil partnerlerimiz de bu 
müfredata ortaklar. Çünkü 
Türkiye'de beşeri sermaye 
dönüşecekse sadece öğrenci
lerin ve bizlerin değil, partner
lerimizin çabalarıyla da 
dönüşecektir. Dolayısıyla bizim 
yükseköğretim sürecini deney
imleyen öğrencilerimiz, eğitim 
süresi boyunca bir network'e 
sahip olurlar. Hedef kitlemiz, 
yazılım öğrenmek ve kendini bu 
alanda geliştirmek isteyen, yük
seköğretime geçiş sürecindeki, 
mesleğini değiştirmek isteyen ve 
yazılımla ilgilenen kişiler. 
Çalışma alanını geliştirmek, 
zenginleştirmek isteyen kişileri 
de hedef grubumuza dahil ediy
oruz."

İngiltere'nin Farnborough kentinde 
düzenlenen fuara, uluslararası çok sayıda 
savunma ve havacılık şirketi katılıyor. Fuar 
kapsamında, yaklaşık 80 hava aracı gösteri 
uçuşları yapacak. 

Türkiye'nin milli hava araçlarından GÖK
BEY de fuar kapsamında ilk kez yurt 
dışında uçuş gösterisi gerçekleştirecek. 
Türk Havacılık Uzay Sanayii (TUSAŞ) 
tarafından geliştirilen GÖKBEY, 2226 Tem
muz’daki etkinlik boyunca 4 uçuşa imza at
acak. 

 
GÖKBEY, fuarda sergileyeceği perfor

mansla Türkiye'nin havacılık teknolojisin
deki ilerlemesini ve uluslararası rekabet 
gücünü gözler önüne serecek. 

 
TUSAŞ ayrıca jet eğitim uçağı HÜRJET, 

HÜRKUŞ, T129 ATAK Helikopteri, T625 
GÖKBEY Genel Maksat Helikopteri ve İHA 

ailesinden AKSUNGUR, ANKA ve ANKA II
I'ün 1/7 maketlerini sergileyecek. KAAN 
deneyim alanı ve uydu maketleri de zi
yaretçilerin ilgisine sunulacak. 

 
ASELSAN da Farnborough Uluslararası 

Havacılık Fuarı'na ilk defa katılım sağla
yarak askeri ve sivil alanlardaki hava plat
formu sistemlerini standında sergiliyor. 

 
THY yolculara sunduğu yenilikleri 

duyurdu 
Bu yılki etkinliğe üst düzey yönetimiyle 

katılan Türk Hava Yolları (THY), konfor ve 
teknoloji açısından yolculara yeni deneyim 
sunduğu Crystal Business koltuklarının ilk 
kez tanıtımını yaptı. 

THY, gelecek yıl sonuna kadar tüm yolcu
larına ücretsiz internet hizmeti sunma 
planlarını da duyurdu. Bu yenilikler, hava 
yolunun müşteri memnuniyetini artırma 

ve sektördeki liderliğini pekiştirme hede
flerinin parçası olarak öne çıkıyor. 

Etkinlik boyunca, THY üst yönetimi, 
basınla da toplantılar gerçekleştirerek, şir
ketin gelecek vizyonu ve yenilikçi projeleri 
hakkında bilgi verdi. 

Ayrıca, Türkiye'den TUSAŞ Motor Sanayi 
AŞ (TEI) de fuara katılım sağlıyor. 

 
Uluslararası işbirliği anlaşmalarının 

yapılması öngörülüyor 
Uluslararası havacılık ve savunma sek

töründe faaliyet gösteren RTX Corporation, 
Boeing ve Lockheed Martin de fuara 
katılan başlıca şirketler arasında yer alıyor. 

Etkinlik boyunca, uluslararası yeni satın 
alma ve işbirliği anlaşmalarının yapılması 
öngörülüyor. 

Son dönemde havacılık sanayisinde 
görülen canlanmanın yansıması olarak 
Farnborough Uluslararası Havacılık 

Fuarı'na yoğun ilgi ve katılım bek

leniyor.

Gelecek, "42 Türkiye Okulları"yla 
Bilişim Vadisi'nde kodlanıyor 

İngiltere'de "Farnborough Uluslararası 
Havacılık Fuarı" kapılarını ziyaretçilerine açtı 

Bilişim Vadisi Genel Müdürü Erkam Tüzgen, "Yazılımcı olmak isteyen öğrencilerimiz, puanları tutmadığı için istemedikleri 
bir bölümüne muhtaç değil. Biz öğrencilerimize 42 okullarında ücretsiz eğitim aldıkları bir model sunuyoruz." dedi. 

GÖKBEY,  
İngiltere 
 semalarında 

Türk Havacılık Uzay Sanayii 
(TUSAŞ) tarafından geliştirilen 
GÖKBEY, ilk yurt dışı uçuş gös
terisini İngiltere'de gerçek
leştirdi. 

Havacılık, savunma ve uzay 
sanayisinin dünyadaki en presti
jli etkinliklerinden Farnborough 
Uluslararası Havacılık Fuarı'nın 
ilk gününde, TUSAŞ'ın özgün 
imkanlarla geliştirdiği 
Türkiye'nin milli hava araçların

dan GÖKBEY, etkinlik kap
samında 7 dakikalık uçuş göster
isi yaptı. 

Türkiye'nin ilk özgün he
likopteri GÖKBEY, ilk yurt dışı 
uçuş gösterisiyle Türkiye'nin 
havacılık teknolojisindeki iler
lemesini ve uluslararası alanda 
rekabet gücünü sergiledi. 

TUSAŞ Genel Müdürü Mehmet 
Demiroğlu, konuya ilişkin değer
lendirmesinde, Farnborough 

Uluslararası Havacılık Fuarı'nın 
dünyada havacılık teknoloji
lerinin geldiği son noktanın en 
net görülebileceği önemli bir 
fuar olduğunu belirterek, "Bu
rada sahip olduğumuz imkan ve 
kabiliyetlerimizle, ne kadar iddi
alı olduğumuzu göstermek için 
tüm ürünlerimizi sergiliyoruz. 
Özellikle T625 GÖKBEY'in Farn
borough'da uçuç gerçek
leştirmesi ülkemiz için çok 

önemli. Ürünümüze yönelik 
ciddi talep var. Kısa zamanda 
birçok platformumuz için ihra
cat haberleri vermek istiyoruz." 
ifadelerini kullandı. 

GÖKBEY, 2226 Temmuz'daki 
etkinlik boyunca 4 uçuş yapacak. 

TUSAŞ, fuar kapsamında 
geliştirdiği diğer teknoloji ürün
leri ve platformlarını da 
sergileyecek.

Doğal taşların kesimindeki kaybı 
yapay zeka destekli proje ile  
minimum yüzde 10 düşürdüler 

Gaziantep'te, yapay zekayla granit ve doğal 
taş kesimindeki kaybı ortadan kaldıracak 
proje geliştiren iki genç arkadaş, TÜBİTAK 
desteğiyle kendi şirketlerini kurdu. 

Gaziantep Üniversitesi (GAÜN) Elektrik ve 
Elektronik Mühendisliği bölümünden 
geçtiğimiz dönem mezun olan Semih Poyraz 
ve Furkan Gümüşbaş, yaklaşık 2,5 yıl önce 
geliştirmeye başladıkları yapay zeka proje
siyle kayaların en az kayıpla kesilmesini 
sağlayacak bir yazılım geliştirdi. 

TÜBİTAK1512 Girişimcilik Destek Pro
gramına yaptıkları başvurunun kabul 
edilmesiyle projeye destek alan gençler, 
TÜBİTAK'ın yüzde 3 hissedarlığı ile kendi şir
ketlerini kurdu. 

Gaziantep TEKNOKENT bünyesinde yer 
alan şirketin girişimcilerinden Semih Poyraz, 
AA muhabirine, yaklaşık 12 ton olan bir blok 
taşın yüzde 45'lik zayi olan kısmından en az 
yüzde 10 verim artırarak ortalama 540 kilo
gramı kurtardıklarını, günlük 12 blok taş 
kesimi yapan bir firmaya 6 ayda 132 bin 
dolar kazanç sağlattıklarını söyledi. 

 
"Yapay zeka bütün olasılıkları 

hesaplıyor" 
Granit ve doğal taş kesim fabrikalarında 

bir açık bulduklarını belirten Poyraz, yaptık
ları işlemi şöyle anlattı: 

"Bu probleme yönelik yapay zeka ve 
görüntü işleme teknolojisini kullanarak ver
imlilik artırıcı bir optimizasyon sistemi 
geliştirmeye karar verdik. Bunun sonucunda 
yaşanacak olan verimle fabrikaların yıllık 
olan karlarını maksimize etmeyi planladık. 
Şu anda Ege Bölgesi'nde ve İzmir'de 
çalıştığımız firmalar var. En iyi optimizasy
onu yapay zeka neticesinde elde ediyoruz. 
Yapay zeka, kamera yardımıyla birçok 
olasılığı hesaplıyor ve bunun içinde en ver
imli kesim yöntemini hesaplıyoruz. Kesim 
sonrası bu kayalar taşlama yapılıyor ve satışa 
hazırlanıyor." 

Poyraz, öğrencilik dönemlerinde katıldık
ları projelerin kendi girişim süreçlerinde 
önemli bir rol oynadığını ve dünyaya daha 
farklı bakarak, proje düşünmeye başladık
larını söyledi. 

Çalışarak ve araştırarak her şeyin yapıla
bileceğinin mümkün olduğunu ifade eden 
Poyraz, "Öğrenciyken geliştirmiş olduğumuz 
projeyi mezun olduktan sonra firmalara 
satıyor olmak gerçekten gurur verici. Bu pro
jemizde şu an TÜBİTAK'ın yüzde 3 hissedar
lığıyla ilerliyoruz. Bu noktada bu durum bize 
çok artı sağlıyor. Bundan sonraki hedefimiz, 
global çapta geniş kitlelere ulaşmak. Or
tağımla bu alanda öğrenci yetiştirmek için 
akademi kurduk ve mevcutta 25 öğrenciye 
eğitim veriyoruz. Bunun da zamanla arta
cağını düşünüyorum." ifadelerini kullandı. 

 
 
"Kendi öğrencilerini yetiştirmeye 

başladılar" 
Furkan Gümüşbaş da akademide ortaokul 

ve lise öğrencilerine robotik kodlama, siber 
güvenlik ve yazılım üzerine birçok eğitim 
verdiklerini söyledi. Gümüşbaş, şunları kay
detti: 

"Sektörde bu alanda eğitim verilmediğini 
gördük. Bunu görünce de akademimizi ku
rarak, yazılım ve robotik kodlama üzerine 
öğrencilere gerçek hayatta yazılımı nasıl kul
lanabileceğini gösterdik. Bu süreç bizim için 
çok keyifli geçiyor ve eğitimlerde şu an 2 haf
tayı geride bıraktık. Daha çok sınıf açmaya 
devam ediyoruz. Öğrencilikten sonra bizim 
bu şekilde başarılı olmamız, gerçekten bizim 
için çok gurur verici." 

Gümüşbaş, Teknofest'e 3 defa katıldıklarını 
ve roket yarışmasında orta irtifada finale 
kalıp 3 bin 183 metre yükseğe kadar çıkmayı 
başararak derece elde ettiklerini de sözlerine 
ekledi.
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